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Żychlin | Spotkanie, które może otworzyć drzwi

Do Żychlina puka  
czterech inwestorów
W piątek 7 lutego w sali konferencyjnej  
Urzędu Gminy Żychlin odbyło się spotkanie 
włodarzy gminy Żychlin z potencjalnymi 
inwestorami i przedstawicielami  
Łódzkiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej. 

Terenami w Żychlinie są zain-
teresowane 4 firmy: Polska Spół-
ka Gazownictwa, polska spółka  
z branży ochrony środowiska, Fol-
maks Mariusza Ryźlaka z Żychli-
na oraz inwestor z Francji z branży 
elektronicznej.

O spotkanie w Urzędzie Gmi-
ny Żychlin z potencjalnymi inwe-
storami pytał na posiedzeniu połą-
czonych komisji, 10 lutego, radny 
Stanisław Szymański z Pasieki.

– Razem w przedstawicielami 
z Łódzkiej Specjalnej Strefy Eko-
nomicznej zapoznawaliśmy po-
tencjalnych inwestorów z planem 
zagospodarowania przestrzenne-
go (przyjętego 3 miesiące temu 
– przyp. red.), podziałem nieru-
chomości pod ich potrzeby oraz 
o wysokości ulg wynikających  
z inwestowania w ŁSSE, podstre-
fie Żychlin, warunkami rozlicza-
nia nakładów, w tym w zakre-
sie wydatków kwalifikowalnych  
i terminem rozliczania ulg na-

liczanych w podatku CIT – in-
formował Grzegorz Ambroziak. 
– Przedstawiłem przygotowane 
projekty podziału nieruchomości, 
pod potrzeby firm.

Jak wyjaśnia burmistrz benefi-
cjenci mogą liczyć na ulgi podat-
kowe, ale warunkiem jest zain-
westowanie 2 mln zł dla małych  
i średnich firm, oraz 40 mln zł dla 
dużych firm. 

Prowadzimy zaawansowane 
przygotowania do procedur prze-
targowych związanych ze zby-
ciem nieruchomości dla dwóch 
inwestorów – mówi Grzegorz 
Ambroziak.

Jak mówi nam burmistrz jed-
ną jest polska spółka z branży 
ochrony środowiska, która zajmu-
je się odzyskiwaniem materiałów 
wtórnych, która chciałaby nabyć 
2,0130 ha nieruchomości w Do-
brzelinie. Druga to żychliński in-
westor firma Folmaks Mariusz 
Ryźlaka, która jest zainteresowana 

nabyciem magazynów od Samo-
rządowego Zakładu Budżetowego 
wraz z działką 1 ha. Od kilku lat 
w budynku firma prowadzi swoją 
działalność produkcyjną związaną 
z produkcją granulatu z folii.

Jak wyjaśnia nam Grzegorz 
Ambroziak przetarg na sprzedaż 
nieruchomości dla Mariusza Ryź-
laka powinien się odbyć w maju, 
zaś dla przedsiębiorcy inwestują-
cego w Dobrzelinie w czerwcu.

Polska Spółka Gazownictwa, 
od kilku miesięcy dzierżawi od 
gminy 6.500 m2 w Dobrzelinie, 
gdzie planuje budowę stację LGP 

ze zbiornikami dla gazu skroplo-
nego. 

Terenami przy ul. 1 Maja zain-
teresowany jest inwestor z Fran-
cji, który ma dwa inne zakłady  
w Polsce, z branży elektronicznej. 
Niedawno firma złożyła oficjalne 
pismo, że jest zainteresowana na-
byciem terenów w Żychlinie. 

– Podczas spotkania z przed-
stawicielami ŁSSE zapoznaliśmy 
ich z warunkami pozyskania ulg 
po zainwestowaniu 40 mln zł. Te-
raz decyzja należy do centrali we 
Francji – mówi burmistrz.

Dorota Grąbczewska

7 lutego w UG Żychlin odbyło się spotkanie potencjalnych 
inwestorów zainteresowanych terenami w żychlinie, z burmistrzem  
i przedstawicielami ŁSSe.
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Oporów | pismo do komisarza wyborczego 

Czy przewodniczący 
rady straci mandat?
Były radny gminy Oporów, Józef Kuras  
zdecydował, że wysyła pismo do komisarza 
wyborczego, w którym informuje,  
że przewodniczący Rady Gminy Oporów,  
Marcin Kraśkiewicz, nie mieszka na terenie gminy 
Oporów, a jego centrum życiowe jest w Bielawkach, 
w gminie Kutno. Tym samym powinien zostać 
pozbawiony mandatu radnego.

7 stycznia były radny Józef Ku-
ras złożył pismo w tej sprawie do 
Rady Gminy Oporów, ale pomi-
mo upływu 30 dni pismo nie zo-
stało rozpatrzone.

– 11 lutego odebrałem kore-
spondencję z gminy, w której wi-
ceprzewodniczący rady Daniel 
Wiśniewski informuje mnie, że 
moje pismo zostało przedstawio-
ne radnym na wspólnym posie-
dzeniu komisji w dniu 29 stycznia 
– mówi Józef Kuras. – To tylko in-
formacja, z której nic nie wynika. 
6 lutego złożyłem kolejne pismo 
z prośbą o protokół z posiedzenia 
wspólnej komisji, na której rozpa-
trywano moje pismo.

Józef Kuras swego czasu zo-
stał pozbawiony mandatu radne-
go z takiego powodu, że przestał 
mieszkać w gminie Oporów, choć 
cały czas posiada tu gospodarstwo 
i do dziś, pomimo upływu już kil-
ku lat uprawia ziemię. W podob-
nej sytuacji jest teraz Marcin Kraś-
kiewicz, który wybudował nowy 
dom w Bielawkach, w gminie 
Kutno. Wraz z rodziną mieszka 

tam od grudnia 2018 roku. Dziec-
ko chodzi do szkoły w Kutnie,  
a nie w gminie Oporów, przez co 
ucieka roczna subwencja oświato-
wa na dziecko. Teraz to Bielawki 
są jego centrum życiowym. 

– Ponieważ docierają do mnie 
informacje, że temat ma być za-
mieciony pod dywan, a rada nie 
jest zainteresowana wygasze-
niem mandatu radnego Kraśkie-
wicza, postanowiłem wysłać pi-
smo w tej sprawie do komisarza 
wyborczego, by ten obiektywnie 
rozstrzygnął czy jest łamane pra-
wo czy nie? W gminie nie mogą 
być stosowane podwójne standar-
dy. W stosunku do mnie ochoczo 
pan przewodniczący, jak i grupa 
„starych” radnych podejmowała 
uchwałę o wygaszeniu mandatu, 
gdyż byłem niewygodny i zada-
wałem za dużo pytań. W stosunku 
do Marcina Kraśkiewicza już nie 
ma takiej woli, by pozbawić go 
mandatu, choć gmina przez jego 
decyzję co roku traci kilkutysięcz-
ną subwencję oświatową – uważa 
Józef Kuras.  dag

Żeronice | Zdolne dzieci z iii klasy

Po raz drugi wygrały  
w Żychlinie
Rodzice dzieci  
z SP w Żeronicach, które  
w swojej kategorii wygrały 
konkurs kolęd w Żychlinie, 
są bardzo dumni ze swoich 
pociech. Sukces tym 
większy, że uczyniły to  
po raz drugi. 

Rok wcześniej też były najlep-
sze w swojej kategorii. Ogromną 
zasługę w tym sukcesie ma wy-
chowawczyni klasy III Irena Mi-
chalak-Janus, która przygotowy-
wała dzieci do konkursu.

– Rok temu o konkursie kolęd 
w Żychlinie dowiedziałam się na 
tydzień przed konkursem. Dla-
tego przygotowania trwały bar-
dzo krótko, ale się udało. Wygra-
liśmy w naszej kategorii – mówi 

Irena Michalska-Janus. – Sukces 
zobowiązuje, więc w 2019 roku 
już wiedziałam, że zgłoszę swo-
ją klasę, raz jeszcze, do konkursu 
w 2020 roku. W listopadzie zde-
cydowałam, że zaśpiewamy utwór 
„Pastuszkowie, bracia mili”.

Przygotowania zaczęły się jesz-
cze przed świętami Bożego Naro-
dzenia, z przerwą na przygotowa-
nia do występu podczas szkolnej 
choinki. 

Zespół, który wystąpił w Ży-
chlinie, to cała klasa III SP  
w Żeronicach: Dominika Iwa-
niak, Marcel Kamiński, Julia Ku-
baczyk, Natalia Kubaczyk, Woj-
ciech Kołach, Jan Wawrzyńczak, 
Weronika Organiściak i Maria 
Woźniak. Wśród występujących 
była też niepełnosprawna dziew-
czynka.  str. 2

Bedlno | wybory uzupełniające 8 marca

Dwóch kandydatów
Uzupełniające wybory do rady Gminy Bedlno powoli 
wchodzą w decydującą fazę. Do północy 7 lutego obydwa 
zarejestrowane komitety wyborcze zgłosiły swoich 
kandydatów. Wyborcy zdecydują 8 marca, kogo poprą.

O mandat radnego KWW Ka-
tarzyny Golis ubiega się Kata-
rzyna Golis, była sekretarz gmi-
ny Bedlno z czasów gdy gminą 
rządził Krzysztof Kołach, zaś  
z KWW Józefa Ignaczewskiego, 
obecnego wójta, o mandat radnej 
walczy Wiesława Lubocha.

Przypomnijmy, że wybo-
ry uzupełniające do Rady Gmi-
ny Bedlno są skutkiem rezy-
gnacji z mandatu radnego przez 
Piotra Nowickiego, który otrzy-
mał mandat radnego startując 
z KWW Józefa Ignaczewskie-
go. 10 grudnia komisarz wybor-
czy dla Łodzi II Katarzyna Ma-
rat przyjęła rezygnację radnego 

z funkcji i ogłosiła wygaśnięcie 
jego mandatu.

Do 7 lutego można było zgła-
szać kandydatów na członków 

Obwodowej Komisji Wyborczej 
nr 1 w Bedlnie. Do 16 lutego ko-
misarz powołuje skład komisji ob-
wodowej, a urząd gminy sporzą-
dza listę spisu wyborców. Gminna 
Komisja Wyborcza w drodze lo-
sowania ustala numer dla zare-
jestrowanych list. Do 22 lutego 
na terenie gminy Bedlno mają 
być rozplakatowane obwieszcze-
nia Gminnej Komisji Wyborczej  
w Bedlnie o zarejestrowanych li-
stach kandydatów na radnego. 
6 marca o godz. 24.00 zostaje za-
kończona kampania wyborcza. 
Wybory 8 marca będą odbywać 
się w godz. 7.00-21.00.

Mieszkańcy zdecydują, które-
go z kandydatów poprą. To pierw-
sza po wyborach próba, którą 
opcję rządzącą mieszkańcy gmi-
ny Bedlno popierają. Czy obec-
ny wójt Józef Ignaczewski, któ-
ry wygrał wybory samorządowe  
w 2018 roku wciąż cieszy się sze-
rokim poparciem? W tych wybo-
rach ważną rolę może odegrać fre-
kwencja.  dag

postanowiłem wysłać 
pismo do komisarza, 
by ten obiektywnie 
rozstrzygnął czy jest 
łamane prawo  
czy nie? w gminie nie 
mogą być stosowane 
podwójne standardy.

To pierwsza  
po wyborach  
próba, którą opcję  
rządzącą mieszkańcy 
gminy bedlno 
popierają.



Bezpieczeństwo
 www.lowiczanin.info2 13 lutego 2020      nr 7   

NASI DZIENNIKARZE DO WASZEJ DYSPOZYCJI 
OD 8.30 DO 15.30
Telefon redakcyjny 796 455 333
e-mail: zychlin@lowiczanin.info
DOrOta GrĄBCzewSka

Bedlno | co z nieprawidłowościami w rozliczaniu paliwa strażackiego?

Prokuratura wszczęła 
postępowanie
Decyzją z 28 stycznia 2020 roku Prokuratura 
Rejonowa w Kutnie wszczęła postępowanie 
w sprawie nieprawidłowości w rozliczaniu 
paliwa w OSP Pniewo. 

– Ze wstępnej oceny zebranych 
dokumentów wynika, że jest za-
sadne, aby wszcząć postępowa-
nie w sprawie nieprawidłowości 
w rozliczaniu paliwa w OSP Pnie-
wo – mówi Edyta Machnik, rzecz-
nik KPP Kutno. – Teraz sprawę 
będziemy szczegółowo spraw-
dzać. Rozpoczynamy przesłucha-
nia świadków.

Przypomnijmy, że 12 lutego 
wójt gminy Bedlno, Józef Igna-
czewski wystosował pismo do 
Prokuratury Rejonowej w Kutnie 
o podejrzeniu popełnienia prze-
stępstwa przy rozliczaniu paliwa 
przez OSP Pniewo. 

Zawiadomienie jest skutkiem 
kontroli zużycia strażackiego 
paliwa we wszystkich jednost-

kach OSP na terenie gminy, do-
konanej przez komisję rewizyjną 
w czerwcu 2019 roku. Nieprawi-
dłowości w rozliczaniu strażac-
kiego paliwa komisja stwierdzi-
ła w OSP Pniewo. Konsekwencją 
był wniosek komisji rewizyjnej 
do wójta, by ten podjął stosowne 
kroki. Zdaniem samorządowców, 
kwota niezasadnie wypłaconych 
środków z budżetu gminy na pali-
wo dla OSP Pniewo w 2018 roku 
(gdyż ten rok był analizowany) 
wynosi 1.591 zł, za co można ku-
pić ponad 300 litrów oleju napę-
dowego. 

Do pisma zawiadamiającego 
prokuraturę o podejrzeniu popeł-
nienia przestępstwa dołączono 
plik już zebranych dokumentów: 
m.in. pismo z PSP w Kutnie 
o datach i godzinach, gdy jednost-
ka uczestniczyła w akcjach, karty 
drogowe i kopie dokumentów na 
rozliczenie paliwa, protokół z po-
siedzenia komisji i nagranie z tejże 
komisji, gdy przedstawiciele OSP 
Pniewo wyjaśniali swój sposób 
rozliczania paliwa.

Dostarczone dokumenty prze-
konały śledczych, by przyjrzeć się 
sprawie dokładniej.  dag

Grabów, Kręcieszki | interwencje

Podejrzenie tlenku węgla 
i pożar pustostanu
W niedzielę, 9 lutego, 
strażacy z OSP Żychlin 
i JRK Kutno zostali 
zadysponowani 
o godz. 19.42 do Grabowa, 
gmina Żychlin. 

W jednym z budynków przy 
ul. Górskiej, wydobywał się gę-
sty dym i było podejrzenie za-
czadzenia tlenkiem węgla. Na 
miejscu okazało się, że zadymie-
nie było skutkiem nieszczelności 
przewodu kominowego. Miesz-
kańcy budynku stali na zewnątrz. 
Ponieważ jedna z osób poczuła 
się źle, wezwano pogotowie. Na 
szczęście nic poważnego się nie 

stało. Pomieszczenia przewie-
trzono. 

W poniedziałek 10 lutego 
o godz. 1.12 dyżurny straży 
w Kutnie został powiadomiony 
o pożarze pustostanu, drewnia-
nego budynku mieszkalnego 
w Kręcieszkach, gmina Bedl-
no. Zadysponowano JRG Kutno, 
OSP Żychlin i OSP Pniewo. Po 
dojechaniu jednostek na miejsce 
okazało się, że płonęła drewniana 
rama okienna. Pożar szybko uga-
szono. Ze wstępnych informacji 
strażacy uznali, że było to zapró-
szenie ognia przez nieznane oso-
by. Raczej było to podpalenie, bo 
trudno zaprószyć ogień na oknie 
budynku.  dag

Bezpieczeństwo | Skutki silnego wiatru

Drzewo runęło przed 
jadącym samochodem
Silny wiatr wiejący 
od trzech dni nie 
spowodował większych 
problemów w naszych 
czterech gminach. 

Tym razem aura nas nie-
co oszczędziła, choć w ponie-
działek 10 lutego o godz. 18.38 
w Łowiczówce w gminie Opo-
rów doszło do groźnie wygląda-
jącego zdarzenia. Silny podmuch 
wiatru wyrwał drzewo z korze-
niami, które przewróciło się tuz 
przed jadącym samochodem Au-
dii A6. Na szczęście kierowca 
zachował zimną krew i zdążył 
w ostatniej chwili odbić w bok. 

W efekcie na samochód spa-
dły już tylko gałęzie drzewa. Na 
szczęście nikomu nic się nie sta-
ło. Na miejsce zadysponowano 
OSP Żychlin.

Strażacy byli wzywani jesz-
cze dwa razy do usuwania drzew 
powalonych na drogę. 10 lute-
go strażacy z OSP Tomczyce tuż 
przed południem zostali wezwani 
do usunięcia drzewa leżącego na 
drodze w Głuchowie. Do kolej-
nego powalonego drzewa strażacy 
z OSP Tomczyce jechali również 
w poniedziałek o godz. 23.01 do 
Dębowej Góry. 

W gminie Pacyna nie było żad-
nego wyjazdu do powalonego 
drzewa.  dag

Teodorów | policjanci ujawnili

Przekręcony licznik kilometrów
8 lutego policjanci z Komisa-

riatu Policji w Żychlinie zatrzy-
mali w Teodorowie, gmina Bedl-
no, ciągnik rolniczy do kontroli. 
Jak informuje Edyta Machnik, 
rzecznik KPP Kutno, licznik kilo-
metrów w ciągniku był niezgodny 

z informacją w bazie danych. – Te-
raz funkcjonariusze ustalają, kto 
ingerował w cofnięcie drogomie-
rza – dodaje rzecznik. – Zgodnie 
z przepisami, kto dokonuje cofnię-
cia licznika pojazdu podlega karze 
od 3 miesięcy do 5 lat.  dag

Strażacy z OSP Żychlin i JRG Kutno zostali zadysponowani 
do zagrożenia czadem w Grabowie. wezwano też pogotowie.

fo
T.

 o
S

p
 ż

yc
h

li
n

 f
A

c
e

b
o

o
K

Janów | nietrzeźwy kierował Junakiem

Pijany kierowca
4 lutego, o godz. 1.17 w miej-

scowości Janów, gmina Bedlno, 
policjanci z Żychlina zatrzyma-
li nietrzeźwego kierowcę Junaka.  
38-letni mężczyzna, mieszkaniec 

Kutna miał w organizmie 1.02 
promila alkoholu. Dalej nie poje-
chał. Teraz za jazdę w stanie nie-
trzeźwości odpowie przed sądem. 
 dag

Pacyna | Kolizja przed Urzędem Gminy

Starszy kierowca 
wymusił pierwszeństwo
W poniedziałek, 10 lutego 
tuż przed godzina 11.00, 
na drodze wojewódzkiej 
583, przed Urzędem Gminy 
Pacyna doszło do kolizji 
dwóch samochodów 
osobowych. 
Obaj kierowcy to 
mieszkańcy gminy Pacyna.

– 73-letni kierowca Fia-
ta Siena włączając się do ru-

chu nie ustąpił pierwszeństwa 
doprowadzając do zderzenia 
z prawidłowo jadącym Volks-
wagenem Passatem, prowadzo-
nym przez 34-letniego kierowcę 
– informuje Dorota Słomkow-
ska, rzecznik KPP w Gostyninie. 
– 73-latek został ukarany manda-
tem. 

Zadysponowani strażacy 
z OSP Pacyna odcięli akumula-
tory i zneutralizowali wyciekają-
ce płyny samochodowe.  dag

Sanniki | wypadek na ul. Łowickiej

Kierowca był nieprzytomny
Groźnie wyglądał wypadek, 

do jakiego doszło 4 lutego około 
19.30 w Sannikach, na zakręcie 
ulicy Łowickiej. Z jezdni do rowu 
wypadł osobowy Subaru.

W samochodzie był tylko kie-
rowca – 43-letni mieszkaniec po-
wiatu gostynińskiego. Przyczyny 
utraty panowania nad pojazdem są 
ustalane. Po przyjeździe na miej-
sce służb ratowniczych kierowca 

był nieprzytomny, w takim stanie 
został zabrany przez pogotowie do 
szpitala, gdzie pozostał.

Ponieważ nie można było prze-
badać go alkomatem – co jest 
standardową procedurą przy zda-
rzeniach drogowych – od kierow-
cy pobrano próbkę krwi do badań 
laboratoryjnych na ewentualną za-
wartość alkoholu – wyniku bada-
nia jeszcze nie znamy.  tm

Plecka Dąbrowa, Żeronice | Sp

Trwa nabór do oddziałów
i punktów przedszkolnych
Dyrekcja Szkoły 
Podstawowej w Pleckiej 
Dąbrowie 5 lutego 
ogłosiła rozpoczęcie naboru 
dzieci przedszkolnych 
oraz dzieci do I klasy.

Wniosek o przyjęcie dziec-
ka do oddziału przedszkolnego 
oraz Punktu Przedszkolnego (od 
3 roku życia do 5 lat) można skła-
dać do 17 lutego w sekretariacie 
szkoły. Rekrutacja dzieci do I kla-
sy trwa od 16 marca do 27 marca.

Wnioski, które należy wypeł-
nić można otrzymać w szkole lub 
ściągnąć ze strony internetowej 
w zakładce dokumenty.

W postępowaniu rekrutacyj-
nym nie biorą udziału dzieci, które 
już chodzą do przedszkola.

rekrutacja 
w SP Żeronice
Zapisy dzieci do oddziału 

przedszkolnego i Punktu Przed-
szkolnego (3, 4, 5-latki) trwa od 
3 lutego do 17 lutego. Przedszko-
le jest czynne w godz. 7.00-16.00. 
Wnioski można pobrać ze stro-
ny internetowej szkoły, w zakład-
ce rekrutacja lub w sekretariacie 
szkoły. Przedszkolaki maja też na-
ukę języka angielskiego, zajęcia 
logopedyczne, zajęcia korekcyj-
no-kompensacyjne oraz dodatko-
we zajęcia rozwojowe.  dag

Żeronice | Zdolne dzieci z iii klasy

Po raz drugi wygrały 
w Żychlinie

dokończenie ze str. 1
To bardzo zdolne wokalnie 

dzieci. Ja sama kocham muzykę 
i śpiew, a swego czasu w szkole 
też występowałam w wokalnych 
konkursach, dlatego swoją pasją 
zaraziłam swoją małą 8-osobową 
klasę – dodaje pani Irena. – Po-
nieważ raz w tygodniu prowadzę 
koło artystyczne, więc razem śpie-
wamy. Ja robię to co lubię, a dzieci 
też kochają śpiewać, tkwi w nich 
duży potencjał.

Podczas koncertu galowego 
w Żychlinie, który odbył się 2 lu-
tego, zespół wystąpił w stylizowa-
nych ubraniach ludowych. Dziew-
częta z czerwonymi koralami 
i wianuszkami kwiatów na gło-

wie, chłopcy w czarnych kape-
luszach i czerwonych surdutach, 
z grzechotkami w ręku.

– Stroje są szkolne. Wyszuka-
łam je w jednej ze szkolnych szaf. 
Wystąpiły w nich rok temu oraz 
teraz, choć przez rok urośli i led-
wie w nie weszli. Zależało mi jed-
nak, by wyglądali jednakowo, jak 
zespół, by ładnie się prezentowa-
li. Do tego zakupiłam grzechotki, 
drobne instrumenty muzyczne – 
mówi opiekunka.

Efekt został osiągnięty. Dzieci 
nie tylko ładnie wyglądały, ale też 
ładnie zaśpiewały, co zostało do-
cenione przez jury, które przyzna-
ło zespołowi z Żeronic I miejsce 
w kat zespołów klas I-III.  dag

Dzieci z klasy III (cała klasa 8-osobowa) z Sp w żeronicach zajął 
i miejsce w kat. zespoły klas i-iii, podczas Konkursu kolęd w żychlinie. 
Zaśpiewały w żychlińskim kościele 2 lutego podczas gali konkursu.
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Żychlin | radny rafał Klimczak prosi o interwencję

Szczury przy studzienkach kanalizacyjnych
Radny Rafał Klimczak 5 lutego zwrócił się  
z pismem do Spółdzielni Mieszkaniowej  
w Żychlinie o podjęcie walki ze szczurami,  
które występują na os. Wyzwolenia, w pobliżu 
śmietników przy bloku przy ul. Dąbrowskiego 6.  
Musi być ich dużo, gdyż ziemia w pobliżu 
drzew, przy chodniku, jest pozarywana na skutek 
powstania wielu podziemnych korytarzy. 

– Robimy systematyczną dera-
tyzację w naszych blokach, roz-
kładamy trutkę na szczury – mówi 
niejako w odpowiedzi na to pismo 
Piotr Jarosz, prezes Spółdzielni 
Mieszkaniowej przy ul. Łąkowej. 
– Nasze działania niewiele pomo-
gą, bowiem siedlisko szczurów 
jest poza blokiem, w studzienkach 
kanalizacyjnych. Dlatego wysto-

sowałem pismo w tej sprawie do 
Samorządowego Zakładu Budże-
towego w Żychlinie, by oni podjęli 
walkę z gryzoniami.

W poniedziałek 10 lutego pi-
smo dotarło do kierownika Przed-
siębiorstwa Wodociągów i Kana-
lizacji w Żychlinie. – Wszystko 
musimy sprawdzić: czy fak-
tycznie szczury zadomowiły się  

w naszych studzienkach kanaliza-
cyjnych, czy może w starych kana-
łach ciepłowniczych – mówi Łu-
kasz Stępniak, kierownik PWiK w 
Żychlinie. – Jeśli potwierdziłoby 

się, że szczury faktycznie zagnieź-
dziły się w studzienkach kanaliza-
cyjnych, będziemy mieć problem, 
bowiem pozbycie się ich jest kło-
potliwe. Konieczne będzie wspar-

cie fachowców, jakie podejmować 
dalej działania.

kanalizacja  
to nie śmietnik
Jak mówi kierownik, na po-

czątek do mieszkańców będą 
skierowane ulotki „Kanalizacja 
to nie śmietnik”. – Edukację mu-
simy zacząć od mieszkańców, 
by nie wyrzucali resztek z obia-
du, obierek, warzyw do kanaliza-
cji, bo to dodatkowa pożywka dla 
szczurów. – Wczoraj pracownicy 
z kanalizacji wyciągnęli koszulę, 
która zablokowała przepływ ście-
ków. Ludzie czasami zapomina-
ją, że takie rzeczy wyrzuca się do 
śmietnika, a nie do kanalizacji.

Plaga szczurów to też efekt nie-
przemyślanych działań mieszkań-
ców, którzy do śmietników wyrzu-

cają resztki jedzenia, tym samym 
dokarmiając gryzonie. Ciepła 
zima też sprzyja ich rozmnaża-
niu. Tylko jednoczesne działa-
nie wszystkich podmiotów może 
skutecznie ograniczyć populację 
szczurów.  dag

edukację trzeba zacząć 
od mieszkańców,  
by nie wyrzucali resztek 
z obiadu, obierek, 
warzyw do kanalizacji, 
bo to dodatkowa 
pożywka dla szczurów. 

Nory przy drzewie w pobliżu bloku Dąbrowskiego 4 są tak liczne,  
że ziemia się zapada.
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Żychlin 
Wizyty 
duszpasterskie

Siódmy już tydzień księża z pa-
rafii św. Apostołów Piotra i Paw-
ła w Żychlinie odwiedzają miesz-
kania parafian. W tym tygodniu 
wizyty duszpasterskie są tylko po 
południu, od godz. 15.30, z wyjąt-
kiem soboty, gdy kolędowanie za-
cznie się od rana.

Dzisiaj, w czwartek, 13 lutego, 
kolędować będzie dwóch księży. 
Zapukają do mieszkań w bloku 
Traugutta 6. W piątek 14 lutego 
również kolędować będzie dwóch 
księży. Po południu zapukają do 
mieszkańców bloku Traugutta 4. 
W sobotę 15 lutego, już od rana, 
od godz. 9.00 do wiernych wyru-
szy aż czterech księży. Będą od-
wiedzać mieszkańców ulicy Kra-
sickiego.

W poniedziałek 10 lutego po 
południu od godz. 15.30 trzech 
księży odwiedzało mieszkania  
w bloku Dąbrowskiego 4, we wto-
rek 11 lutego dwóch księży kolę-
dowało w bloku Łąkowa 13a, zaś 
w środę 12 lutego dwóch księży 
odwiedzało mieszkańców bloku 
Łukasińskiego 6.  dag

Żychlin | przedszkole przyszło do domu kultury

Przedszkolaki dla babć i dziadków
W sobotę, 8 lutego, do Żychlińskiego Domu Kultury zaproszono  
babcie i dziadków dzieci z Przedszkola Samorządowego nr 1 w Żychlinie.  
W tym roku przybyło aż 200 osób. Wszyscy z miłością i radością  
oklaskiwali swoje wnuczęta występujące na scenie. 

Zaproszeni goście zasiedli za 
stolikami przykrytymi obrusami 
popijając kawę i herbatę, spoży-
wając ciasta upieczone przez ro-
dziców z każdej grupy. 

Od kilku lat święto Babci  
i Dziadka jest obchodzone przez 
PM nr 1 w domu kultury. Tutaj jest 
więcej przestrzeni, mogą przyjść 
wszyscy dziadkowie, babcie, a na-
wet pradziadkowie. Dzieci mogą 
wystąpić na prawdziwej scenie, 
poczuć się jak gwiazdy. Wyjąt-
kowa atmosfera tych corocznych 
spotkań sprawia, że z roku na rok 
gości jest coraz więcej. 

– W tym roku stolików było tak 
dużo, że nasi nauczyciele musie-
li doszyć kilka kolorowych obru-
sów – dodaje Ewa Florczak, dy-
rektor przedszkola nr 1. – W tym 
roku, że względu na ferie zimowe, 
uroczystość wyjątkowo przesunę-
liśmy na 7 lutego. Dziadkowie to 

wielki skarb dla wnucząt. To oni 
dokładają wszelkich starań aby 
dzieciństwo wnuków było pełne, 
udane i szczęśliwe, pachnące szar-
lotką. To babcia i dziadek znajdu-
ją zawsze dla wnuków czas, umie-
ją pocieszyć, są cierpliwi, zawsze 
rozumieją ich dziecięce rozterki,  

a przede wszystkim otaczają je 
bezgraniczną miłością. Wnuczęta 
są dla nich radością życia. Dlate-
go poprzez takie spotkanie zarów-
no nauczyciele, jak i dzieci, chcą 
podziękować najbliższym.

Imprezę tradycyjnie popro-
wadziła Danuta Blejson. Orga-

nizatorkami imprezy były na-
uczycielki: Krystyna Cieślak  
i Monika Dmowska. Rodzice  
z grupy II i IV, dzieci 5- i 6-letnich, 
obsługiwali przybyłych gości, któ-
rych powitała dyrektor Ewa Flor-
czak.

Dzieci przygotowane przez wy-
chowawców prezentowały swoje 
umiejętności. Postawiono głów-
nie na taniec i piosenki, by w ten 
ekspresyjny sposób zaprezento-
wać się dziadkom i pokazać swoją 
miłość. Scenografię z mnóstwem 
czerwonych serduszek, z postacia-
mi babci i dziadka trzymających 
się za ręce, z napisem „Kochamy 
Was całym sercem”, przygotowali 

nauczyciele. Na zakończenie uro-
czystości dzieci zaśpiewały pio-
senkę w języku angielskim. Było 
też tradycyjne „Sto lat”. Wszyst-
kie wnuczęta obdarowały swoich 
bliskich własnoręcznie przygoto-
wanymi upominkami. Dopełnie-
niem uroczystości był wspólny 
taniec dziadków, wnuków i orga-
nizatorów. 

– Dziękuję bardzo dyrektor 
ŻDK Magdalenie Rzeźnickiej 
za to, że co roku udostępnia nam 
dom kultury – dodaje Ewa Flor-
czak. – Dziękuję też pracowni-
kom domu kultury, którzy cały 
czas pomagali w organizacji spo-
tkania.  dag

Żychlin | Gazociąg Gustorzyn – wronów

Kto podpisał zgodę, 
odszkodowania nie dostanie
Na łamach NŁ pisaliśmy, że firma wykonująca odwierty 
geologiczne pod planowaną budowę gazociągu Leśniewice 
– Rawa Mazowiecka zaczęła je kilka tygodni wcześniej, 
zanim Urząd Marszałkowski w Łodzi 8 stycznia wydał 
oficjalną zgodę na realizację prac. 

Wykonawcy weszli w teren 
tam, gdzie rolnicy podpisali zgody 
na wejście na swoje działki. Tyle 
że to oznacza, iż ci rolnicy już stra-
cili, bo odszkodowania za odwier-
ty nie dostaną.

Wykonawca ma zrobić 535 
odwiertów na całej długości. 
Robi je na głębokość ok. 4,5 m, 
o średnicy 110 mm. Po pobraniu 
próbek odwierty są zasypane. 
Niestety rolnicy, którzy wyrazili 

zgodę na wejście na swój teren, 
gdyż kierowali się dobrą intencją, 
że realizowana jest inwestycja 
dobra publicznego, zapewniają-
ca bezpieczeństwo energetyczne 
Polski, nie mają co liczyć na od-
szkodowanie. Nie mają bowiem 
protokołu początkowego ani pro-
tokołu końcowego, który by po-
kazywał, w jakim stopniu ich 
pole zostało zniszczone. Taką 
informację potwierdził przedsta-

wiciel firmy projektowej gazo-
ciągu wysokiego ciśnienia, któ-
ry przybył na spotkanie 4 lutego 
do Żychlińskiego Domu Kultury,  
w sprawie realizowanej inwesty-
cji Leśniewice – Rawa Mazo-
wiecka. 

Dlatego ważne, by podczas 
rzeczywistej realizacji inwesty-
cji rolnicy obowiązkowo dokład-
nie spisali protokół początkowy 
szczegółowo opisujący stan dział-
ki przed inwestycją oraz proto-
kół końcowy po jej zakończe-
niu. Protokoły będą podstawą 
naliczenia odszkodowania przez 
rzeczoznawców wyznaczonych 
przez wojewodę. Przypominamy,  
że odszkodowanie będzie wypła-
cone jednorazowo, za 50 lub wię-
cej lat służebności przesyłu, za 
mniejsze plony po ułożeniu gazo-
ciągu i ograniczenia w zabudowie. 
Szczegółowo o tym pisaliśmy  
w poprzednim numerze NŁ.  dag

Najmłodsza grupa przedszkolaków, dzieci od lat 2,5, wystąpiła  
w strojach Smerfetek.
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Chłopcy z II grupy, dzieci 4-, 5-letnie, wystąpili w układzie 
tanecznym w kraciastych szelkach z muszkami w kratkę.
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Na co chcą przeznaczyć 
pieniądze z funduszu
sołectwa z gminy Bedlno. str. 6

reKlAmA

Bedlno | Szkoła podstawowa

Zapisy do przedszkola 
W gminie Bedlno tradycją jest, 

że każda szkoła rozpoczyna za-
pisy do szkoły oraz przedszkoli 
w swoim terminie. Nie ma jedne-
go terminu dla wszystkich szkół 
na terenie gminy.

Szkoła Podstawowa w Bedl-
nie już ogłosiła zapisy do Punktu 
Przedszkolnego i oddziału przed-

szkolnego przy szkole. Nabór 
trwa do 17 lutego. Więcej infor-
macji pod numerem 24-282-13-
48. Wzory deklaracji można po-
brać ze strony internetowej szkoły. 

W tym roku szkolnym 
2019/2020 do zerówki chodzi 18 
dzieci, zaś do Punktu Przedszkol-
nego 25 dzieci.  dag

Żychlin | petycja 28 mieszkańców z prośbą o utworzenie żłobka

Żłobka nie będzie, 
przynajmniej na razie
Podczas sesji Rady Miejskiej w Żychlinie 29 stycznia radni przy dwóch głosach wstrzymujących się: 
Justyny Rapsiewicz i Sylwii Sobierańskiej, odrzucili petycję grupy mieszkańców Żychlina, 
którzy 8 listopada 2019 r. skierowali do burmistrza i rady petycję w sprawie utworzenia na terenie miasta 
żłobka dla dzieci poniżej 3. roku życia.

Jak informował burmistrz 
na posiedzeniu połączonych ko-
misji 27 stycznia pod petycją pod-
pisało się 28 osób. 

W petycji zamieszczonej na 
stronie BiP wszystkie podpisy pod 
petycją są zamazane na czarno, 
gdyż podobno rodzice nie życzyli 
sobie ujawniania swoich nazwisk. 
Pod innymi petycjami nazwiska 
osób piszących do rady widnieją. 
Rozpatrywanie petycji mieszkań-
ców trwało 2,5 miesiąca.

„Od kilkunastu lat na tere-
nie Żychlina nie ma żłobka, co 
utrudnia życie zawodowe wielu 
młodym matkom, które nie raz 
są zmuszone do porzucenia pra-
cy lub zatrudniania niewykwali-
fi kowanych opiekunek – czytamy 
w petycji. (….) uważamy za 
ogromny wstyd dla miasta, tym 
bardziej, że w gminach ościen-
nych wiejskich jak Bedlno czy 
Zduny będą otwierane żłobki
z programu „Maluch Plus”. Ma-

łych dzieci w mieście przybywa. 
Brak żłobka uważamy za nie-
zgodny z obecną polityką proro-
dzinną i walką z bezrobociem, 
jest wyrazem tego, że ignorowane 
są rodziny z małymi dziećmi sta-
wiające te rodziny w trudnej sytu-
acji, jak również uniemożliwiając 
odpowiedni rozwój najmłodszym 
dzieciom (…) Gdyby nie było 
możliwości utworzenia publicz-
nego żłobka, to prosimy o roz-
ważenie odpowiednio wysokiej 
dotacji celowej dla ewentualnych 
podmiotów planujących otwarcie 
żłobków niepublicznych” – czyta-
my w petycji.

Petycja podpisana przez 28 ro-
dziców zaprzecza tezie, wielokrot-
nie powtarzanej przez burmistrza 
Grzegorza Ambroziaka, jakoby 
na terenie Żychlina nie było spo-
łecznego zapotrzebowania na 
utworzenie żłobka, o co wielo-
krotnie w imieniu mieszkańców 
prosiła radna poprzedniej kadencji 
Agnieszka Tomaszewska. Więcej, 
ponieważ gmina Bedlno przymie-
rzała się do aplikowania o środki 
na utworzenie żłobka, opubliko-
wała informację o wypełnianiu 
ankiet przez zainteresowanych ro-

dziców, do gminy Bedlno zgłosiła 
się duża grupa rodziców z Żychli-
na, że jest zainteresowana przywo-
żeniem dzieci do Bedlna. 

Na ankietę gminy Bedlno od-
powiedziało 27 osób. 13 listopada 
2019 roku gmina Bedlno złoży-
ła wniosek do Urzędu Marszał-
kowskiego w Łodzi na utworze-
nie żłobka dla 16 dzieci. Wartość 
całego projektu wraz z adaptacją 

pomieszczeń szkoły (po dawnym 
gimnazjum) na żłobek to 512.441 
zł, z czego dotacja ma wynosić 
297.515 zł, zaś 214.925 zł to środ-
ki gminy.

Burmistrz zrobił 
analizę kosztów
Niemniej racje burmistrza, 

sceptycznego wobec szans, ja-
kie stwarza „Maluch Plus”, są też 
mocne. – Do utworzenia żłobka 
podchodzimy bardzo ostrożnie, 
gdyż utworzenie nowej placówki 
będzie dla gminy zbyt kosztowne 
– mówił na komisjach Grzegorz 
Ambroziak. – Dokonaliśmy ana-
lizy kosztów. Program „Maluch 
Plus” określa poziom dofi nanso-
wania do 80 proc., co oznacza, 
że może to być każda niższa war-
tość procentowa. Poza tym wzrost 
płacy minimalnej, wzrost kosztów 
za energię elektryczną, przerzuca-
nie kosztów różnych programów 
na gminy sprawia, że rosną kosz-
ty bieżące funkcjonowania gmi-
ny, a decyzja o utworzeniu żłobka 
byłaby ryzykowna dla fi nansów 
gminy.

Jak wyjaśnia burmistrz, utwo-
rzenie żłobka dla 16 dzieci ozna-

cza konieczność zatrudnienia 
3 pracowników i dyrektora 
oraz księgowej.

Z wyliczeń burmistrza wynika, 
że zatrudnienie 3 opiekunów (ze 
stażem) na minimalne wynagro-
dzenie to 3.120 zł brutto razy 12 
miesięcy, razy 3 osoby plus 19,55 
proc. kosztów pracodawcy, to łącz-
nie 134.278 zł. Do tego dochodzi 
roczny koszt wynagrodzenia dy-
rektora 60.000 zł. Razem koszty 
pracownicze stanowiłyby kwotę 
194.278 zł. Do tego dochodziłyby 
koszty utrzymania obiektu (woda, 
ciepło, energia) 50.000 zł na rok. 
Razem to 244.278 zł na rok.

W analizie burmistrz założył, 
że poziom dotacji wyniesie 30 
proc. czyli 73.283 zł. Zdaniem 
burmistrza gmina musiałaby wy-
łożyć 170.994 zł na rok.

Jeśli uwzględnimy kolejny 
wzrost płacy minimalnej w 2021 
roku do 3.000 zł brutto (3.600 
zł ze stażowym), to szacunkowo 
koszty dla gminy wzrosłyby już 
do 185.455 zł. To zbyt duże obcią-
żenie fi nansowe dla naszej gminy 
– podkreśla burmistrz. – Rodzi-
ce też musieliby ponosić kosz-
ty utrzymania dziecka w żłobku 
w wysokości 200-300 zł mie-
sięcznie. 

Czy rodzice składając pety-
cję i podpisy o tym wiedzieli...? 
Uwzględniając średnie koszty po 
250 zł od dziecka (przy 100 proc. 

frekwencji), to pomniejszyłoby 
dotację z budżetu gminy, ale nadal 
byłaby to ogromna kwota.

Brak budynku 
na żłobek
Zdaniem burmistrza kolejnym 

problemem, by utworzyć żłobek, 
jest brak budynku, w którym 
miałby on powstać. Jedynym bu-
dynkiem komunalnym, w którym 
można by było go zorganizować, 
wydaje się być budynek po daw-
nej SP 1 przy ul. 1 Maja. Ma on 
ponad 100 lat i wymaga gruntow-
nej modernizacji i dostosowania 
do przepisów o utworzeniu żłob-
ka. – Na razie brak jest konkur-
sów w ramach rewitalizacji, na 
co liczyliśmy. Możemy jedynie 
planować, że będziemy budynek 
remontować w ramach gminnych 
środków. Do tego uwzględniając 
ryzyko fi nansowe dla gminy, wno-
szę o odrzucenie petycji – mówił 
na komisjach burmistrz.

Jednocześnie burmistrz pod-
kreślił, że samorząd będzie ob-
serwować jak będą funkcjonować 
żłobki w gminach ościennych. 

– Będę rozmawiać z dyrektora-
mi istniejących placówek oświa-
towych. Być może oni znajdą 
w swoich szkołach przestrzeń 
na utworzenie żłobka? – Póki co, 
w naszych przedszkolach są przyj-
mowane dzieci w wieku od 2,5 
roku, co łagodzi problem. 

rodzice musieliby 
ponosić koszty 
utrzymania dziecka 
w żłobku 
w wysokości 
200-300 zł 
miesięcznie. 
czy składając 
petycję i podpisy 
o tym wiedzieli...?

Burmistrz 
Grzegorz Ambroziak

Jaś Zajączkowski 8 lutego skończył 10 miesięcy. mama Katarzyna 
brzozowska-Zajączkowska przyznaje, że żłobek w żychlinie byłby bardzo 
potrzebny, by młode mamy mogły rozwijać się zawodowo. Gdyby taki 
powstał byłaby pierwszą mamą, która zapisałaby dziecko do żłobka.
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Żychlin | Samorządowcy stają przed trudną decyzją

Spółka gminna Mig-Ma 
do likwidacji
W środę 12 lutego Rada Gminy Żychlin większością głosów wyraziła zgodę 
na likwidację spółki gminnej Mig-Ma. To pierwszy etap restrukturyzacji 
całej gospodarki komunalnej w Żychlinie. W drugim etapie 
nastąpi restrukturyzacja Samorządowego Zakładu Budżetowego. 
Szczegóły rozwiązania dotyczące SZB będą znane w marcu lub kwietniu. 
Wśród załóg obu fi rm – SZB i Mig-My – panuje niepokój o dalszą pracę. 
Prace restrukturyzacyjne trwają od kilku miesięcy. 

W poniedziałek 10 lutego na 
posiedzenie połączonych komi-
sji rady przybył audytor z Pozna-
nia Kazimierz Jerzmanowski, 
reprezentujący fi rmę consultingo-
wą Biznes Ekspert, która prawie
10 lat temu przygotowywała wyłą-
czenie energetyki cieplnej z zakła-
du budżetowego w Żychlinie i jej 
sprzedaż do spółki Kogeneracja. 

Spółka Mig-Ma zatrudnia 10 
osób plus osobę p.o. prezesa Zbi-
gniewa Wojtczaka, który objął 
funkcję po rezygnacji ze stanowi-
ska Marka Materki. – Rok 2019 
zakończyliśmy 12.000 zł zysku 
– mówi nam Zbigniew Wojtczak. 
– Jedna osoba przechodzi na eme-
ryturę, dwie osoby odchodzą za 
porozumieniem stron z końcem 
lutego. Pozostali z końcem mar-
ca otrzymają wypowiedzenia. Oni 
mają być przejęci przez Samorzą-
dowy Zakład Budżetowy.

Podczas komisji 10 lutego bur-
mistrz Grzegorz Ambroziak też 
zapewniał, że samorząd zrobi 
wszystko, by wszyscy pracownicy 
otrzymali nowe zatrudnienie.

– Spółka gminna Mig-Ma po-
wstała na początku lat 90-tych. 
Głównym jej zadaniem była go-
spodarka odpadami – wyjaśniał 
Grzegorz Ambroziak. – W 2013 
roku, gdy weszła w życie ustawa 
śmieciowa, Mig-Ma straciła kon-
trakt na odbiór odpadów z terenu 
gminy na rzecz Tonsmeiera z Kut-
na. Dochody spółki zostały znacz-
nie ograniczone. Wprawdzie Mig-
-Ma wciąż jest podwykonawcą 
Tönsmeiera (dziś PreZero z Kut-
na), na części gminy, ale umowa 

wygasa z końcem czerwca 2020 
roku. Firma próbowała uzupeł-
niać utratę dochodów pracami bu-
dowlanymi, ale w starciu z duży-
mi fi rmami przegrywała przetargi. 
Realizowała głównie mniejsze za-
dania zlecane przez gminę.

Mig-Ma prowadziła pięć dzia-
łalności: wywóz odpadów stałych 
jako podwykonawca PreZero, wy-
wóz nieczystości płynnych, admi-
nistrowanie targowicą, prowadze-
nie usług i obsługa księgowości 
na rzecz Spółki Wodnej Ziemi Ży-
chlińskiej oraz roboty ogólnobu-
dowlane.

likwidacja minimum 
6 miesięcy
Kazimierz Jerzmanowski wy-

jaśniał radnym, że proces likwi-
dacji spółki Mig-Ma będzie trwać 
minimum 6 miesięcy od podjęcia 
uchwały przez radę.

Po podjęciu uchwały zbiera się 
zgromadzenie wspólników, czyli 
burmistrz wyznacza likwidatora, 
który musi powoli spółkę wyga-
sić. Uporządkować trzeba hipote-
kę, po kolei ze spółki będą wyj-
mowane różne działalności, które 

będą przekazywane do SZB, któ-
ry też ma być zrestrukturyzowa-
ny. Będzie jedna lub kilka spółek 
komunalnych, to jeszcze jest ana-
lizowane – wyjaśniał Jerzmanow-
ski. Myślę, że w połowie wakacji 
spółka zostanie ostatecznie wy-
kreślona z rejestrów i zlikwidowa-

na. Dobrze, że spółka nie ma dłu-
gów. Zależy nam na tym, aby tak 
poprowadzić proces likwidacji, 
by gmina nie płacąc podatku VAT 
przejęła majątek spółki.

Likwidacja Mig-My oznacza 
też koniec eksploatacji wysypi-
ska, na które spółka ma stosowne 
pozwolenia. Jest jeszcze szansa, 
że w nowym przetargu na odpa-
dy komunalne, który do czerwca 
musi ogłosić i rozstrzygnąć gmina 
Żychlin, zostanie sprzedane wysy-
pisko. 

Gmina ma bowiem obowiązek 
prowadzenia Punktu Selektywnej 
Zbiórki Odpadów Komunalnych, 
który teraz znajduje się na tere-
nie wysypiska. Alternatywą jest 
zamknięcie wysypiska i rekulty-
wacja przez gminę oraz monitoro-
wanie przez 20 lat. Zgodnie z pra-

wem gmina nie może prowadzić 
składowiska. Ta sprawa wciąż jest 
otwarta i analizowana zarówno 
przez włodarzy miasta, jak i au-
dytora.

Spółka, nie zakład 
budżetowy
Audytor wyjaśniał radnym, 

że funkcjonowanie zakładu bu-
dżetowego jest niekorzystną for-
mą prawną, gdyż teraz zakład 
budżetowy nie ma możliwości na-
liczania amortyzacji i odbudowy 
zużywającego się majątku spół-
ki. Rocznie to kwoty kilkudzie-
sięciu tysięcy złotych, które „ucie-
kają”. Spółka ma też tę przewagę, 
że może brać w leasing maszyny 
i urządzenia.

Audytor wskazuje, że nowy 
podmiot powinien kontynuować 

działalność prowadzoną przez 
Mig-Mę, polegającą na odbiorze 
płynnych ścieków, gdyż na miej-
scu jest własna oczyszczalnia 
z punktem zlewczym. Trzeba tyl-
ko np. wziąć w leasing duży becz-
kowóz, by ograniczyć ilość kur-
sów i w ten sposób zmniejszyć 
koszty. 

Przed zmianami restrukturyza-
cyjnymi stoi więc Samorządowy 
Zakład Budżetowy, ale konkretne 
rozwiązania zostaną zapropono-
wane dopiero w kwietniu. Teraz 
trwa analiza wszystkich doku-
mentów. Przekształcenie SZB ma 
być tak przeprowadzone, by za-
pewnić ciągłość funkcjonowania 
usług komunalnych.

– W naszej gminie zarząd spół-
ki byłby jednoosobowy, a wy-
nagrodzenie dla prezesa i rady 
nadzorczej nie jest ogromne 
– uspokajał Grzegorz Ambroziak.

Zbigniew Wojtczak, p.o. preze-
sa Mig-My oddelegowany z rady 
nadzorczej, wyjaśniał, że członko-
wie 3-osobowej rady nadzorczej za 
posiedzenie otrzymywali po 250 zł 
do ręki za posiedzenie. W roku 
były 4 posiedzenia, więc 1.000 zł 
netto, czyli 1.200 zł brutto każde. 
To wydatek na utrzymanie rady 
nadzorczej 3.600 zł brutto.

Z oświadczenia majątkowego 
Zbigniewa Wojtczaka wynika, 
że jego miesięczne wynagrodze-
nie to 4.400 zł brutto. Z oświad-
czenia majątkowego Marka Ma-
terki wynika, że za 2018 rok 
odebrał ze spółki Mig-Ma 53.266 
zł, zaś od stycznia do końca paź-
dziernika 51.377 zł.

Otwarte pozostaje pytanie czy 
za taką kwotę znajda się chętni, 
by pełnić funkcję prezesa? – Wy-
nagrodzenie prezesów spółek jest 
uzależnione od ilości zatrudnio-
nych osób oraz od obrotu – wyja-
śniał audytor. 

reKlAmA

RZUT OKIEM | powiĘKSZony pArKinG KoŁo emiTU

Kilka tygodni temu koło Emitu 
został powiększony parking 
zewnętrzny, na którym parkują 
swe samochody pracownicy 
dojeżdżający do pracy w emicie 
i ościennych spółkach oraz goście 
przyjeżdżający do żychlińskiego 
domu Kultury. parking jest 
utwardzony za pomocą tłucznia. 
dzięki tej inwestycji przybyło 
kilkadziesiąt dodatkowych miejsc 
parkingowych. dagfo
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Po likwidacji spółki gminnej Mig-Ma majątek spółki przejdzie
na gminę. Już teraz się mówi, że budynki zostaną sprzedane.

fo
T.

 d
o

r
o

TA
 G

r
ą

b
c

Ze
w

S
K

A

Burmistrz Grzegorz Ambroziak i zastępca burmistrza Zbigniew 
Gałązka na posiedzenie połączonych komisji zaprosili audytora 
Kazimierza Jerzmanowskiego, który opracowuje restrukturyzację mig-my
i Samorządowego Zakładu budżetowego.
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Bedlno | fundusz sołecki podzielony

To nie żebranie u sołtysów, 
tylko decyzja mieszkańców
W gminie Bedlno podzielono fundusz sołecki 
na 2020 rok. To kwota 467.832 zł. Po realizacji 
wszystkich zadań, gmina może liczyć na dotację 
rządową w wysokości ok. 130.000 zł.

Podczas uchwalania budżetu  
na 2020 rok (20 stycznia) wraz  
z podziałem środków na fundusz 
sołecki wywiązała się dyskusja.

Radny Adam Gajewski wyra-
ził niezadowolenie ze sposobu po-
działu środków z funduszu sołec-
kiego. 

– Dochodzi do dziwnej sytu-
acji, że dyrektorzy szkół, stra-
żacy i radni żebrzą u sołtysów  
o pieniądze z funduszu sołeckiego 
na wymianę okien, zakup kompu-
terów do szkół, o przysłowiową 
kredę, dofinansowania do zaku-
pu wozu strażackiego itp. Zakup 
komputerów do szkół czy remont 
placówek to zadanie gminy – mó-
wił radny. – Rada daje i odbiera, 
czyli autorytet poniewiera, gdyż 
radni w tej kwestii nie mają wiele 
do powiedzenia. Trzeba skończyć 
z takim cyrkiem finansowym. 

Na stwierdzenie radnego odpo-
wiedział wójt Józef Ignaczewski. 

– To nie sołtys decyduje na co 
sołectwo przekaże pieniądze, tyl-
ko mieszkańcy podczas wiejskie-
go zgromadzenia – wyjaśniał wójt.  
– Ja nie naciskam na decyzje 
mieszkańców. Sołtys może zapro-
ponować, ale to wszyscy miesz-
kańcy decydują na co chcą wy-
datkować swoje pieniądze. Oni 
najlepiej wiedzą jakie są potrzeby 
w ich sołectwach. Czy chcą wspie-
rać szkołę, czy strażaków, czy np. 
zakładać lampy oświetleniowe. 
Wszystkie inwestycje są potrzeb-
ne w gminie, a my jako samorząd 
wspieramy oddolne inicjatywy.

Do wyjaśnienia wójta doda-
my, że niektóre sołectwa potrafią 
się zjednoczyć i komasują swoje 
środki na wyznaczone cele. 

Dzięki realizacji funduszu so-
łeckiego do budżetu gminy co 
roku wpływają dziesiątki tysięcy 
złotych. W roku 2018 w ramach 
funduszu sołeckiego wydatko-
wano kwotę 390.991 zł, a gmina 
otrzymała 111.694 zł. W 2020 pla-
nuje wydatkować jeszcze więcej  
– 467.832 zł, co oznacza, że do 
kasy gminy może wpłynąć także 
jeszcze więcej, ok. 133.600 zł do-

tacji. Tu nie o żebranie chodzi, ale 
o współdziałanie gminy z miesz-
kańcami poszczególnych sołectw, 
by realizując potrzeby mieszkań-
ców pozyskać jak najwięcej rzą-
dowych środków, które można 
wydatkować na kolejne inwesty-
cje gminne. Żebranie – to nadin-
terpretacja. 

remont świetlic, 
oświetlenie, wóz 
strażacki, komputery
Na podniesienie standardu 

oświetlenia na terenie gminy Be-
dlno pieniądze z funduszu so-
łeckiego przeznaczają: sołectwo 
Annetów 14.000 zł, sołectwo An-
toniew 10.000 zł, sołectwo Bedlno 
Parcel 12.400 zł, sołectwo Bedl-
no Wieś 10.000 zł, sołectwo Flo-
rianów 5.830 zł, sołectwo Janów 
9.904 zł, Jaroszówka 9.000 zł, so-
łectwo Kazimierek 8.500 zł, so-
łectwo Mateuszew 11.453 zł, so-
łectwo Potok 8.500 zł, sołectwo 
Szewce Walentyna 10.000 zł, so-
łectwo Zleszyn 11.700 zł, sołec-
two Zosinów 9.000 zł. Ponadto na 
oświetlenie uliczne część swojego 
funduszu sołeckiego przeznacza-
ją sołectwa: Głuchów 11.000 zł, 
Groszki 1.000 zł, Kręcieszki 4.000 
zł, Plecka Dąbrowa 5.000 zł, Pnie-
wo 855 zł, Wewiórz 9.000 zł, Woj-
szyce Kolonia 2.000 zł, Wojszyce 
Parcel 10.000 zł, Wyrów 9.000 zł.

Świetlice wiejskie
Na zakup wyposażenia do 

świetlicy wiejskiej sołectwo Dę-
bowa Góra przeznacza 13.066 zł. 
Sołectwo Ernestynów na remont 
świetlicy wiejskiej przeznacza 
9.100 zł oraz na zakup wyposa-
żenia 3.635 zł. Sołectwo Garbów 
na remont i wyposażenie świetli-
cy wiejskiej przeznacza 12.700 zł.

Sołectwo Groszki 9.000 zł 
przeznacza na zagospodarowanie 
terenu wokół placu zabaw. Sołec-
two Kamilew 3.790 zł przeznacza 
na remont altany na terenie rekre-
acyjnym oraz 2.956 zł na zakup 
materiałów na zagospodarowanie 
terenu. Sołectwo Kręcieszki 6.590 

zł przeznacza na remont i wyposa-
żenie terenu rekreacyjnego w Krę-
cieszkach. Orłów Kolonia 13.007 
zł przeznacza na remont swojej 
świetlicy wiejskiej. 

Sołectwo Plecka Dąbrowa 
5.000 zł przeznaczyła na remont 
świetlicy, 3.051 zł na remont pie-
ca oraz 3.000 zł na zakup no-
życ ogrodowych i dmuchawy do 
czyszczenia chodników. Sołec-
two Stanisławice 10.420 zł prze-
znaczają na remont i wyposażenie 
świetlicy wiejskiej, zaś sołectwo 
Stradzew 11.605 zł na remont  
i wyposażenie świetlicy. Sołectwo 
Szewce Nadolne kwotę 10.821 
zł na remont Domu Wiejskiego  
w Szewcach Nadolnych. Sołectwo 
Wojszyce Parcel 3.000 zł przezna-
cza na doposażenie świetlicy wiej-
skiej. Do remontu tej świetlicy do-
kłada się też sołectwo Wojszyce 
Kolonia, które przeznacza na ten 
cel 3.700 zł. Na remont świetlicy 
wiejskiej 13.842 przeznacza so-
łectwo Załusin. Sołectwo Żeroni-
ce na remont i wyposażenie świe-
tlicy wiejskiej przeznacza 11.200 
zł. Sołectwo Wola Kałkowa na re-
mont świetlicy przeznacza 13.007 
zł. Sołectwo Wyrów na remont 
świetlicy przeznacza 1.000 zł  
oraz 960 zł na zakup kosiarki elek-
trycznej.

Sołectwo Pniewo na zakup wy-
posażenia osobistego strażaka  
w OSP Pniewo przeznacza 10.000 
zł, kolejne 1.000 zł przeznacza na 
zakup namiotu dla sołectwa oraz 
4.000 zł na zakup agregatu prądo-
twórczego do świetlicy wiejskiej.

Pomoc  
dla OSP tomczyce
Na zakup Selektywnego po-

wiadamiania w OSP Tomczy-
ce sołectwo Józefów przeznacza 
1.500 zł, sołectwo Głuchów 818 
zł. Sołectwo Wewiórz przekazuje 
1.000 zł na ten cel.

Pomoc  
dla OSP Mirosławice
Sołectwo Szewce Owsiane 

przeznaczyło 1.529 zł dla OSP 
Mirosławice na zakup sprzętu ra-
towniczo-gaśniczego. Sołectwo 
Waliszew przekazuje OSP Miro-
sławice 10.580 zł. Sołectwo Woj-
szyce Kolonia przekazuje jednost-
ce 500 zł.

Pomoc dla OSP  
wola kałkowa
Sołectwo Żeronice wspiera 

OSP Wola Kałkowa w kwocie 
2.035 zł.

Samochód  
dla OSP Bedlno
Do zakupu samochodu ratow-

niczo-gaśniczego dla OSP Bedlno 
3.000 zł przekaże sołectwo Bedl-
no Parcel i 6.000 zł sołectwo Be-
dlno Wieś. Sołectwo Janów prze-
każe 2.000 zł, sołectwo Kręcieszki 
2.000 zł. Kolejne 1.000 zł dołoży 
Szewce Walentyna, zaś po 2.600 
zł dołożą sołectwa Wojszyce Ko-
lonia i 2.600 zł Wojszyce Parcel.

komputery  
dla SP Plecka Dąbrowa
Sołectwo Annetów przeka-

że szkole 1.000 zł, sołectwo An-
toniew 567 zł. Sołectwo Dębowa 
Góra przekaże 700 zł, zaś sołec-
two Ernestynów 500 zł. Do zaku-
pu komputerów 300 zł przekaże 
sołectwo Józefów, 1.000 zł prze-
każe sołectwo Kamilew, 2.000 zł 
sołectwo Plecka Dąbrowa.

Pomoc dla SP Szewce 
nadolne
Sołectwo Szewce Owsiane  

do wymiany okien w szkole do-
kłada 10.000 zł.

Sołectwo w Szewcach Nadol-
nych do remontu szkoły dokłada 
50 zł i do zakupu drzwi do szkoły 
kolejne 50 zł. Do remontu szkoły 
700 zł dokłada sołectwo Wojszy-
ce Kolonia.

Pomoc dla SP Bedlno
Sołectwo Wojszyce Parcel  

do remontu SP w Bedlnie dokłada 
2.000 zł, sołectwo Wojszyce Ko-
lonia do remontu szkoły przeka-
zuje 500 zł.

kontenery świetlicowe
Chcą kupić trzy sołectwa. Kon-

stantynów przeznaczyło na ten cel 
12.097 zł, sołectwo Orłów Parcel 
– 11.415 zł i Pniewo – 16.000 zł.

Chodnik
Na poprawę bezpieczeństwa 

poprzez wybudowanie odcinka 
chodnika postawiło sołectwo Jó-
zefów, przeznaczając na ten cel 
8.250 zł.  dag

Żychlin | Zespół Szkolno-przedszkolny

Klasa po feryjnym 
remoncie
Konserwatorzy  
z Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego 
im. Jana Pawła II  
w Żychlinie w czasie 
ferie zimowych 
wyremontowali klasę  
nr 203, w której odbywają 
się zajęcia historyczne.

Na podłodze ułożono panele,  
a ściany pomalowano. Uczniowie 
po feriach zasiedli też w nowych 
ławkach.

– Wymiana podłogi na panele 
była możliwa dzięki radzie rodzi-
ców, która zakupiła panele podło-
gowe. Pracę wykonali nasi kon-
serwatorzy. Farby do malowania 
klasy zakupiliśmy ze środków 
szkoły – mówi Renata Durka, 
p.o. dyrektora szkoły. – W klasie 
mieliśmy stare ławki pożyczo-
ne jeszcze z ZS nr 1. Teraz ku-
piliśmy nowe ze środków szkoły.  
15 sztuk stolików o różnej wyso-
kości oraz 30 sztuk krzeseł.

Szkoła przystąpiła do Ogól-
nopolskiego Programu Sie-
ci Edukacyjnej, dzięki czemu  
w grudniu 2019 r. w szkole roz-
prowadzono szybki internet. Te-
raz w każdej klasie jest sieć in-
ternetowa. Zarówno nauczyciele, 
jak i uczniowie, czekają na podłą-
czenie szkoły do szybkiego inter-
netu. Póki co, wszyscy korzystają 
z dotychczasowego łącza Vectry.

Jesienią zakupiono i zamon-
towano też dwa monitory. Ponie-

waż w szkole jest kilka laptopów, 
nauczyciele mają teraz możli-
wość wyświetlania filmów edu-
kacyjnych.

– Myślimy o wprowadzeniu 
e-dzienników, gdyż rodzice co-
raz częściej nas o to proszą, ale 
wszystko musi być po kolei. Naj-
pierw musimy mieć szybki inter-
net – dodaje dyrektor.

Zespół Szkolno-Przedszkol-
ny im. Jana Pawła II (łączący 
SP 2 i przedszkole samorządo-
we nr 2) jest największą szkołą  
w gminie Żychlin. Uczy się  
w niej 391 dzieci w klasach I-VIII 
oraz uczęszcza 150 przedszko-
laków. Zarówno uczniowie, jak  
i nauczyciele, z zazdrością patrzą  
na Zespół Szkół nr 1 im. A. Mic-
kiewicza, w którym latem 2019 
roku kompleksowo wyremonto-
wano całe wschodnie skrzydło.

Wprawdzie pojedyncze kla-
sy są remontowane, ale budynek 
wybudowany w 1964 roku we-
wnątrz wymaga dużego remon-
tu. Korytarze są w opłakanym 
stanie, w wielu miejscach odpa-
da farba, drzwi są z czasów PRL, 
z kilkoma warstwami farby. Bu-
dynek szkoły jest duży, a więc 
i inwestycje są kosztowne. Bez 
wsparcia samorządu o większym 
remoncie nie ma co marzyć.

Póki co, pomalowano dwie 
ściany nad klatkami schodo-
wymi. Jak mówi dyrektor, te-
raz plastycy mają zadanie, aby 
przestrzeń zagospodarować, by  
w szkole było bardziej kolorowo  
i przyjaźnie.  dag

Uczniowie klasy IV po feriach zasiedli w nowych ławkach
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Żychlin | Zespół Szkół nr 1 im. A. mickiewicza

Czy powstanie pracownia 
sensoryczna?
Dyrekcja Zespołu Szkół nr 1 im. Adama Mickiewicza 
w Żychlinie przy ul. Łukasińskiego ma plan, 
aby zorganizować w szkole pracownię sensoryczną
do terapii dla uczniów niepełnosprawnych 
z autyzmem oraz zespołem Aspergera.

Z zajęć w pracowni mogły-
by korzystać dzieci z całej gminy, 
a rodzice nie musieliby jeździć na 
terapię do Kutna. Koszt utworze-
nia i wyposażenia pracowni z ze-
stawami profesjonalnych urządzeń 
to ok. 15.000-20.000 zł.

Integracja sensoryczna to me-
toda uczenia się poprzez zmysły: 
wzrok, dotyk, słuch, smak i węch. 
Integracja sensoryczna rozpo-
czyna się od pierwszych tygodni 
i miesięcy życia, najintensywniej 
przebiega pomiędzy 3. rokiem ży-
cia a pierwszymi klasami szkoły 
podstawowej, ale możliwa jest też 
terapia dla dzieci starszych. Dzię-
ki pracowni wszystkie żychlińskie 

szkoły będą mogły realizować 
zalecenia Poradni Psychologicz-
no-Pedagogicznej. Jest to szcze-
gólnie ważne dla dzieci z auty-
zmem, które potrzebują wsparcia 
terapeutycznego do prawidłowe-
go funkcjonowania w środowisku 
i prawidłowego odbioru bodźców 
otaczającego świata. Zakłócenia 
w pracy mózgu, odbioru infor-
macji z odbiorem wrażeń czucio-
wych, dotykowych. mogą prze-
jawiać się nadreaktywnością lub 
podreaktywnością na nie. 

Metoda terapii sensorycznej 
z powodzeniem może być wyko-
rzystywana w stosunku do dzie-
ci, które mają problemy z na-
uką. Z powodzeniem stosuje się 
jako metodę komplementarną 
w usprawnianiu dzieci z mózgo-
wym porażeniem dziecięcym, 
upośledzonych umysłowo, auty-

stycznych i niewidomych. Może 
być wykorzystywana profi laktycz-
nie stymulując prawidłowy rozwój 
dziecka szczególnie w przypadku 
tzw. ryzyka okołoporodowego, 
przez co zapobiega się nieprawi-
dłowościom rozwojowym.

Jak wypowiadają się fachow-
cy bez prawidłowego wspoma-
gania zmysłów, człowiek nie jest 
w stanie funkcjonować prawidło-
wo. Wykonywanie podstawowych 
czynności życiowych jest proble-
mem. Pod okiem specjalistów ta-
kie dzieci będą mogły usprawnia 
zaburzone funkcje oraz odzyski-
wać sprawność.

– Pomysł na stworzenie takiej 
pracowni mieliśmy od dawna, 
ale dopiero po przeprowadzce do 
budynku przy ul. Łukasińskiego 
znaleźliśmy miejsce, w którym 
taką pracownię można urządzić 
– mówi Janusz Głuszcz, p.o. dy-
rektora szkoły. – Nawiązaliśmy 
współpracę z Fundacją Pro Aper-
te z Kutna, która powstała z my-
ślą o wsparciu niepełnosprawnych 
dzieci, w szczególności z zaburze-
niami rozwoju, chorobą autystycz-
ną, zaburzeniami zachowania 
i emocji z nadpobudliwością i za-
burzeniami lękowymi. 

Specjaliści z Fundacji Pro 
Aperte z Kutna na początek są go-
towi przyjeżdżać do Żychlina na 2 
godziny tygodniowo do ZS nr 1, 
by udzielać porad rodzicom cho-
rych dzieci.

29 stycznia dyrektor złożył do 
burmistrza prośbę o zabezpie-
czenie potrzebnych środków, by 
zorganizować pracownię senso-
ryczną. Byłaby ona wyposażona 
w wiele prostych urządzeń takich 
jak: huśtawki helikopter gruby, 
miękki, huśtawka trapez, huśtaw-
ka platforma, huśtawka żaba, huś-
tawka konik, trampoliny, hamak 
terapeutyczny, zjeżdżalnia rolko-
wa, piłki z kolcami, materace itp.

Szkoła już ma zakupiony tzw. 
domek wyciszenia, który na razie 
znajduje się w jednej z niewielkich 
sal. Pracownia sensoryczna mia-
łaby powstać w pomieszczeniu, 
w którym teraz stoją stoły do gry 
w tenisa stołowego. 

Teraz wszystko w rękach sa-
morządowców – czy znajdą pie-
niądze na zakup specjalistycznych 
urządzeń. Jeśli szkoła otrzyma 
pieniądze, to pracownia mogłaby 
ruszyć od września. Teraz byłyby 
tylko konsultacje z rodzicami cho-
rych dzieci. 

Żychlin | dom Kultury

Maluje świat ustami
14 lutego o godz. 16.00 
w Żychlińskim Domu 
Kultury nastąpi otwarcie 
wystawy malarskiej 
niepełnosprawnej Agnieszki 
Sapińskiej z Piątku, 
która maluje ustami. 
Tytuł wystawy to 
„Pomalować szary świat”. 

Agnieszka Sapińska pocho-
dzi z Piątku, urodziła się w 1973 
roku w Łęczycy z dziecięcym po-
rażeniem mózgowym. Mieszka 
w Mąkolicach koło Głowna. Nie 
ma dłoni.

Agnieszka od 1995 roku maluje 
obrazy „ustami” na płótnie, stosu-
jąc różne techniki, najczęściej olej-
ną. Kocha kwiaty i pejzaże dla-
tego są to jej tematy przewodnie. 
Należy do Światowego Związ-
ku Artystów Malujących Ustami 
i Nogami VDMFK w Księstwie 

Liechtenstein od 1998 roku i od 
tego czasu ściśle współpracuje 
z wydawnictwem „AMUN” z sie-
dzibą w Raciborzu. Swoje prace 
prezentowała na wystawach indy-
widualnych oraz zbiorowych, za-
równo w kraju, jak i za granicą, 
między innymi w Anglii, Buda-
peszcie, Warszawie, Płocku, Ło-
dzi, Łęczycy. 

Na wystawach często prezen-
tuje technikę swojego warszta-
tu malarskiego. Często korzysta 
z zaproszeń do szkół, muzeów 
i innych ośrodków publicznych. 
Lubi podróżować, tańczyć i oczy-
wiście malować. Jej życiowe mot-
to to „carpe diem” – czyli chwytaj 
dzień, ciesz się chwilą. 

Wernisaż Agnieszki Sapiń-
skiej w Żychlińskim Domu Kul-
tury będzie gościć po raz pierw-
szy. To okazja, by porozmawiać 
z niepełnosprawną artystką, któ-
ra w ustach trzyma pędzel i fanta-
stycznie maluje. Wstęp wolny. dag

Żychlin | maja banachowska zauważona

Kolejny piękny głos 
w gminie Żychlin

Nie tylko uczennice żychliń-
skich szkół odniosły sukces VI 
Ogólnopolskim Konkursie Kolęd 
i Pastorałek „Kolędujmy Razem”, 
którego organizatorami były Aka-
demia Humanistyczno-Ekono-
miczna w Łodzi oraz Łódzkie 
Centrum Doskonalenia Nauczy-
cieli i Kształcenia Praktycznego. 

W poprzednim numerze pisali-
śmy o sukcesie uczennic Agniesz-
ki Wawrzyniak: Weroniki Mro-
ziewicz z Mickiewicza i Gabrysi 
Zweigert z SP nr 2 w Żychlinie. 

Spośród ok. 100 podmiotów 
artystycznych jury, którego prze-

wodniczącym był Michał Jan Ba-
rański, wybitny dyrygent i chór-
mistrz, wyłoniło laureatów tego 
konkursu. Zuważona na konkur-
sie została także uczennica drugiej 
klasy Szkoły Społecznej w Orąt-
kach – Maja Banachowska, któ-
ra szlifuje swój piękny głos pod 
kierunkiem Małgorzaty Mosio-
łek w grupie Rozśpiewani w Ży-
chlińskim Domu Kultury. Maja, 
podobnie jak Gabrysia Zweigert, 
otrzymała wyróżnienie. Biorąc 
pod uwagę wiek, jest to olbrzymi 
i z pewnością nie ostatni sukces. 

Aleksandra Głuszcz

Maja Banachowska z grupy rozśpiewani żychlińskiego domu Kultury 
podczas konkursu w Łodzi. 
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W tym pomieszczeniu mogłaby powstać pracownia sensoryczna 
dla niepełnosprawnych dzieci z terenu całej gminy żychlin.
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„Domek wyciszenia” na razie stoi w małym pokoiku.
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Wicie gmina Kocierzew Płd. | niedługo startuje budowa biogazowni

Duża inwestycja, wielkie korzyści 
dla rolników
Biogazownia w Wiciu 
zapewni miejsca pracy, 
umowy z lokalnymi 
rolnikami i energię 
odnawialną. 
Koszt inwestycji to 
15 milionów złotych.

O budowie biogazowni w Wi-
ciu można było już usłyszeć 
w 2010 roku. Wtedy też Grzegorz 
Stefański – ówczesny wójt gminy 
– wydał postanowienie dotyczące 
oceny oddziaływania środowisko-
wego w sprawie budowy elektro-
ciepłowni na biogaz. Teren objęty 
planem inwestycji miał znajdo-
wać się na granicy wsi Wicie oraz 
Boczki. Inwestor – Polska Grupa 
Biogazowa – planowała wtedy 
zakupić około 2 ha ziemi, z cze-
go 1.5 ha poświęconych miało być 
na biogazownię. 

Następnie, w roku 2012, Rada 
Gminy Kocierzew Płd. jedno-
głośnie wydała zgodę na budo-
wę biogazowni w Wiciu. Polska 
Grupa Biogazowa chciała tym 
samym rozpocząć prace wiosną 
2013 roku. Decyzja z 2012 roku 
pozwalała na utworzenie instalacji 
o mocy do 1 MW. Problematycz-
ną kwestią mogło wydawać się 
sąsiedztwo stanowiska archeolo-
gicznego objętego ochroną. Były 
to pozostałości po średniowiecz-
nej osadzie, która funkcjonowa-
ła na tym terenie. Z tego względu 

prace inwestycyjne miały przebie-
gać pod okiem archeologa. 

Na dzień dzisiejszy – jak wy-
nika z Raportu o oddziaływaniu 
przedsięwzięcia na środowisko 
z 2018 r. – w obrębie 500 metrów 
od placu budowy nie znajduje się 
żaden obiekt chroniony, który był-
by wpisany do rejestru zabytków. 
Jednakże prace ponownie prowa-
dzone będą pod nadzorem arche-
ologicznym. 

Dlaczego z takim 
opóźnieniem?
Mimo upływu kilku lat i otrzy-

mania pozwolenia na budowę, 
prace się nie rozpoczęły. Powo-
dem miały być kwestie prawne, 
w tym brak pozwolenia na dystry-
bucję energii przez Polską Grupę 
Biogazową. Zgodę wydaną przez 
Prezesa Urzędu Regulacji Ener-
getyki PGB otrzymała dopiero 
w 2018 roku. W tym czasie wy-
dano także wspomniany raport 
dotyczący wpływu na środowi-
sko. Potrzeba sporządzenia nowej 
decyzji środowiskowej wynikała 
ze zwiększenia mocy z 1 MW 
do 1.5 MW. 

Teren budowy – tak jak wcze-
śniej – ma znajdować się na gra-
nicy wsi Wicie oraz Boczki Cheł-
mońskie. Powierzchnia działki 
będzie wynosić około 3 ha, z cze-
go 1.5 ha przypadać będzie na 
samą instalację. Koszt takiej in-
westycji to około 15 milionów zło-
tych. Pierwsze roboty budowla-
ne mają zacząć się już niebawem. 
Obecnie fi rma zgłosiła wniosek 
do spółki wodnej o rozpoczęcie 
prac melioracyjnych. W planach 
jest również wytyczenie drogi 
na plac budowy. W tym momen-
cie dojazd stanowi droga grun-

towa, która musi zostać uprzed-
nio utwardzona, by ciężki sprzęt 
budowlany mógł się tam dostać. 
Przewidziany termin uruchomie-
nia inwestycji zaplanowany jest 
na IV kwartał 2020 roku.

Jak to działa?
Biogazownia wytwarza ener-

gię elektryczną. Proces produkcji 
przebiega w wyniku fermentacji 
biomasy pochodzącej z przetwór-
stwa rolno-spożywczego i ho-
dowli. Może to być np. kiszonka 
roślin energetycznych i gnojowi-
ca. Inwestor zauważa natomiast, 
że w przypadku tych pierwszych 
kiszonka kukurydzy daje naj-
większe korzyści płynące przy 
wytwarzaniu energii. W wyniku 
fermentacji powstaje biogaz, ten 
jest spalany, a energia cieplna za-
mienia jest w elektryczną przez 
turbinę.

Surowce potrzebne do wypro-
dukowania biogazu mogą być 
skupowane od rolników, po wcze-
śniejszym zawarciu umów. Polska 
Grupa Biogazowa przewidziała 
takie rozwiązanie i ma w planach 
zaopatrywanie się u lokalnych rol-
ników i przedsiębiorców. 

Skutkiem ubocznym fermen-
tacji jest wytworzenie masy po-
fermentacyjnej, która, ze względu 
na swoje składniki odżywcze, 
może być wykorzystywana jako 
nawóz użyźniający glebę. 

Inwestor zapewnia, że w rejo-
nach, w których zlokalizowane 
są pozostałe biogazownie fi rmy, 
rolnicy chętnie zaopatrują się we 
wspomniany surowiec. 

Warto przy tym wspomnieć, że 
Polska Grupa Biogazowa posia-
da duże doświadczenie na rynku 
energii odnawialnej. Na dzień dzi-

siejszy spółka dysponuje siedmio-
ma biogazowniami ulokowanymi 
w różnych częściach Polski. Ta in-
westycja będzie natomiast pierw-
szą w województwie łódzkim. 

Mogli zobaczyć jak to 
działa
Zdarza się, że budowa tak duże-

go projektu spotyka się ze sprzeci-
wem. Ludzie zazwyczaj boją się, 
że biogazownia wiązać się będzie 
z uciążliwościami. Warto przy 
tym wspomnieć, że w Zdunach 
w 2011 roku rozmawiano z miesz-
kańcami w sprawie budowy takiej 
instalacji. Za przebieg inwestycji 
miała odpowiadać fi rma Bio-Po-
wer Masovia Sp. z o.o. Jednak po 
dyskusjach, mieszkańcy nie byli 
przekonani co do korzyści płyną-
cych z projektu, a sam inwestor się 
wycofał.

Polska Grupa Biogazowa ze 
swojej strony zapewnia, że za-
dba o to, by funkcjonowanie in-
stalacji przysporzyło mieszkań-
com jak najmniej niedogodności 
– choć nie ukrywa, że kwestie ta-
kie jak wzmożony ruch mogą się 
pojawić. Aby rozwiać wątpliwo-
ści pod koniec listopada 2019 roku 
zorganizowano dla radnych gmi-
ny, sołtysów i wszystkich zainte-
resowanych wycieczkę do bliźnia-
czej biogazowni w miejscowości 
Tończa (gmina Liw, na wschod-
nim Mazowszu). 

– Pojechaliśmy w grupie około 
30 osób, był też z nami jeden lo-
kalny przedsiębiorca, który byłby 
zainteresowany współpracą z bio-
gazownią. Zareagowaliśmy po-
zytywnie. Zadbane drogi, czysto, 
brak hałasu. Zapach jakiś się poja-
wiał, ale nie był bardzo uciążliwy 

– powiedziała wójt gminy Kocie-
rzew Płd. Agnieszka Wojda.

Podobnego zdania byli inni 
uczestnicy wycieczki. – Zapach 
jest taki jak na wsi, z daleka nic 
nie czuć, dopiero jak podejdzie 
się blisko. To nowoczesna techno-
logia, biogazownia oddalona jest 
od budynków, znajduje się na 
otwartej przestrzeni. 

Wśród mieszkańców znajduje 
się również jeden właściciel, który 
nie zgadza się na budowę. Jednak 
naszej redakcji nie udało się z nim 
skontaktować. 

Łukasz Dudziak, przedstawi-
ciel inwestora, podkreśla, że ta 
inwestycja jest dla mieszkańców 
korzystna: tworzy miejsca pracy, 
daje okazję do współpracy rolni-
ków i przedsiębiorców z fi rmą, 
a także produkuje zieloną energię 
– co jest jej głównym celem. 

reKlAmA

Biogazownia w gminie Liw. Taka sama, należąca do tej samej grupy, ma powstać w wiciu.
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Okolice Bolimowa | Zapobieganie ASf 

W poszukiwaniu padłych dzików
Blisko 80 osób: 
żołnierzy Wojsk Ochrony 
Terytorialnej, leśników  
wraz z łowczymi  
i przedstawicielami 
Inspekcji Weterynaryjnej 
ze Skierniewic 
przeszukiwało w sobotę, 
1 lutego, las w okolicach 
Wólki Łasieckiej w gminie 
Bolimów w poszukiwaniu 
padłych dzików.

Akcja była częścią działań ma-
jących zapobiec rozprzestrzenia-
niu się Afrykańskiego Pomoru 
Świń. 

Znalezione zostały pozostało-
ści po jednym padłym dziku. Był 
w znacznej części zjedzony przez 
wilki. Padł prawdopodobnie ze 
starości. Mimo to szczątki zostaną 
wysłane do badań.

W sobotę przeszukanych zo-
stało ok. 7 km2 lasu. – Po anali-
zie ryzyka doszliśmy do wniosku, 
że ten teren będzie najwłaściw-
szy do przeszukania. Jest to ostoja 
dzików, mają tutaj ciszę i spokój. 
Jest to również teren podmokły, 
w którym mogą występować pa-
dłe dziki – mówił po zakończe-
niu poszukiwań powiatowy lekarz 
weterynarii w Skierniewicach 
Piotr Cymerski. Chory dzik ma 
podwyższoną temperaturę i szu-
ka miejsca do schłodzenia się, dla-
tego sam poszukuje terenów ba-
gnistych. Wspomniane szczątki 
dzika zostały znalezione przy po-
lnym dukcie. – Były to kości, któ-

re zostały objedzone przez zwie-
rzęta bytujące w lesie. Wiemy, 
że mamy dwie watahy wilków  
w Puszczy Bolimowskiej, doko-
nały tutaj obróbki tej dziczyzny  
– mówił Cymerski. 

Akcja została zarządzona przez 
wojewodę łódzkiego. W sierp-
niu ubiegłego roku podobna akcja 
odbyła się w powiecie łowickim. 
Oba powiaty w całości zostały ob-
jęte żółtą strefą ochronną przed 
Afrykańskim Pomorem Świń. 

– Ta akcja została przeze mnie 
zarządzona, ponieważ toczy-
my walkę z ASF. Na terenie wo-
jewództwa łódzkiego cały czas 
trwają odstrzały sanitarne – mó-
wił wojewoda Tobiasz Bocheński  
na spotkaniu podsumowującym 
poszukiwania. 

– Mamy dodatni wynik stwier-
dzony niedaleko granic Puszczy 

Bolimowskiej i w obrębie powia-
tu żyrardowskiego. To skłoniło 
pana wojewodę do tego, żeby ten 
teren wybrać – doprecyzował Cy-
merski. 

Wszyscy biorący udział w akcji 
zostali poddani po jej zakończeniu 
dezynfekcji na terenie gajówki Po-
lesie, co było dość widowiskowe, 
ponieważ dezynfekcji dokony-
wali panowie ubrani w specjalne 
żółte stroje i z maskami na twa-
rzach. Każda osoba zanim weszła 
na teren Gajówki Polesie musiała 
oczyścić obuwie i strój, w którym 
prowadziła poszukiwania. Sa-
mochody musiały zaś przejechać  
po specjalnych matach ze środka-
mi dezynfekującymi.  mak

Zachęcamy do obejrzenia 
zdjęć i filmów z akcji oraz dezyn-
fekcji żołnierzy i leśników. Są one 
na stronie www.lowiczanin.info

Sprostowanie
W artykule o studniówce Ze-

społu Szkół Ponadpodstawowych 
Nr 1 w Łowiczu, która odbyła się 
w sobotę, 1 lutego, w sali w Klew-

kowie, błędnie napisałem nazwi-
sko przewodniczącej Rady Ro-
dziców i jednocześnie szefowej 
„Magicznej kuchni” Moniki Ko-
łuckiej. Przepraszam za pomyłkę. 

Marcin Kucharski

Gm. Łyszkowice

Znów drożej 
za śmieci

Rada Gminy Łyszkowice  
30 stycznia przyjęła nowe staw-
ki opłat od każdego mieszkańca  
za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. To efekt wyniku 
przetargu, w którym jedynym ofe-
rentem była – podobnie jak w in-
nych gminach powiatu łowickiego 
– spółka PreZero.

Wysokość stawki za odbiór 
odpadów segregowanych ustalo-
no na 26 złotych od mieszkań-
ca, niesegregowanych – na 52 zł. 
Ponadto przewidziana jest ulga  
w wysokości 4,50 zł, jeśli miesz-
kaniec zadeklaruje, że będzie 
używał kompostownika. Za nową 
wysokością składek głosowało  
6 radnych, przy 7 wstrzymujących 
się. Głosów przeciw nie było.

Do tej pory stawka za odbiór 
odpadów segregowanych w tej 
gminie wynosiła 14,60 zł, zaś nie-
segregowanych – 30 zł.

Do postępowania przetargowe-
go na dostarczenie pojemników 
oraz odbiór i zagospodarowanie 
zmieszanych odpadów komu-
nalnych wraz z selektywną ich 
zbiórką z obszaru gminy Łysz-
kowice w 2020 roku przystąpiła 
tylko firma PreZero Service Cen-
trum Sp. z o.o. z Kutna, oferując 
cenę 1.407.942 zł wraz z 8% po-
datkiem VAT. To i tak znacznie 
mniej niż ta sama spółka zaofe-
rowała w grudniu w pierwszym, 
unieważnionym przez wójta 
przetargu – wtedy proponowana 
kwota wynosiła aż 2,352.888 zł.    
 tm

Gmina Bielawy | Z obrad rady Gminy

Dyscyplinująca 
propozycja nie spotkała 
się z aprobatą
Ciekawą propozycję  
na sesji Rady Gminy 
Bielawy, która obradowała 
24 stycznia, przedstawił 
radny Jarosław Pałka.  
Sam nazwał ją „wnioskiem 
dyscyplinującym”.  
Jak zauważył, radni 
notorycznie spóźniają 
się na obrady, co nawet 
opóźnia rozpoczęcie sesji. 
Zaproponował,  
aby spóźnialskim  
obniżyć dietę 10%.

Po krótkiej wymianie zdań po-
między nim a Andrzejem Zimiń-
skim – przewodniczącym Rady 
Gminy – na temat tego czy to jest 
wniosek formalny, czy nie i jaki 
wniosek można uznać za taki,  
temat na chwilę został zawie-
szony, po pewnym czasie jednak  
powrócił. 

Wtedy zaczęły ze strony rad-
nych padać pytania: a jeśli spóź-
nienie radnego będzie usprawie-

dliwione, zgłoszone wcześniej 
przewodniczącemu, a jak będą 
traktowane spóźnienia sołtysów, 
którzy również za udział w sesji 
otrzymują dietę?

Radny Adam Krysicki uznał, 
że pytanie o sołtysów rozmywa 
problem dyscypliny radnych. Nie-
obecność sołtysów nie wpływa 
na rozpoczęcie sesji i na jej prze-
bieg – bo są na niej gośćmi. Radny 
podkreślił też, że sesja zawsze po-
winna się zaczynać punktualnie, 
tym bardziej, że jest transmitowa-
na na żywo, a jeśli nie ma kwo-
rum, to wówczas przewodniczą-
cy powinien to ogłosić. – Swoje 
zdania powinniśmy wykonywać 
poważnie, do tego zostaliśmy wy-
brani – powiedział. 

Większość radnych była jednak 
innego zdania. Wniosek Jarosława 
Pałki poparły tylko 3 osoby, 8 było 
przeciwnych, 2 wstrzymało się 
od głosu, a dwóch kolejnych rad-
nych... opuściło już obrady, któ-
re trwały blisko 6 godzin i była to 
kwestia głosowana na zakończe-
nie obrad.  mwk

Dezynfekcji zostali poddani wszyscy uczestnicy poszukiwań padłych 
dzików. 
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ZM Bzura | rozłam na walnym zgromadzeniu członków

Bez budżetu. Czy bez perspektyw?
Walne zgromadzenie członków Związku 
Międzygminnego Bzura, które odbyło się 
28 stycznia, nie przyjęło jego budżetu na 2020 rok. 
Sytuacja „Bzury” po raz kolejny jest bardzo 
trudna i nawet prezes Ryszard Nowakowski 
zastanawia się czy jest sens dalej forsować 
budowę Regionalnego Zakładu Zagospodarowania 
Odpadów Komunalnych w Piaskach Bankowych, 
jeśli państwo przez rządowe fundusze 
nie chce pomóc, a w związku nastąpił rozłam.

Na 20 członków zgromadze-
nia za przyjęciem budżetu głoso-
wało 9, od głosu wstrzymało się 2, 
przeciwni byli wójtowie wszyst-
kich gmin powiatu łowickiego 
i gminy Dmosin. 

Związek miał czas na przyję-
cie budżetu do 31 stycznia. W za-
istniałej sytuacji, która wydarzyła 
się po raz pierwszy od powstania 
ZM „Bzura” w 2009 roku, bu-
dżet jest teraz w gestii Regionalnej 
Izby Obrachunkowej, która musi 
go przyjąć – prawdopodobnie 
tylko przychody i rozchody, bez 
uwzględnienia inwestycji. Potem 
członkowie związku będą mogli 
go zmieniać – ale czy będą chcieli 
rozpocząć inwestycję?

Ryszard Nowakowski nie ukry-
wa, że zarząd ZM Bzura zapro-
ponował, aby inwestycję w Pia-
skach Bankowych przeprowadzić 
w dwóch etapach – i takie dwa 
zadania inwestycyjne znalazły się 
w nie przyjętym budżecie oraz 
w wieloletniej prognozie fi nan-
sowej. Odrębnie budowa składo-
wiska z ogrodzeniem, wagą oraz 
infrastrukturą, odrębnie sortow-
nia, kompostownia i pozostałe ele-
menty. To zaniepokoiło część sa-
morządowców, którzy zaczęli się 
obawiać czy zakład w ogóle po-
wstanie, a inwestycja nie zakoń-
czy się na składowisku. 

Prezes „Bzury” wyjaśnia jed-
nak, że zrobiono tak, ponieważ 

okazało się, że „Bzura” może 
się starać o dotację i pożyczkę 
w Narodowym Funduszu Ochro-
ny Środowiska i Gospodarki Wod-
nej, przy czym nie może dostać 
pieniędzy na samo składowisko. 
Wniosek do tego funduszu, opie-
wający łącznie na około 68 mln zł, 
został złożony w maju. 

We wrześniu został złożony 
inny wniosek – o pożyczkę do 
Wojewódzkiego Funduszu Ochro-
ny Środowiska i Gospodarki Wod-
nej, który opiewa na 15 mln zł, 
na budowę składowiska. Został 
on złożony po tym, jak w sierpniu 
na sesji Rady Gminy Bielawy pre-
zes WFOŚiGW Wojciech Mie-
dzianowski powiedział, że ZM 
może się o te pieniądze starać.

Jaki będzie los tych wniosków 
– nie jest przesądzone. Fundusz 
na szczeblu wojewódzkim pytał 
w Urzędzie Marszałkowskim 
w Łodzi czy Zakład Zagospoda-
rowania Odpadów jest uwzględ-
niony w wojewódzkim planie 
gospodarki odpadami – a dotąd 
inwestycja w Piaskach Banko-
wych tam była (co było potrzebne 
już przy staraniach na poprzednio 

przyznane dotacje, które, jak wia-
domo, przepadły), tylko ten plan 
wkrótce ma być wkrótce zmienia-
ny. W styczniu do Łowicza przy-
szła informacja, że Narodowy 
Fundusz surowo ocenił wniosek 
ZM Bzura, przyznając mu 68,2 
pkt., a potrzebne były 72 pkt., aby 
został on zakwalifi kowany. Prezes 
Nowakowski uważa, że został on 
zakwalifi kowany nie do tej grupy 
co powinien, co wpłynęło na za-
niżenie punktacji. Złożono odwo-
łanie, lada dzień okaże się czy zo-
stanie uwzględnione.

W tle tego wszystkiego jest 
otwarty 31 stycznia przetarg na 
budowę składowiska, do które-
go wpłynęły 3 oferty od polskich 
fi rm z: Piły – kwota około 19,5 
mln zł brutto, Świdnicy – 20,3 
mln zł oraz Korytnicy – 25,5 mln 
zł. Nie można go rozstrzygnąć, bo 

ZM nie ma budżetu. A jak RIO go 
uchwali, to nie wiadomo czy bę-
dzie wola członków związku, aby 
wprowadzić do niego inwestycję 
i zaciągnąć pożyczkę. 

– Zastanawiam się czy ca-
łej przygotowanej inwestycji, ze 
zgodą na budowę, ale bez tere-
nu, nie powinniśmy sprzedać 
– mówi nasz rozmówca, dodając, 
że samorządy by na tym zyska-
ły fi nansowo, ponieważ uzyskana 
cena byłaby przeliczona na miesz-
kańca (tak też płacone są składki) 
i trafi ła na konta gmin. Konieczna 
do tego byłaby zgoda członków, 
a cała procedura musiałaby się od-
być zgodnie z przepisami unijny-
mi. Tylko przecież nie po to zwią-
zek powstawał, aby na nim zyskać, 
ale po to, aby rozwiązać problem, 
który wciąż rozwiązany nie jest 
i narasta. 

Ryszard Nowakowski jest już 
zdruzgotany wszystkim co dzieje 
się w tym temacie. Ubolewa nad 
tym, że mieszkańcy gminy Parzę-
czew, w której on jest wójtem, od 
stycznia tego roku mają płacić za 
wywóz śmieci bodaj największą 
w okolicy stawkę 33,65 zł, a śmie-
ci te wywożone są aż w okolice 
Opola, przez co każda śmieciar-
ka za każdym razem pokonuje dy-
stans około 500 km. 

– Ludzie właśnie teraz zaczną 
płacić te wysokie stawki. Wpły-
wają do nas petycje, tłumaczymy 
to, skąd się biorą te ceny, ludzie 
znowu pytają. Cała wina za wyso-
kie ceny spada na wójtów, którzy 
własnej instalacji pobudować nie 
mogą. Koło się zamyka – mówi 
Ryszard Nowakowski. – Jak to ma 
tak działać, to dłużej nie ma sensu 
– mówi zrezygnowany. 

Punkt zapalny

reKlAmA

Gmina Bielawy 
Posiedzenie 
komisji 
jak druga sesja?

– Jeśli nie przestrzegamy 
statutu (gminy – przyp. red.),
to może zmieńmy go – powiedział 
na sesji Rady Gminy Bielawy 24 
stycznia radny Adam Krysicki. 
Chodziło mu o to, że od roku ko-
misje stałe Rady Gminy obradu-
ją wspólnie. Obrady takie może 
łatwiej jest zorganizować, ale po-
winno przestrzegać się statutu.

A ten mówi, że obrady takie 
mogą się odbyć pod warunkiem, 
że poszczególne komisje mają za-
pewnioną autonomiczność. Za-
tem powinno być sprawdzone czy 
każda z nich ma kworum, a gło-
sowania członków każdej z komi-
sji powinny być przeprowadzone 
oddzielnie. – Tymczasem nasze 
obrady komisji przypominają se-
sje, tylko nie ma z nich transmisji 
– mówił ten radny. 

Odnosząc się do tych uwag, 
przewodniczący Rady Gminy An-
drzej Zimiński powiedział, że nie 
ma sensu zwoływać komisji kilka-
krotnie, aby na każdej poruszać te 
same tematy. Wspólne posiedze-
nia nie są zabronione. 

Adam Krysicki jeszcze raz 
przyznał, że rozumie sens takie-
go rozwiązania, ale ma uwagi do 
tego, że nie jest przestrzegany sta-
tut – bo komisje nie mają zapew-
nionej autonomiczności i nie moż-
na ocenić jak konkretna komisja 
głosowała w danej sprawie. 

– Popełniany jest błąd – przy-
znał mu radny Jarosław Pałka, 
prosząc, aby przestrzegać statu-
tu. Dodał też, że posiedzenie po-
łączonych komisji powinien pro-
wadzić przewodniczący jednej 
z komisji. Tymczasem ostatnio 
prowadził je wiceprzewodniczący 
Rady Gminy Krzysztof Racewicz. 

Jarosław Pałka miał też uwagi 
do tego, że właśnie wtedy mate-
riały dla radnych zostały dostar-
czone w dniu posiedzenia komisji 
czy dzień wcześniej. To uniemoż-
liwia sumienne przygotowanie się 
radnego do udziału w posiedze-
niu. Ale w tej sytuacji on nawet nie 
mógł mieć o to pretensji do Race-
wicza – bo on nie jest przewodni-
czącym żadnej z czterech komisji. 
 mwk

MIrka wOlSka
-kOBIereCka

mirka.wolska@lowiczanin.info

ryszard 
nowakowski
jest już zdruzgotany 
wszystkim 
co dzieje się
w tym temacie. 
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Łowicz – Głowno | niebezpieczne skrzyżowanie dK14 z „chruślanką” 

Pulsujące światła na tym 
skrzyżowaniu to za mało
Z tego, że na skrzyżowaniu „czternastki” z „chruślanką” 
bywa niebezpiecznie, zdaje sobie sprawę wielu kierowców.  
Od ubiegłego tygodnia powinno być nieco lepiej, ale czy rzeczywiście jest? 

Na zlecenie łódzkiego od-
działu Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad zamonto-
wano tam w ubiegłym tygodniu 
pulsujące światła, których zada-
niem jest ostrzeganie kierowców 
jadących drogą podporządkowa-
ną. Światła owe mają „przypomi-
nać” kierowcom, że zbliżają się  
do skrzyżowania, na którym mu-
szą ustąpić pierwszeństwa po-
jazdom jadącym „czternastką”  
od strony Głowna i Łowicza. 

Skrzyżowanie wydaje się być 
dobrze oznakowane. Jadąc „chru-
ślanką” od strony Łyszkowic 
najpierw widzimy znak ograni-
czenia prędkości do 40 km/h, póź-
niej jest znak informujący o tym,  
że za 100 metrów powinniśmy 
ustąpić pierwszeństwa przejaz-
du. Od niedawna jest nowy słu-
pek z migającym żółtym światłem 
(światło diodowe zasilane przez 
panel fotowoltaiczny) oraz znaka-
mi informującymi o niebezpiecz-
nym miejscu „ uwaga wypadki”. 
Przed samym skrzyżowaniem  
z „czternastką’ jest też oczywiście 
znak STOP. 

To dobrze, że są tam dodatko-
we światła, ale, jak pokazało ży-
cie, takie światła to zbyt mało, 
by skrzyżowanie to stało się bez-
pieczne. Przekonał się na własnej 
skórze również nasz dziennikarz 
wracający w środę, 5 lutego, do 
Łowicza z redakcji naszego tygo-

dnika „Wieści z Głowna i Stryko-
wa”. Około godziny 16.40 jechał 
droga krajową nr 14 od strony Ło-
dzi. 

Znaków oraz dodatkowych 
świateł pulsacyjnych najwyraź-
niej nie zauważyła kobieta jadąca 
granatowym samochodem dro-
gą podporządkowaną od strony 
Łyszkowic. Nie zatrzymała się 
ona przed skrzyżowaniem mimo 
znaku STOP, a nawet nie zwolni-
ła i nie rozejrzała się czy nic nie 
jedzie drogą z pierwszeństwem. 
Wyglądało to trochę tak, jakby 
dla niej nie istniało to skrzyżowa-
nie, jakby nie było czternastki. 

Co więcej, kierująca nie za-
uważyła również – jadącego od 
strony Łowicza w kierunku Ło-
dzi – TIR-a z naczepą. Kierow-
ca ciężarówki musiał gwałtownie 
hamować, by nie doprowadzić do 
zderzenia. Kierująca autem prze-
mknęła przez skrzyżowanie do-
słownie kilka metrów przed ma-
ską hamującej, ale jeszcze jadącej 
dość szybko ciężarówki. Może 
mówić o bardzo dużym szczę-
ściu, zresztą tak samo jak i inni 
kierowcy, którzy patrzyli z bliska 
na to, co się wydarzyło. 

Co jeszcze  
można zrobić?
Ponieważ jest to droga powia-

towa, z pytaniem o to czy można 
lepiej oznakować to skrzyżowanie 

lub spowodować, że będzie tam 
bezpieczniej, zwróciliśmy się do 
dyrektorki Powiatowego Zarządu 
Dróg i Transportu Anna Gajek-
-Sarwy. Wtedy też okazało się,  
że dosłownie kilka dni wcześniej 
po obydwóch stronach „chru-
ślanki” zamontowane zostały do-
datkowe żółte światła sygnaliza-
cyjne. W dniu, kiedy doszło do 
niebezpiecznej sytuacji, już tam 
działały. Mimo to kierująca ich 
nie zauważyła. 

– W tym roku planujemy jesz-
cze zrobić tam grubowarstwo-
we linie wibracyjne, tzw. „budzi-
ki” dla kierowców – powiedziała 
nam Gajek-Sarwa. Czerwone li-
nie mają być namalowane farbą 
formaldehydową w pewnej od-
ległości od skrzyżowania, by kie-
rowcy, którzy usłyszą, że po nich 
przejechali, mieli jeszcze czas, 
by zatrzymać się. Tego rodzaju 
próg akustyczny był zresztą za-
powiadany w tym miejscu już  
w ubiegłym roku, miał powstać 
w wakacje – nie powstał. Anna 
Gajek-Sarwa tłumaczy opóźnie-
nie tym, że nie udało się wtedy 
znaleźć wykonawcy – a potem 
zdecydowano się złożyć wnio-
sek do Funduszu Dróg Samorzą-
dowych na modernizację tej dro-
gi i ujęto te „progi” we wniosku. 
Z tym że dyrektorka zapowiada, 
iż te „budziki” pojawią się przed 
skrzyżowaniem bez względu na 

to czy powiat otrzyma z FDS do-
finansowanie, czy nie. 

najlepiej, docelowo: 
rondo
Jak myślicie, sprawdzi się ta-

kie rozwiązanie? – spytaliśmy in-
ternautów i podpowiadają oni kil-
ka rozwiązań, które co najmniej 
warto wziąć pod uwagę i rozwa-
żyć. – Mieszkam tam. Te rozwią-
zania nic nie dają. Ludzie olewają 
znaki i nie zatrzymują się – uwa-
ża Marcin Gałka-Walczykiewicz. 
Potwierdził on również, że kie-
rowcy często nie zwalniają tam  
w ogóle. – Co lepsze, ci jadą-
cy „14” wyprzedzają się na tym 
skrzyżowaniu. Rondo to jedyna 
szansa na poprawę bezpieczeń-
stwa – uważa. 

Wyjaśnijmy, że w 2009 r. łódz-
ki oddział GDDKiA konsultował 
i uzgadniał z samorządami ewen-
tualne zmiany w związku z pla-
nowaniem generalnego remontu 
„czternastki”. Na uzgodnieniach 
się jednak skończyło i moderni-
zacja – przynajmniej w perspek-
tywie do 2023 r. – nie jest plano-
wana. Istotą jest jednak to, że na 
skrzyżowaniu, jak nam powie-
działa Gajek-Sarwa: – „Uzgod-
nione było tam właśnie rondo”. 

Tymczasem w komentarzach 
nie zabrakło jednak i przeciw-
ników ronda, którzy sugerowali,  
że „wystarczy zdrowy rozsądek”  
i zwracanie uwagi na znaki. Jesz-
cze inni proponowali nierealny  
w tym miejscu do zrobienia wia-
dukt. Jeden z czytelników zapro-
ponował ponadto poprawienie 

tego, co już jest. Jego zdaniem mi-
gające światła zamontowane są 
zbyt wysoko i być może dlatego 
bywają niezauważone. 

tragiczna historia 
tego miejsca
Na pewno zanim doczekamy 

się tam ronda trzeba robić wszyst-
ko co możliwe, by ostrzegać,  
że to miejsce jest niebezpieczne. 
Bo czarna lista zdarzeń, do jakich 
tam doszło, jest bardzo długa. Się-
gnęliśmy w naszym archiwum do 
2012 roku, choć gdybyśmy szuka-
li głębiej, byłaby jeszcze dłuższa. 
Ale i to, co odnaleźliśmy, budzi 
strach.
 20 stycznia 2012 roku trzy 

osoby, w tym małe dziecko, trafi-
ły do szpitala po zderzeniu Audi, 
które wymusiło pierwszeństwo, 
ze Skodą Octavią;
 23 grudnia 2012 jadący 

„czternastką” 53-letni mieszka-
niec Łowicza, prowadzący Audi 
Q5, zginął gdy kilkadziesiąt me-
trów przed tym skrzyżowaniem 
z nieznanego powodu zjechał  
na bok i uderzył w drzewo;
 26 maja 2014 trzy samochody 

zderzyły się, gdy w skręcającego 
w lewo z „czternastki” Volkswa-
gena uderzył Land Rover;

 w kwietniu 2016 jadąca od 
Łyszkowic Mazda nie przepuści-
ła mającego pierwszeństwo rowe-
rzysty, ten miał szczęście, że prze-
żył uderzenie;
 21 stycznia 2017 w czoło-

wym zderzeniu ciężarowego Re-
nault Magnum z Renault Scenic, 
dokładnie na środku tego skrzyżo-
wania, zginęła 53-letnia kierująca 
autem osobowym;
 4 maja 2018 dostawczy Iveco 

Daily uderzył w tył Skody Octa-
vii hamującej przed samochodem, 
który wyjechał z drogi podporząd-
kowanej;
 8 marca 2019 nie przeżyła 

uderzenia pasażerka Opla Cor-
sa, który to samochód wyjechał  
z „chruślanki” wprost pod cięża-
rowego DAF-a jadącego „czter-
nastką” w stronę Głowna;
 11 września 2019 Renault 

uderzył w tył poprzedzającego go 
VW, który skręcał w „chruślankę”;
 4 młode osoby trafiły do szpi-

tali – choć na szczęście skończy-
ło się na obserwacji – po tym jak  
21 grudnia 2019 jadący „chru-
ślanką” Audi wjechał, nie mając 
pierwszeństwa, na to skrzyżowa-
nie i zderzył się z Toyotą Yaris. 

Czy pytanie kończące ten tekst 
musi brzmieć: kto następny?  mak

Znak Stop przed skrzyżowaniem jest wyraźny, ale – jak przekonuje 
historia tego miejsca – nie wystarcza.
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Na tym zdjęciu widać jak skręcającemu w lewo z „czternastki” 
chevroletowi inny samochód „siedział na zderzaku”. niejeden raz w tym 
miejscu okazywało się, że dystans był za mały.
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Pulsujące światło ostrzegawcze funkcjonuje od kilku dni. czy 
poprawi sytuację? niektórzy twierdzą, że jest umieszczone zbyt wysoko.
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To był tragiczny Dzień Kobiet. 8 marca ubiegłego roku pasażerka tej 
corsy, 49-letnia mieszkanka piaseczna, zginęła na tym skrzyżowaniu.
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Łowicz | osiedle przedmieście: właściciel wiedział o zapisie w planie, ale nie wierzył, że będzie to realizowane

Komu potrzebne jest poszerzenie Zacisznej?
Starosta łowicki podjął decyzję o wywłaszczeniu 
i przekazaniu na rzecz miasta Łowicza dużego 
fragmentu prywatnej działki przy ulicy Zacisznej. 
Właściciel działki, pan Daniel, odwołał się 
od decyzji starosty do wojewody łódzkiego, 
uważa ją za absurdalną.

Zaciszna to krótka, wąska 
uliczka, równoległa do ul. Zgo-
da, odchodząca od ul. Księżackiej, 
naprzeciwko przedszkola. Kiedyś 
można było nią przejść od Księ-
żackiej do Powstańców 1863 roku, 
od lat jest już jednak „ślepa”, koń-
czy się na jednej, ogrodzonej po-
sesji. To jej właściciel złożył 
w 2010 roku wniosek o poszerze-
nie drogi dojazdowej, która rze-
czywiście jest bardzo wąska, nie 
sposób na niej zawrócić samo-
chodem (bez wjeżdżania w któ-
rąś z bram). Na prawo od miejsca, 
w którym ulica się kończy, znaj-
duje się posesja, która od około 
dwóch lat należy do pana Daniela. 

W uchwalonym przez Radę 
Miejską w Łowiczu planie zago-
spodarowania znaczna część tej 
działki, tj. fragment podwórka do 
odległości około metra od ścian 
domu, została przeznaczona wła-
śnie na poszerzenie ulicy, aby 
stworzyć możliwość zawracania. 
Tyle że nawet wtedy tego miejsca 
na zawracanie nie będzie dużo. 

Władze miasta prowadziły już 
z poprzednim właścicielem ne-
gocjacje o nabycie tego fragmen-
tu działki pod poszerzenie ulicy, 
na co ten nie chciał się zgodzić. 
W końcu zdecydował się sprze-
dać posesję panu Danielowi, który 
przyznaje, że wiedział już wtedy 
o zapisie w planie zagospodarowa-
nia, nie do końca jednak wierzył, 
że będzie to realizowane. Przynaj-
mniej do stycznia tego roku.

Wtedy to właśnie pan Daniel 
otrzymał decyzję starosty o wy-

właszczeniu za odszkodowaniem, 
wyliczonym przez rzeczoznaw-
cę na 17.138 zł, które miałoby być 
wypłacone jednorazowo. Pana 
Daniela kwota ta zupełnie nie sa-
tysfakcjonuje. Uważa, że nie zre-
kompensuje to straty wartości jego 
domu i działki, bo będzie miał 
fragment domu i okno metr od uli-
cy, straci możliwość przejścia wo-
kół domu oraz najkrótsze dojście 
do drzwi wejściowych od strony 
północnej. Szkoda mu też solidne-

go, murowanego ogrodzenia, któ-
re musiałoby być rozebrane. 

Uważa natomiast, że nawet po 
poszerzeniu ulicy miejsca i tak bę-
dzie zbyt mało na swobodne za-
wracanie samochodem osobo-
wym (nie mówiąc o większych 
pojazdach, dla których nadal bę-
dzie to niemożliwe), co może 
wręcz zwiększyć zagrożenie 
– bo teraz przynajmniej wiadomo, 
że się nie da, więc nikt nie próbu-
je. Nasz rozmówca zwraca uwagę, 

że miejsce wyznaczone w planie 
do zawracania byłoby na wyso-
kości urządzeń instalacji gazowej 
i elektrycznej (skrzynki), co powo-
dowałoby duże prawdopodobień-
stwo, że ktoś w nie przy zawraca-
niu uderzy.

– Pogodziłbym się z tym, gdy-
by to poszerzenie miało rzeczy-
wiście służyć interesowi społecz-
nemu, jak napisano w ofi cjalnym 
uzasadnieniu decyzji – mówi pan 
Daniel. – W rzeczywistości je-

dyną korzyścią byłoby tylko uła-
twienie manewrowania mojemu 
sąsiadowi, który i tak ma teraz 
możliwość wjeżdżania i wyjeż-
dżania samochodem. Czy popra-
wienie komfortu jednej osoby, 
kosztem obniżenia wartości mo-
jej posesji, to „interes społeczny”?

Pan Daniel mówi, że nie ma 
pretensji do sąsiada, ale uważa, 
że decyzję władz w kwestii jego 
działki można uznać za przykład 
nierównego traktowania, a przy 
tym nieuzasadnionego wydatko-
wania publicznych pieniędzy (na 
odszkodowanie dla niego i kosz-
ty realizacji), które mogłyby być 
przeznaczone na rzeczywiste po-
trzeby. 

Nie kwestionuje faktu, że gdy 
kupował działkę wiadomo było 
jakie są plany zagospodarowania 
– z czym powinien był się liczyć. 
Z drugiej strony mówi jednak, 
że można to odwrócić w ten 
sposób, że sąsiad składający 
wniosek o poszerzenie dojazdu 
nabywając swoją posesję również 
doskonale wiedział jak ten dojazd 
wygląda. 

Złożone przez pana Daniela od-
wołanie od decyzji starosty rozpa-
truje obecnie wojewoda łódzki. 

tOMaSz
MatuSIak

tomasz.matusiak@lowiczanin.info
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Koniec ulicy Zacisznej obecnie. działka przeznaczona 
do wywłaszczenia jest po prawej stronie (widoczne ogrodzenie 
musiałoby zostać rozebrane). Uważa, że decyzję władz 

w kwestii jego działki 
można uznać 
za przykład nierównego 
traktowania, a przy 
tym nieuzasadnionego 
wydatkowania 
publicznych pieniędzy, 
które mogłyby być 
przeznaczone na 
rzeczywiste potrzeby. 
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Gmina Nieborów | drugie podejście do secesji

Bełchów chce swojej gminy
Dwa tygodnie temu odżyła – po 3 latach – inicjatywa 
powołania do życia gminy Bełchów. Miałyby ją tworzyć 
sołectwa Bełchów Wieś, Bełchów Osiedle, Dzierzgówek, 
Dzierzgów, Chyleniec i Michałówek z gminy Nieborów 
oraz Polesie z gminy Łyszkowice. Na pierwszym zebraniu 
wiejskim w tej sprawie, 10 lutego w Dzierzgówku, 
75 mieszkańców jednomyślnie zagłosowało jednak 
przeciwko udziałowi w tej inicjatywie. 

Mieszkańców biorących udział 
w tym zebraniu najbardziej obu-
rzyły słowa Marka Sekuły, wi-
ceprzewodniczącego Stowarzy-
szenia Mieszkańców Bełchowa  
i Okolic – organizacji, której za-
rząd firmuje inicjatywę powołania 
nowej gminy. Kilkakrotnie zada-
wano mu pytanie czy jeśli miesz-
kańcy na zebraniu nie zgodzą 
się, aby Dzierzgówek brał udział  
w inicjatywie, nazwa miejscowo-
ści znajdzie się w wystąpieniu do 
organów, które zajmują się anali-
zą i procedurą powołania nowych 
samorządów. Sekuła tego wprost 
nie obiecał, co wywołało na sali 
burzę.

Już po spotkaniu, Marek Se-
kuła w rozmowie telefonicznej  
z nami powiedział, że w zebraniu 
wzięli udział przede wszystkim 
członkowie rodzin sołtysa Ma-
riusza Pękosza i radnego Krzysz-
tofa Osóbki (wyraźnych prze-
ciwników inicjatywy), określił je 
mianem rodzinno-biznesowego. 
Kwestionował też wynik głoso-
wania, mówiąc, że nikt w jawnym 
głosowaniu w takim towarzystwie 
nie podniósłby ręki za gminą Beł-
chów. Jego zdaniem, właściwym 
było przeprowadzenie głosowania 
tajnego – ale tego nikt na zebraniu 
nie proponował. Zadawanie mu 
pytań nazwał atakiem i stawia-
niem pod ścianą.

Tymczasem mieszkańcy chcie-
li od Marka Suskiego dowiedzieć 
się, jakie są plany inicjatorów po-
wołania gminy, jaką grupa ma dla 
nich propozycję, na czym kon-
kretnie zyskają. Odpowiedzi nie 
otrzymali. Sekuła powtarzał, że 
obecna inicjatywa ma charakter 
intencjonalny, że zarząd zamierza 
skierować do wojewody prośbę o 
sprawdzenie możliwości powsta-
nia i funkcjonowania gminy Beł-
chów – chodzi przede wszystkim 
o niezależne wyliczenie, czy bu-
dżet, którym by dysponował nowy 
samorząd, pozwoli mu funkcjono-
wać. Ale pytanie z sali, co się sta-
nie, gdy wojewoda uzna, że gmi-

nę można powołać i czy wdroży 
wówczas procedury to umożliwia-
jące, pozostało bez odpowiedzi. 

Po spotkaniu rozmawialiśmy  
z kilkoma osobami, które brały  
w nim udział i oceniają, że ini-
cjatorzy byli nieprzygotowani. – 
Sekuła zarzucił nam, że jest ata-
kowany, ale nie miał żadnego 
argumentu, aby przekonać nas do 
tej idei. Ta sama parafia i poczta 
to trochę mało. Tu potrzebna jest 
konkretna wizja – powiedział nam 
jeden z mieszkańców. Inny dodał – 
Widać, że w Bełchowie wszystko 
zaplanowano, inwestycje, rozwój, 
a o nas chyba zapomniano, mieli-
byśmy być kwiatkiem do kożucha.

Dzierzgówek 
zdecydowanie przeciw
Sołtys Pękosz po spotkaniu po-

wiedział nam, że jest zadowolony 
nie tylko z wyniku głosowania, 
ale także z frekwencji. – 75 osób 
na zebraniu wiejskim to prawie 
1/4 mieszkańców, to bardzo dużo, 
zazwyczaj bierze w nich dużo 
mniej osób. Dodał, że niezależ-
nie od ilości osób biorących udział 
w zebraniu wiejskim podejmowa-
ne na nim decyzję są wiążące dla 
całej danej społeczności. Uchwały 
mają moc prawną. Wyraził też na-
dzieję, że wystarczy to, aby inicja-
torzy wykreślili Dzierzgówek z li-
sty miejscowości, które znajdą się 
w ewentualnym wniosku.  

zbieranie podpisów
Pękosz na zebraniu mówił też, 

że zwolennicy powołania gminy 
Bełchów, mimo znanego termi-
nu zwołania zebrania wiejskiego, 
zbierali na terenie Dzierzgówka 
podpisy pod inicjatywą. Sekuła 
w rozmowie z nami nie był w sta-
nie powiedzieć, kto zbierał podpi-
sy i ile osób wpisało się na te li-
sty z Dzierzgówka. Powiedział, że 
w Bełchowie Osiedlu on zbiera 
podpisy, na liście składa je wiele 
osób, tylko pojedyncze odmawia-
ją mówiąc że są niezdecydowane 
lub nie popierają idei. Nie potrafił 

nam powiedzieć ile podpisów ze-
brano, podobno ponad 300 na 1,6 
tys. mieszkańców.

Jaka rola Dariusza 
kosmatki
Na zebraniu głos zabrał też 

radny z Dzierzgówka i przewod-
niczący Rady Gminy Krzysz-
tof Osóbka. Zapytał on Sekułę  
o Dariusza Kosmatkę, dlaczego 
nie bierze udziału w zebraniu, sko-
ro 5 lutego na spotkaniu w GOK 
Bełchów, gdzie przedstawiono 
ideę powołania nowej gminy, Ko-
smatka miał być drugą, po Seku-
le osobą prowadzącą spotkanie. 
Mimo tak oczywistych faktów 
Kosmatka w rozmowie z nami za-
przeczył, jakoby w inicjatywie tej 
czynnie uczestniczył.  

Osóbka powiedział też, że na 
tym spotkaniu inicjatorzy mieli 
dużo więcej do powiedzenia od-
nośnie planów powołania gmi-
ny. Była m.in. mowa o umiesz-
czeniu Urzędu Gminy Bełchów 

w pomieszczeniach budynku po 
Gimnazjum w Dzierzgówku. Do-
dał, że inicjatorzy tak się zapędzili  
w swoim pomyśle, że nie mieli 
świadomości, iż obecnie są tam 
tylko trzy wolne sale. 

Ile pieniędzy  
do dyspozycji
Osóbka przedstawił swoje wy-

liczenia dotyczące budżetu jakim 
mogłaby posługiwać się gmina 
Bełchów. Skrytykował jako niere-
alistyczne oczekiwania, że wynie-
sie on trzecią część budżetu gmi-
ny Nieborów – w tym roku 45 mln 
zł, czyli około 15 mln zł, z czego 
6 mln zł miałoby być przeznaczo-
ne na inwestycje – takie wylicze-
nie padało na spotkaniu 5 lutego 
w GOK Bełchów. Jego zdaniem, 
budżet nowej gminy będzie dużo 
skromniejszy, określił, go na  
8,5 mln zł (bez 500 plus, opłat za 
śmieci i opłat za wodę). – Moje 
wyliczenia mogą być niedokład-
ne, ale mogę mylić się o 10 %, ale 
i tak będzie brakować, a o znaczą-
cych inwestycjach można zapo-
mnieć. Do tego należy doliczyć 
koszty uruchomienia nowego sa-
morządu, zakup wyposażenia 
urzędu, zakup oprogramowania, 
zatrudnienie urzędników ich szko-
leń, wdrażania – to jest ogromny 
problem już w gminie Nieborów, 
gdzie na odpowiedzialne stano-
wisko trudno znaleźć odpowied-
niego kandydata. Sekuła zwrócił 
nam jednak uwagę, że Osóbka 
licząc nie rozdzielił subwencji 
oświatowej i wydatków własnych 
gminy na szkoły. Wrzucił to do 
jednego worka,i dlatego mu się 
budżet przyszłej gminy nie spina.

zdaniem wójta
Głos zabrał na zebraniu  

w Dzierzgówku także wójt Jaro-
sław Papuga. Mówił jak np. roz-
łożyłyby się mandaty w Radzie 
Gminy Bełchów. W każdym ukła-
dzie większość w 15-osobowym 
składzie byłaby z Bełchowa. 

– W samorządzie jestem od 
2002 roku i pamiętam jak z Beł-
chowa było trzech radnych,  
a Dzierzgówka nikogo i były 
to trudne czasy dla Dzierzgów-
ka – ostrzegał. Powiedział też, 
że zdziwiony jest zaangażowa-
niem w inicjatywę Dariusza Ko-
smatki i przypomniał, jak ten trzy 
lata temu, gdy także były starania  
o powołanie gminy Bełchów 
wziął w ręce pęczek zapałek i po-
kazywał jak trudno jest je złamać  
i odnosił to do jedności gmi-
ny Nieborów, która w obecnym 
kształcie jest silna.

Wójt dodał też, odnosząc się 
do pomijania w wydatkach in-
westycyjnych gminy Nieborów 
– Bełchowa, szczególnie Bełcho-
wa Osiedla, że rada Gminy musi 
godzić interesy mieszkańców 
wszystkich miejscowości i że od 
dawna jest tak, że południe gminy 
zarzuca, że pieniądze idą na pół-
noc, zaś północ, że są inwestowa-
ne na południe. 

Nam powiedział też, że nie ro-
zumie inicjatywy – jednym z po-
wodów odłączenia się od gminy 
Nieborów ma być odwlekana od 
lat budowa kanalizacji na osie-
dlu w Bełchowie, podczas nie tak 
dawno odbyło się nieformalne ze-
branie radnych z projektantem ka-
nalizacji i ustalono, że Bełchów 
Osiedle będzie traktowany w tym 
względzie priorytetowo. W tego-
rocznym budżecie przewidziano 
100 tys. na projekt oczyszczalni 
i sieci, a w przyszłym mają roz-
począć się pierwsze prace, w su-
mie skanalizowanie osiedla oraz 

Dzierzgówka, gdzie miałaby po-
stać oczyszczalnia kosztowało-
by około 10 mln zł, które gmi-
na wyda w oparciu o zewnętrzne 
dotacje w ciągu najbliższych lat. 
Dodał też, że w tym roku w bu-
dżecie gminy wydatki inwestycyj-
ne na Bełchów są przewidziane  
w wysokości 1,4 mln zł (szczegó-
ły w tekście o budżecie gminy na 
str. 7). nie jest jednak pewne, czy 
radni gminni na inicjatywę secesji 
Bełchowa z nich nie zrezygnują, 
tak było trzy lata temu, zrezygno-
wano m.in. z projektowania drogi 
przez tereny inwestycyjne na Chy-
leńcu i Dzierzgowie, w tym roku 
inwestycja wróciła do budżetu. 
Jak zachowają się tym razem?

kto za, kto przeciw
O inicjatywie secesji Bełchowa 

rozmawialiśmy z kilkoma osoba-
mi, sołtysami, radnymi i miesz-
kańcami i okolicy. Wiceprze-
wodniczący RG Nieborów, radny  
z Bełchowa Osiedla Henryk Ba-
kalarski, który z inicjatywą też 
jest łączony, powiedział nam, że  
w niej bezpośrednio nie uczest-
niczy, ale jej kibicuje. Inny radny  
z Bełchowa Tomasz Zimny po-
wiedział, że nie może poprzeć po-
mysłu, bo w kampanii wyborczej 
mówił o jedności gminy, czeka 
na rozwój sytuacji. Radna z Beł-
chowa Wsi Bogusława Tomczak 
powiedział nam, że o sprawie nic 
nie wie, nie proszono jej na spo-
tkanie 6 lutego w GOK, osobiście 
jest przeciwna inicjatywie. Sołtys 
Dzierzgowa Marzenna Kosmatka 
nie chciała wyrazić swego zdania 
w tej sprawie. Sołtys Bełchowa 
Wsi Teresa Multan powiedziała 
wprost, że jest przeciwna inicjaty-
wie. Sołtys Chyleńca Łucji Świąt-
kowskiej nie zaproszono na spo-
tkanie 5 lutego, powiedziała nam, 
że nie zna tematu.  tb

Za stołem prezydialnym zebrania w Dzierzgówku zasiedli:  
od lewej: mirosław ptaszyński, Jan Kacprzak i marek Sekuła  
– Stowarzyszenie mieszkańców bełchowa i okolic,  
dalej radny Krzysztof osóbka i sołtys dzierzgówka mariusz pękosz.
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Gmina bełchów skupi sześć 
sołectw o łącznej liczbie 3876 
mieszkańców. Za utworzeniem 
Gminy bełchów przemawiają: 
1. Uwarunkowania historyczne.  
2. Jednoczy nas jedna parafia, 
jedna poczta, ośrodek Kultury, 
biblioteka, świetlica wiejska, 
ośrodek zdrowia, targowisko, 
stacja kolejowa, dwie szkoły 
podstawowe, przedszkola  
i żłobek. 3. Trzy prężnie 
działające jednostki oSp. 4. Kilka 
lokalnych organizacji. 5. Zalew 
w bełchowie i dobrze działający 

polski Związek wędkarski. 6. na 
dość zwartym obszarze tworzymy 
jednolitą dużą grupę społeczną. 
7. liczba mieszkańców 
miejscowości bełchów, 
dzierzgówek, dzierzgów, 
chyleniec i michałówek to jedna 
trzecia mieszkańców gminy 
nieborów. 8. nasi dziadkowie, 
rodzice i niektórzy z nas 
pracowali przez lata w hucie 
Szkła w bełchowie. 9. przebieg 
autostrady A2 urbanistycznie 
oddzielił nasze miejscowości  
od gminy nieborów.  
10. od kilku lat istnieją 

niewykorzystane tereny 
inwestycyjne wokół węzła 
autostradowego Skierniewice.  
11. Schyłek rolnictwa 
spowodował również, że  
w naszych miejscowościach 
powstały tereny pod zabudowę 
mieszkaniową i inwestycje. 
12. od dawna istnieją do dziś 
niewykorzystane tereny np. po 
wprd czy hucie Szkła. Jako 
przykłady, że istnieją i dobrze 
funkcjonują gminy  
o podobnej ilości mieszańców 
(szacuje się, że gmina mogłaby 
liczyć 3.878 mieszkańców). tb

„w 1972 rOku SPrzeDalI naM GMInę”
wśród mieszkańców bełchowa, 
zwłaszcza tych starszych, nie  
od dziś panuje przekonanie, że 
wieś ta powinna pełnić centralną 
rolę w gminie. w latach 1954–
1972 miejscowość była siedzibą 
Gromadzkiej rady narodowej, 
w której obręb wchodziły 
także dzierzgów, dzierzgówek 
michałówek i chyleniec,  
a od 1958 roku także Stachlew, 
polesie i Łąki Sierakowskie. 
rady gromadzkie w całym kraju 
zostały zniesione w 1972 roku. 
mieszkańcy bełchowa liczyli wtedy 
na to, że to ich miejscowość,  
a nie nieborów, zostanie siedzibą 
gminy. – wśród starszych 
mieszkańców mówi się, że wtedy 
„sprzedali nam gminę” – mówi 
nam jeden z przedstawicieli 
Stowarzyszenia mieszkańców 
bełchowa i okolic. – oczywiście 
nie chodzi nam teraz  

o dochodzenie kto ją niby 
sprzedał i w jaki sposób, 
chcemy podkreślić, że pomysł 
gminy bełchów nie wziął się 
znikąd, jest silnie zakorzeniony 
w lokalnej świadomości. mam 
wrażenie, że niektórzy przeciwnicy 
pomysłu chcieliby z góry 
odebrać mieszkańcom prawo do 
decydowania o ich miejscowości, 
które przecież mają.
nie znaczy to, że przekonanie  
o potrzebie utworzenia 
gminy opiera się wyłącznie 
na sentymentach. wielu 
mieszkańców – podobnie jak 
w sąsiedniej gminie ci z polesia 
i częściowo też Stachlewa – 
uważają, że wydatki gminne na ich 
miejscowość są niewspółmierne 
do tego, jak duży skład procentowy 
wnoszą do budżetu w podatkach 
– bełchów liczy ok. 2300 
mieszkańców. wielu mieszkańców 

uważa też, że niewykorzystywane 
są przez gminę nieborów szanse 
inwestycyjne, jakie stwarza bliskie 
sąsiedztwo autostrady A2  
– to samo słyszeliśmy  
też od mieszkańców polesia. 
przedstawiciel stowarzyszenia,  
z którym rozmawialiśmy, nie 
przeczy zresztą, że pomijając już 
inne argumenty, pomysł popierają 
także mieszkańcy, którzy po 
prostu nie są zadowoleni z polityki 
gminnej, o której często się mówią, 
że jest już „skostniała”. wielu 
mieszkańców liczyło na zmiany, 
jakie miały nastąpić za nowego 
wójta, ale teraz mają wrażenie, 
że wszystko działa na zasadach 
ustalonych już wcześniej – mówi 
nasz rozmówca, prosząc  
o zachowanie anonimowości.  
– Sam też mam wrażenie, że 
nie rozwijamy się tak szybko, 
jak inne gminy o podobnych 
uwarunkowaniach. tm

trzy lata teMu teŻ Była PróBa
Starania o utworzenie gminy 
bełchów grupa inicjatywna,  
w której wtedy pierwsze skrzypce 
grał radny henryk bakalarski, 
podejmowała już 3 lata temu.  
30 marca 2017 skierowała  
do rady ministrów wniosek  
o jej utworzenie. Za poparciem 
tego pomysłu opowiedziało 
się ponad 500 mieszkańców, 
głównie bełchowa. w kolejnych 
tygodniach sołectwa dzierzgów  
i dzierzgówek skierowały do 
rady ministrów swoje pisma, 
w których informowały, że 
mieszkańcy miejscowości 
uczestniczący  
w zebraniach wiejskich 
negatywnie podeszli do pomysłu. 
Sprawa zakończyła się wówczas  
w czerwcu, gdy sekretarz stanu  
w ministerstwie Spraw 
wewnętrznych i Administracji 
Sebastian chwałek, stwierdził  
w piśmie do inicjatorów, że jeśli  
z inicjatywą powołania nowej 
gminy występuje grupa 
mieszkańców, to powinna 

ona wystąpić z inicjatywą 
przeprowadzenia referendum  
w tej sprawie. Zaznacza jednak, 
że po zgłoszeniu takiego 
wniosku, wojewoda przeprowadzi 
analizę, czy: 1) dochody 
podatkowe na mieszkańca 
gminy utworzonej nie będą 
niższe od najniższych dochodów 
podatkowych  
na mieszkańca ustalonych  
dla poszczególnych gmin, 2)  
czy postulowana gmina nie 
byłaby mniejsza od najmniejszej 
pod względem liczby 
mieszkańców gminy w polsce. 
w rozmowie z nŁ kilka tygodni 
wcześniej henryk bakalarski 
twierdził, że te warunki analizował  
i doszedł do wniosku, że kryteria  
te mogłyby być spełnione. 
Sekretarz stanu zakończył pismo 
stwierdzeniem, że „minister 
właściwy ds. administracji 
publicznej nie planuje obecnie 
działań w celu wszczęcia 
procedury (...) w sprawie 
utworzenia gminy bełchów”. tb

Sekuła zarzucił nam, 
że jest atakowany, 
ale nie miał żadnego 
argumentu, aby 
przekonać nas do tej 
idei. Ta sama parafia  
i poczta to trochę 
mało. Tu potrzebna  
jest konkretna wizja.



15www.lowiczanin.info     nr 7      13 lutego 2020



16  www.lowiczanin.info13 lutego 2020      nr 7   

Turystyka | Jubileuszowy rajd Szlakiem powstania Styczniowego

Lekcja historii i patriotyzmu 
w otoczeniu przyrody
Przeszło 260 uczestników 
w różnym wieku  
i z różnych okolicznych 
powiatów przyciągnął 
w sobotę 8 lutego 
organizowany już po 
raz 20. Rajd Szlakiem 
Powstania Styczniowego. 

Trasa wiodła przez tereny Pusz-
czy Bolimowskiej. Uczestnicy 
poznawali te tereny zarówno pod 
kątem przyrodniczym, jak i histo-
rycznym.

Głównym organizatorem raj-
du był łowicki oddział PTTK,  
a wspierały go w tym Centrum 
Kultury, Turystyki i Promocji Zie-
mi Łowickiej oraz samorządy 
Łowicza i Bolimowa. Na patro-
na wybrano postać gen. Ludwi-
ka Mierosławskiego (1814-1878), 
pierwszego dyktatora powstania 
rozpoczętego w 1863 roku, a tak-

że oddział Władysława Stroynow-
skiego. To właśnie działania tego 

oddziału, walczącego w okolicach 
Bolimowa, były głównym tema-

tem referowanym przez przewod-
ników.

Uczestnicy spotkali się na Sta-
rym Rynku w Łowiczu, skąd au-
tokarem dojechali do miejsco-
wości Joachimów-Mogiły, gdzie 
przy pomniku powstańców zło-
żyli kwiaty, zapalili znicze i wzię-
li udział w polowej mszy świę-
tej. Przy pomniku swoje własne 
wiersze dedykowane powstań-
com czytał jeden z motocyklistów  
z Sochaczewa, którzy dołączyli 
się do rajdu.

Z Joachimowa uczestnicy uda-
li się w trasę wiodącą po Puszczy 
Bolimowskiej do Skierniewic-
-Rawki – około 12 km.

W rajdzie wzięli udział przed-
stawiciele wielu różnych środo-
wisk, w tym sporo dzieci i mło-
dzieży szkolnej. Choć tym razem 
nie było pełnej rekonstrukcji histo-
rycznej, licznie zaangażowali się 
przedstawiciele Stowarzyszenie 
Historycznego 10. Pułku Piechoty.

W ośrodku rekreacyjnym Grab-
skie Sioło w Budach Grabskich 
pod Skierniewicami, rajd zatrzy-
mał się na dłuższy wypoczynek. 
Można było posilić się kiełbaską  
i wziąć udział w konkursach 
sprawdzających wiedzę, jaką 
uczestnicy wynieśli z przebytej 
już trasy rajdu. Kiedy komandor 
rajdu Adam Szymański przez me-
gafon ogłosił rozpoczęcie konkur-
su wiedzy, na wyznaczonym miej-

scu niemal w jednej chwili zjawiła 
się liczna i pełna zapału grupa 
dzieci i młodzieży.

Każdy odpoczywał jak chciał, 
korzystając z różnych obiektów 
w ośrodku. Po młodzieży widać 
było, że wędrówka raczej nie po-
zbawiła jej sił i energii, bo więk-
szość wolnego czasu spędziła 
aktywnie na placu zabaw czy bo-
isku.

– Rajd to spotkanie z innymi 
ludźmi, a także spotkanie z przy-
rodą, czyli to, czego nam najbar-
dziej brakuje – mówił nam pan 
Radosław, jeden z pięciu osadzo-
nych w Zakładzie Karnym w Ło-
wiczu, którzy wzięli udział w raj-
dzie pod opieką wychowawcy por. 
Roberta Stępniewskiego. – Mamy 
taką możliwość 3-4 razy w roku, 
jeśli chodzi o takie zorganizowane 
rajdy, bo w ogóle wyjść z wycho-
wawcą jest więcej, mniej więcej 
raz na miesiąc.

Pan Radosław mówił nam,  
że dopiero poprzez uczestnictwo 
w rajdach PTTK, już jako osadzo-
ny, zaczął interesować się bardziej 
historią lokalną. – Teraz na przy-
kład, gdy czytam „Kamerdyne-
ra” i trafiam na wzmiankę o bitwie 
nad Rawką, to od razu wiem o co 
chodzi, a kiedyś prawdopodob-
nie nie zwróciłbym na to większej 
uwagi.  tm

Gmina Nieborów | Gminny dzień Kobiet

Wszystkie koła razem świętowały
Choć do 8 marca jeszcze mie-

siąc, to sezon imprez z okazji Dnia 
Kobiet można już uznać za otwar-
ty. 8 lutego w sali OSP w Bełcho-
wie byliśmy na gminnej uroczy-
stości dedykowanej wszystkim 
paniom.

W imprezie organizowanej 
przez Gminną Radę Kobiet, OSP 
i urząd gminy wzięły udział 152 
osoby – w większości to kobiety, 
ale byli też panowie wspierający 

je przy organizacji, a także, wśród 
zaproszonych gości, przedstawi-
ciele władz każdego szczebla – od 
gminnego po Sejm RR. 

Określenie „gminny” nie jest  
w tym przypadku na wyrost, bo 
były przedstawicielki wszystkich 
działających na terenie gminy Nie-
borów Kół Gospodyń Wiejskich  
i organizacji o podobnym charak-
terze – jest ich obecnie 13, w tym 
także nowa organizacja, jaką jest 

Koło Gospodyń Wiejskich i Go-
spodarzy w Dzierzgówku. Poza 
tym przybyły też delegatki podob-
nych organizacji ze wszystkich 
gmin powiatu łowickiego.

Oprawę muzyczną zapewnił ze-
spół Modar Junior. Niespodzianką 
był też występ artystyczny „Beł-
chowskich Cyganeczek”, czyli 
trzech dziewczynek w efektow-
nych, barwnych sukniach, inspiro-
wany tańcami i muzyką romską. tm

Edukacja | Studniówki szkół z bolimowa i Zduńskiej dąbrowy 

Wzorowo przygotowani do poloneza
Egzaminy maturalne 
już w maju, tymczasem 
dobiegł końca długi 
w tym roku sezon 
studniówkowy. 

8 lutego równolegle bawili się 
maturzyści dwóch szkół z naszego 
regionu – Zespołu Szkół Ponad-
podstawowych w Bolimowie oraz 
Zespołu Szkół Centrum Kształ-
cenia Ustawicznego w Zduńskiej 
Dąbrowie.

Można powiedzieć, że były to 
bale małe, kameralne, choć z bla-
skiem i gracją. Uczniowie szko-
ły z Bolimowa bawili się w Ło-
wiczu, w restauracji „Szkiełka”. 
Była to jedna klasa, o profilu 

mundurowym, bowiem to jedy-
na w tym roku szkolnym klasa IV  
w tej szkole. – Może wcześniej 
trochę stresu było, bo to jedy-
ny taki bal w życiu, więc każde-
mu zależy, żeby wszystko dobrze 
wypadło – mówiły nam jeszcze 
przed próbą generalną poloneza 
Wiktoria Matych i Edyta Chlebna.  
– Im bliżej jednak tego polone-
za, tym bardziej jesteśmy spokoj-
ne, wszystko jest przecież dopięte  
na ostatni guzik.

Również tuż po godzinie 19.00, 
ale w szkole w Zduńskiej Dąbro-
wie, hasłem „Poloneza czas za-
cząć!” sygnał swoim uczniom dał 
dyrektor szkoły Stanisław Ko-
smowski. Studniówka została tam 
zorganizowana w murach szko-

ły – kiedyś było to czymś oczy-
wistym, a placówka ze Zduńskiej 
Dąbrowy, jako jedna z nielicznych 
w naszym powiecie, pozostaje 
tej tradycji wierna. Wychowawca 
Piotr Suma bardzo dobrze przygo-
tował uczniów do poloneza, za co 
był jedną z pierwszych osób wspo-
mnianych w podziękowaniach wy-
głoszonych przez reprezentację 
maturzystów i ich rodziców. Dzię-
kowano też dyrekcji, wychowaw-
com klas, wszystkim nauczycie-
lom i pracownikom szkoły. 

Były to ostatnie w tym roku 
bale studniówkowe szkół z powia-
tu łowickiego. Można też dodać, 
że na terenie powiatu łowickiego 
– bo w sali Mediolan w Strzelce-
wie – w minioną sobotę bawili się 
też maturzyści LO im. Bolesława 
Prusa w Skierniewicach.  tm

Łowicz | dla seniorów z bratkowic 

Wytańczyli się za wszystkie czasy 
Około 120 osób bawiło się w sobotę 8 lutego 
na balu karnawałowym, jaki Zarząd Osiedla 
Bratkowice zorganizował w restauracji Kulinarne 
Mosty dla seniorów ze swojej dzielnicy. 

Seniorzy najpierw zjedli 
obiad, zaś później mogli się czę-
stować przekąskami i bawić przy 
dźwiękach muzyki, jaką wybrał 
dla nich DJ Papuzzi – również 
mieszkaniec Bratkowic. Z gło-

śników słychać było disco polo, 
Abbę oraz największe przeboje 
lat 70. 

Przy dźwiękach utworu „My-
dełko Fa” wybrano 6 najlepiej 
tańczących par. – Niektórzy ru-

szali się tak, że niejeden 20-latek 
mógłby im pozazdrościć – mó-
wią organizatorzy. A o tym, że 
bawili się dobrze, może świad-
czyć fakt, iż rozpoczęta o godz. 
16.00 impreza skończyła się do-
piero po 22.00. 

Już po zakończeniu balu senio-
rzy chwalili jego przygotowanie, 
a także cieszyli się z możliwości 
spotkania, integracji i wspólnej za-
bawy. 

Będąca sekretarzem w zarzą-
dzie osiedla Kamila Znyk powie-
działa nam, że w tym roku zmie-
niono nie tylko miejsce zabawy 
(poprzednie obywały się w sali 
przy ul. Floriana), ale też formę 
rejestracji uczestników – po raz 
pierwszy wprowadzono zapisy. 
Dzięki nim można było oszaco-
wać ile osób przyjdzie i zyskać 
pewność, że w większości będą to 
mieszkańcy Bratkowic.  aa

Grupa uczniów Szkoły Podstawowej w Domaniewicach, jednej z najliczniej reprezentowanych  
na rajdzie placówek. 
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Uczniowie ze Zduńskiej 
Dąbrowy przed rozpoczęciem 
studniówki zrobili sobie małą sesję 
zdjęciową. 
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Próba generalna poloneza uczniów z bolimowa. 
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Na początku wszyscy jeszcze siedzieli przy stole, po obiedzie ruszyli na parkiet. 
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Świetna zabawa na balu seniorów z bratkowic. 
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Łaguszew | dzień Seniora 

Są jak drudzy rodzice 
Cudowne chwile spędzili 
dziadkowie ze swoimi 
wnukami podczas 
Dnia Seniora, jaki we 
wtorek, 11 lutego, został 
zorganizowany w Szkole 
Podstawowej w Łaguszewie. 
Tego dnia placówka gościła 
około 120 gości. 

Z programem wierszy i pio-
senek wystąpili dla swoich babć 
i dziadków najmłodsi ucznio-
wie tej szkoły, od przedszkola-
ków po uczniów klas II. Nie-
co starsi uczniowie, z klas III, IV  
i V, wystawili przedstawienie na 
podstawie baśni Hansa Christiana 

Andersena pt. „Dziewczynka z za-
pałkami”, w którym tytułową rolę 
zagrała Magda Pięta. 

Spektakl bardzo spodobał się 
siedzącym na widowni Helenie 
Fidrych, Barbarze Rybus i Ali-
nie Kosiorek, które przyznały,  
że jego główną zaletą było to,  
że zawierał elementy nastrojowe  
i poruszające, ale też humory-
styczne. Szczególnie rozbawi-
ła je scena, w której uczeń Jakub 
Wojda wcielił się w rolę ojca, któ-
ry przynosił do domu szampana. 
Część artystyczną obejrzały z za-
ciekawieniem jeszcze z jednego 
ważnego powodu: na scenie mo-
gły zobaczyć swoje wnuki. 

Widownię zachwyciła Anasta-
zja Szwarocka, która zaprezento-

wała przepiękny układ baletowy, 
a nawet zrobiła na scenie szpagat. 
Mama dziewczynki powiedzia-
ła nam, że taniec był pasją córki 
od maleńkości, zaś od około 2 lat 
uczęszcza ona na zajęcia z jazzu. 
– Będę tancerką! – mówi z pew-
nością Anastazja. 

Po występach, seniorzy zosta-
li zaproszeni do sali gimnastycz-
nej, gdzie czekał na nich słodki 
poczęstunek ciastami, które spe-
cjalnie na ten dzień upiekły mamy 
uczniów. Tam też mogli spędzić 
czas z ukochanymi wnukami.

– Są dla nas jak drudzy rodzi-
ce – powiedziały nam Hanna Ma-
terek i Hanna Sekuła o roli babć 
i dziadków w życiu wnuków. One 
i inni aktorzy ze szkolnego przed-
stawienia mówili, że przy babci 
można nauczyć się gotować i piec 
ciasta, a z dziadkiem można grać 
w szachy lub w karty.  aa 

Wicie | pojemnik na nakrętki

Serce wsi 
W sąsiedztwie remizy OSP  

i sklepu w Wiciu jakiś czas temu 
został ustawiony ogólnodostęp-
ny pojemnik w kształcie serca, do 
którego można wrzucać plastiko-
we nakrętki. To inicjatywa działa-
jącego w tej miejscowości Stowa-
rzyszenia „Dla Naszej Wsi”. 

Prezes Jadwiga Wróbel powie-
działa nam, że pomysł od począt-
ku spotkał się z bardzo dobrym 
przyjęciem, a mieszkańcy chętnie 
zapełniają pojemnik nakrętkami. 
Zostaną one przekazane na wspar-
cie leczenia niepełnosprawnych 
dzieci z Łowicza, Marysi Szkop 

i Jakuba Chrabańskiego. Zbiera-
nie nakrętek od butelek typu PET 
(głównie o nie chodzi) i sprzedaż 
ich firmom zajmującym się re-
cyklingiem, aby zysk przekazać  
na wsparcie leczenia konkretnych 
osób, nadal jest dość popularne. aa 

Zielkowice | Udana choinka szkolna 

Kleopatra i piraci – i to na jednej imprezie 
To nic, że była sobota! 8 lutego uczniowie  
ze Szkoły Podstawowej w Zielkowicach bardzo chętnie 
przyszli do szkoły, gdyż tego dnia odbywała się  
w niej choinka szkolna – jednak z najbardziej  
oczekiwanych imprez w roku. 

W najmłodszej grupie wieko-
wej dzieci bawiły się w przebra-
niach, zaś na uznanie zasługi-
wały stroje: czarownicy (Nadia 
Kostusiak), kota (Marysia Ryfa), 
Kleopatry (Marika Grzegorek), 
pirata (Dawid Siejka) i piratki  
(Agata Długosz). Wraz ze star-
szymi uczniami z klas IV-VIII 

bawili się natomiast absolwenci, 
którzy rok temu opuścili mury tej 
szkoły. 

Szkolna choinka była prze-
pełniona tańcem i konkursami 
dla uczestników. Zabawę prowa-
dzili opiekunowie Samorządu 
Uczniowskiego – Karolina Krze-
wik-Zielent i Kamil Cieślak.  aa Mikołaj odwiedził dzieci podczas szkolnej choinki. 
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Pojemnik na nakrętki  
został ustawiony w wiciu.
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Uczniowie z radością wystąpili dla swoich babć i dziadków na dniu Seniora. 
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Warszawa | ZSp 4 na wycieczce 

W Sejmie i siedzibie TVP 
3 lutego uczniowie klasy 1 li-

ceum o profilu humanistyczno-ję-
zykowym z ZSP nr 4 w Łowiczu 
uczestniczyli w bardzo ciekawej 
wycieczce do Warszawy, w czasie 
której zwiedzili Sejm RP oraz sie-
dzibę TVP. 

Wędrując po kompleksie bu-
dynków Sejmu uczniowie dowie-
dzieli się jakie funkcje spełnia ta 
instytucja, jak przebiega uchwa-
lanie ustaw, na czym polega praca 
posła oraz jak kształtował się pol-

ski parlament na przestrzeni wie-
ków. W Sejmie panowała akurat 
atmosfera oczekiwania na zapla-
nowaną tego dnia wizytę prezy-
denta Francji Emmanuela Macro-
na. W głównym holu gromadzili 
się dziennikarze, a uczniowie Eko-
nomika mieli okazję przyjrzeć się 
ich pracy. 

Drugim etapem wycieczki była 
wizyta w budynku Telewizji Pol-
skiej. Wędrówka przez studia tele-
wizyjne, garderoby, rekwizytornie 

i pomieszczenia reżyserskie do-
starczyła wszystkim wielu wra-
żeń. 

Grupie udało się nawet spo-
tkać Krzysztofa Rześniowieckie-
go – dziennikarza prowadzącego 
„Pytanie na śniadanie Bis, czyli 
co nas rozbawiło w tym tygodniu” 
oraz sfotografować się z Justyną 
Ducką – aktorką grającą w „Koro-
nie królów” oraz w serialach „Na 
dobre i na złe” i „Zakochani po 
uszy”. Niezwykle atrakcyjną nie-
spodzianką dla zwiedzających był 
spacer po rynku średniowieczne-
go Krakowa – oczywiście na pla-
nie „Korony królów”.  oprac. aa 

Łowicz | „młodzież zapobiega pożarom”

Budowanie świadomości
W środę 26 lutego o godz. 10,  

w siedzibie OSP w Łowiczu 
przy ul. Św. Floriana 1, odbędzie 
się miejski etap Ogólnopolskie-
go Turnieju Wiedzy Pożarniczej 
„Młodzież Zapobiega Pożarom”. 

Jego celem jest popularyzacja 
przepisów przeciwpożarowych, 
ratownictwa, ale również historii 
pożarnictwa w naszym kraju. 

Tradycyjnie odbędzie się test 
pisemny, po którym uczestni-

cy z największą ilością punk-
tów przystąpią do części ustnej. 
Na zwycięzców czekają nagro-
dy rzeczowe i dyplomy; laure-
aci zakwalifikowani zostaną do 
etapu powiatowego. Reprezen-
tacja szkoły to 3-5 uczennic lub 
uczniów, szkoła może ich zgłosić 
w dniu turnieju, na 15 minut przed 
rozpoczęciem.  opr. wal

Uczniowie ZSP nr 4 w warszawie, podczas wycieczki do Sejmu rp i Telewizji polskiej. 
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Jerzy Kosiorek (1942-2019)
Urodził się 1 października 

1942 roku w Popowie, jego mama 
miała na imię Franciszka, ojciec 
– Franciszek. Miał starszego bra-
ta Edwarda. Rodzina Kosiorków 
była bardzo religijna. „(...) pałała 
gorącą wiarą do Matki Najświęt-
szej i Jej Syna Jezusa Chrystusa, 
dziękując za wszystkie otrzyma-
ne łaski, jak również polecając się 
na zawsze Miłosierdziu Bożemu 
i opiece Matki Bożej” – napi-
sał Jerzy Kosiorek o sobie w tzw. 
„Złotej Księdze” łowickiej piel-
grzymki, będącej jej kroniką. To 
właśnie on założył ją w 1974 roku 
i prowadził własnoręcznie. Starał 
się w niej odtworzyć historię piel-
grzymowania na Jasną Górę na 
uroczystość Zesłania Ducha Świę-
tego od 1948 r. Wpisy w niej koń-
czą się śmiercią Prymasa Polski 
kardynała Stefana Wyszyńskiego 
(zm. 28 maja 1981 roku).

W 1948 roku, gdy Jerzy miał 
6 lat, jego mama po raz pierwszy 
wyruszyła – oczywiście za po-
zwoleniem męża, co nie mogło 
umknąć uwadze syna piszącego 
o tym wiele lat później – na piel-
grzymi szlak. Wtedy jeszcze piel-
grzymka ruszała z kościoła Świę-
tego Ducha, a nie tak jak obecnie 
(od 1962 roku) – z kościoła sióstr 
bernardynek. Jej radość i wdzięcz-
ność za to, że mogła uczestniczyć 
w takim wyjątkowym wydarze-
niu, była tak wielka, że odtąd co 
roku pielgrzymowała. W domo-
wych obowiązkach zastępowa-
ła ją wówczas szwagierka (siostra 
męża) Franciszka Sianoszek. 

Cudowne uzdrowienie
2 czerwca 1955 roku, mając 13 

lat, Jerzy Kosiorek uległ wypad-
kowi. Związane to było z niewiel-
ką hodowlą królików, jaką wów-
czas prowadził. Wszystko zaczęło 
się od tego, że dostał kilka ma-
łych królików od pana Marszałka, 
mieszkającego przy ul. Warszaw-
skiej. Umieścił je w klatce. Oka-
zało się, że otwory w kracie klatki 
są dla nich za duże i króliki przez 
nie mogły przejść. Wziął pęk dru-
tu, żeby go przepleść, zmniejsza-
jąc otwory. Pokryty rdzą i ostro 
zakończony drut wsadził sobie 

niechcący do prawego oka. Po-
czuł straszny ból i nie mógł oka 
otworzyć. 

Rodzice nie wiedząc co moż-
na zrobić zdecydowali, że następ-
nego dnia pojadą z nim do Łowi-
cza do okulisty – w dniu wypadku 
specjalista miał nie przyjmować. 
Położyli syna, który z zwijał się 
z powodu silnego bólu, do łóż-
ka. Czy mogli coś jeszcze zrobić? 
Jako ludzie wierzący uklęknę-
li przy nim i modlili się do Mat-
ki Bożej, prosząc o pomoc i ratu-
nek. W ich przekonaniu to, co się 
później stało, było cudem. Mama 
– jak relacjonuje Jerzy Kosiorek 
– z wiarą i pobożnością sięgnę-
ła po wino pochodzące z Sanktu-
arium w Gidlach i dała synowi kil-
ka kropli do wypicia. Zwilżyła też 
tym winem wacik i przyłożyła do 
zranionego oka. Po czym 13-latek 
zapadł w głęboki sen i wytrwał 
w nim do rana. 

Następnego dnia rodzice poje-
chali z Jurkiem najpierw do oku-
listki w Łowiczu. Ta zdecydowała, 
że chłopak natychmiast musi tra-
fi ć do okulistycznej kliniki. Rodzi-
ce zawieźli go do prywatnego ga-
binetu prof. Janusza Sobańskiego 
do Łodzi, który skierował do kli-
niki przy ul. Kopcińskiego, którą 
kierował. Tak Jerzy Kosiorek miał 
być operowany i była nawet oba-
wa, że konieczna będzie amputa-
cja oka. Operacji jednak udało się 
uniknąć – i tej która byłaby naj-
gorszym scenariuszem, i każdej 
innej. Chłopak miał tylko drobne 
zabiegi, a jego stan już następnego 
dnia był znacznie lepszy. Profesor 
miał powiedzieć do ojca pacjen-
ta: „Operacji nie było i chyba nie 
będzie. To oko wprost cudownie 
się goi. Nie umiem tego wytłuma-
czyć”. Po 18 dniach Jerzy wrócił 
do domu, po wypadku został mu 
na całe życie niewielki ślad. 

Pielgrzymował 
niemal co roku
W 1956 r., jako uczeń kla-

sy siódmej, Jerzy Kosiorek po 
raz pierwszy wziął udział w piel-
grzymce, podczas której miał 
okazję podziękować za powrót 
do zdrowia. Miał jechać w czasie 
jej trwania na szkolną wyciecz-
kę. Mama jednak zaproponowała, 
że ona wyruszy na pielgrzymkę 
z Łowicza w poniedziałek 
– w dniu, w którym zawsze ru-
sza. Syn miał dołączyć w środę, 
w Gorzkowicach, do których do-
jechał pociągiem. Pomysł mamy 
wprawił 14-latka w zachwyt, nie 
mógł się doczekać dnia, gdy do-
łączy do pielgrzymów. W swojej 
kronice opisuje wielką radość, jaka 
towarzyszyła temu wydarzeniu. 

WSPOMNIENIA | poZoSTAną w nASZeJ pAmiĘciODESZLI OD NAS | 1.02.2020 – 7.02.2020

reKlAmA

reKlAmA

wychowywał się 
w popowie pod 
Łowiczem, gdzie 
pomagał swoim rodzicom 
w gospodarstwie. 
Zawodowo pracował 
w Sztuce Łowickiej. 
Jerzy Kosiorek znany 
był jako choreograf 
wielu zespołów pieśni 
i tańca, za co w 2016 
roku został uhonorowany 
przyznawaną przez powiat 
łowicki nagrodą – Łowicką 
różą. przede wszystkim 
– jako przewodnik 
majowej Łowickiej pieszej 
pielgrzymki 
na Jasną Górę. funkcję 
tę sprawował przez 22 
lata. bo jak sam o sobie 
napisał – swoje życie 
w całości oddał matce 
bożej Królowej polski. 

   Jerzy Kosiorek 
(1942-2019)

Jasna Góra, rok 1970. młodzi przewodnicy łowickiej pielgrzymki 
wiesław Szkop i Jerzy Kosiorek z weteranem p. Urcusem i o. eligiuszem. 
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 1 lutego: Jan bończak, l.65; 
Stanisława Kotecka, l.95; 
daniel bury, l.33.

 2 lutego: ewa Janina 
Kaźmierczak, l.62; 
Tadeusz piekacz, l.91.

 3 lutego: Karol marszałek, l.72.
 4 lutego: henryk olaczek, l.80; 

marianna chałupska, l.89.

 5 lutego: 
Katarzyna michalska, l.50; 
Janusz Korczak, l.58.

 6 lutego: Jan Tybuś, l.61; 
helena Kucharek, l.81; 
danuta Zimna, l.64; 
marianna Skoneczna, l.88.

 7 lutego: 
Józef Jerzy rykowski, l.81.
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RZUT OKIEM | wArSZTATy Urody

W piątkowy wieczór, 7 lutego, grupa 8 pań spotkała się w bibliotece 
w Boczkach Chełmońskich (filia Gminnej Biblioteki Publicznej  
w Kocierzewie Południowym) na warsztatach pielęgnacji twarzy,  
z wykorzystaniem kosmetyków marki mary Kay. warsztaty poprowadziła 
monika mańkowska, konsultantka kosmetyczna, znana w powiecie 
łowickim z aktywności społecznej. panowała miła, koleżeńska  
atmosfera. tm

Religijne | potęga biblii – część 6 

Polskie przekłady Biblii
Biblia jest najczęściej 
tłumaczonym dziełem 
literackim na świecie  
i to wielokrotnie  
na poszczególne języki. 

To zdumiewające, zestawiając 
ten fakt z przekładami takich ar-
cydzieł jak eposy Homera, dra-
maty Szekspira, powieści Dosto-
jewskiego czy Manna albo poezja 
Eliota. W wymienionych przykła-
dach na ogół funkcjonuje jeden, 
góra dwa przekłady. W przypadku 
Biblii osobnych tłumaczeń jest kil-
ka, a nawet kilkanaście.

Najbardziej znanym przekła-
dem Biblii na nasz język jest Bi-
blia Tysiąclecia. Jej nazwa wią-
że się z inicjatywą biblistów 
polskich, mającą na celu przygo-
towanie nowego przekładu na Ty-
siąclecie Chrztu Polski. Ta myśl 
zrodziła się już w 1939 r. Pomimo 
wojny i czasów komunistycznych, 
dzieło zostało ukończone. Wy-
danie Biblii Tysiąclecia, będącej 
dziełem polskich biblistów, zbie-
gło się z inicjatywą Soboru Wa-
tykańskiego II, który wyrażał za-

chętę do wprowadzania języków 
narodowych do liturgii, w tym 
czytanie Pisma Świętego, w celu 
lepszego rozumienia przez wier-
nych. Ten przekład jest czytany  
w liturgii Kościoła.

Jest jednak wiele innych prze-
kładów Biblii. Sięgając do daw-
nych czasów należy wymienić: 
(1) Biblia Królowej Zofii (połowa 
XV w.). Jest to przekład z Wulga-
ty wydany w dwu tomach na pole-
cenie Zofii Holsztańskiej, ostatniej 
żony króla Władysława Jagieł-
ły. (2) Biblia Leopolity (1561)  
– pierwsze drukowane wydanie Pi-
sma Świętego. Przekład dokonany 
z Wulgaty, a dedykowany królowi 
Zygmuntowi Augustowi. (3) Bi-
blia Jakuba Wujka (1599) – prze-
kład całej Biblii z Wulgaty, jednak 
z uwzględnieniem tekstu grec-
kiego. Dodano tutaj wyjaśnienia 
i streszczenia ksiąg biblijnych. 
Jest to przykład pięknej polszczy-
zny z okresu Renesansu. (4) Bi-
blia Gdańska (1632) – przekład 
z języków oryginalnych przy-
gotowany przez i dla protestan-
tów. (5) Biblia Poznańska (1975)  
– katolicki przekład z obszernymi 

i cennymi komentarzami. (6) Bi-
blia Warszawsko-Praska (1997)  
– dzieło przetłumaczone z języ-
ków oryginalnych przez bpa Ka-
zimierza Romaniuka. (7) Biblia 
Paulistów (2008) – przekład z ję-
zyków oryginalnych z obszernymi 
wstępami, komentarzami i przy-
pisami. (8) Biblia Ekumeniczna 
(2016) – przekład przygotowany 
przez ekumeniczny zespół tłuma-
czy. (9) Biblia Pierwszego Kościo-
ła (2016) – oryginalne zestawienie 
przekładu Starego Testamentu na 
podstawie Septuaginty oraz lite-
ralnego tłumaczenia Nowego Te-
stamentu.

Wielu polskich poetów tak-
że tłumaczyło teksty biblijne, 
zwłaszcza Księgę Psalmów i inne 
teksty poetyckie, np.: Rej, Kocha-
nowski, Staff, Brandstaetter, Mi-
łosz. Ponadto są również wyda-
nia interlinearne, tzn. pod tekstem 
oryginalnym (czyli hebrajskim, 
aramejskim, greckim) jest podpi-
sany polski przekład oraz tłuma-
czenia wydawane w ramach serii 
komentarzy naukowych (np. Bi-
blia Lubelska, Nowy Komentarz 
Biblijny).

Obecnie jest przygotowana 
gruntowna rewizja Biblii Tysiącle-
cia jako jej 6. wydanie.

 ks. Mariusz Szmajdziński

Rok później nie brał udziału  
w całej pielgrzymce, nad czym 
bardzo ubolewał. W kolejnych 
latach chodził regularnie. Warto 
wspomnieć, że były to czasy, gdy 
władze komunistyczne nie zezwa-
lały na pielgrzymowanie, w piel-
grzymce nie uczestniczył zwykle 
ksiądz. Miała ona tylko świeckie-
go przewodnika, którym był Fran-
ciszek Perzyna. W 1961 roku Je-
rzy Kosiorek został pomocnikiem 
przewodnika „od śpiewu i spraw 
pielgrzymki”. 

Podaje przykłady prześladowa-
nia pielgrzymów (1964 rok), legi-
tymowania ich i straszenia przez 
milicję, robienia zdjęć. Konse-
kwencjami straszeni byli też go-
spodarze, u których pielgrzy-
mi mieli nocować. W 1965 roku 
udało się uzyskać zgodę na przej-
ście pielgrzymki, ale rok później  
– w rocznicę chrztu Polski, już nie, 
wtedy jednak brał w niej udział 
ksiądz. 

Franciszek Perzyna za piel-
grzymkę w Roku Millenium po-
niósł konsekwencje – stanął przed 
kolegium, gdzie nałożono na nie-
go grzywnę. Kara odniosła sku-
tek, zastraszony zdecydował, że na 
pielgrzymkę w 1967 roku nie pój-
dzie. Atrybuty przewodnika piel-
grzymki – torbę pątniczą, w której 
były zeszyty i książki potrzeb-
ne w drodze, trafiły w ręce Wie-
sława Szkopa i Jerzego Kosiorka. 
Poprowadzili oni pielgrzymkę, ale 
– choć trudno to sobie wyobrazić 
– w Gidlach poprzedni przewod-
nik chciał ją z powrotem przejąć. 
Młodzi pątnicy mu na to nie po-
zwolili. Uznali, że skoro przez  
4 dni dali sobie radę, to zaprowa-
dzą pielgrzymkę przed oblicze 
Matki Bożej. 

I tak pan Jerzy był przewodni-
kiem pielgrzymki przez kolejne 
22 lata, Wiesław Szkop – do 2000 
roku, kiedy przewodnikiem został 
ks. Wiesław Frelek – który pełni tą 
funkcję do chwili obecnej. 

Jak relacjonuje w kronice piel-
grzymki, zgodę na pielgrzymo-
wanie udało się uzyskać dopiero 
w 1978 roku. Wtedy też w piel-
grzymce ponownie szedł ksiądz, 
był to Henryk Gniadek – pro-
boszcz parafii w Złakowie Ko-
ścielnym, a mszę na rozpoczęcie 
pielgrzymki odprawił pochodzą-
cy z Kompiny bp Władysław Mi-
ziołek. 

Jerzy Kosiorek w pielgrzym-
ce tej zrobił sobie przerwę – po-
nieważ z zespołem z Łyszkowic 
musiał jechać na dwa koncerty 
do Warszawy. Dotyczy to drugiej 
jego pasji, którą był łowicki folk-
lor. 

cd. w następnym 
numerze

Łowicz | parafia na Korabce

III Randka Małżeńska
41 par małżeńskich  
8 lutego wzięło udział  
w organizowanej już 
po raz trzeci „Randce 
małżeńskiej” parafii 
pw. Matki Bożej 
Łaskawej w Łowiczu.

Były to pary z bardzo różnym 
stażem małżeńskim, niektórzy li-
czyli go w miesiącach, inni w la-
tach, a jeszcze inni w dziesiąt-
kach lat, ale wszyscy wspólnie 
najpierw modlili się, a potem ba-
wili. W zdecydowanej większo-
ści byli to mieszkańcy osiedla 
Korabka, ale za namową niektó-
rych z nich włączyły się także 

małżeństwa ich krewnych bądź 
znajomych z innych części Łowi-
cza czy innych, pobliskich miej-
scowości.

Rozpoczęło się od mszy świę-
tej w kościele parafialnym. Odpra-
wiający ją ks. Kamil Goc podczas 
kazania zachęcał małżonków, aby 
spróbowali przynajmniej przez 
cały tydzień każdego dnia odma-
wiać modlitwę w intencji swojego 
małżeństwa i rodziny.

Po mszy uczestnicy przenieśli 
się do restauracji „Polonia w Za-
ciszu” przy ulicy Kaliskiej, gdzie 
najpierw zjedli obiad, a potem, do 
późnych godzin nocnych, bawili 
się przy tanecznych rytmach i re-
miksach, głównie opartych na mu-
zyce z lat 70., 80. czy 90. poprzed-

niego stulecia, szczególnie dużo 
było piosenek zespołu ABBA. 
Funkcję DJ’a pełnił ks. Kamil, 
główny inicjator takich randek dla 
Korabki – choć sam podkreśla,  
że w organizację zaangażowa-
ni byli wszyscy księża z probosz-
czem, ks. Adamem Domańskim 
na czele, a także wielu parafian. 

– Bawimy się tu z naszymi mę-
żami co roku, bo jest to bardzo 
fajna impreza, nie pozbawiona 
też aspektu duchowego – mówi-
ły nam zgodnie Anna Kołaczek 
i Monika Szachogłuchowicz.  
– Wzmacniamy w ten sposób wię-
zi między nami. Jest to też oczy-
wiście okazja to spotkania i poba-
wienia się także z sąsiadami czy 
innymi znajomymi.  tm

Mastki | charytatywna impreza dla Adasia

Wspólne zaangażowanie, jeden cel
Społeczność gminy Chąśno oraz Szkoły 
Podstawowej w Sobocie zorganizowała 7 lutego, 
już po raz drugi, zabawę, z której dochód  
został przeznaczony na leczenie Adasia Buczka. 
Uczeń V klasy Szkoły Podstawowej w Sobocie  
od pięciu lat dzielnie walczy z białaczką. 

Wejściówka na zabawę kosz-
towała 5 zł (wydano ich około 
200), a każdy, kto ją kupił, otrzy-
mywał jakiś drobny podarunek, 
na przykład słodką przekąskę. 
Można było też wziąć udział  
w loterii, aukcji przedmiotów, 
kupić coś do jedzenia, albo po 
prostu wrzucić dodatkowy datek  
do puszki – wszystko to oczy-
wiście zostało przeznaczone 
na rzecz Adasia. W ten sposób 
uzbierano 4.880 zł. To oczywi-
ście tylko niewielka część kwoty, 
jaka jest potrzebna chłopcu, ale 
liczy się każda pomoc. 

Dyrektor szkoły w Sobocie 
Wojciech Szcześniak przypomi-
na też, że zbliża się termin roz-
liczania podatku dochodowego,  

a jest możliwość przekazania dla 
Adasia Buczka 1%. 

Zabawę prowadził DJ Krystian 
Matuszewski ze „Studia Impreza”. 
Inne atrakcje to m.in. malowanie 
twarzy czy warsztaty hafciarskie 
z Wandą Teleman. Zajęcia z zum-
by poprowadziła Joanna Gałka-
-Walczykiewicz ze Studia Rampa, 
zagrał też akordeonista Szymon 
Mońka, a gwiazdą wieczoru był 
dicopolowy zespół Cosmo.

Adaś z mamą jest w szpitalu, 
gdzie przebywa od 7 miesięcy po 
przeszczepie szpiku, po którym 
niestety nastąpiły komplikacje. 
Na imprezie rodzinę reprezen-
towali jego tata Marek oraz sio-
stry Magdalena i Daria (starszy 
brat nie mógł, ze względu na obo-

wiązki służbowe). Pan Marek mó-
wił nam, że trudno znaleźć słowa, 

które oddałyby wdzięczność ca-
łej rodziny wobec wszystkich za-

angażowanych, wszystkim gorąco 
dziękuje.  tm

Parkiet tętnił życiem, taneczne rytmy porywały większość „randkowiczów”.
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Ciasto czy pajda chleba ze smalcem? drobne ze sprzedaży przekąsek, po zsumowaniu, też okazały się 
znaczną częścią zebranej kwoty. 
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Stary Waliszew

Zaproszenie  
do malowania 
na szkle

Zespół Szkolno-Przedszkol-
ny Stowarzyszenia Rozwoju Wsi 
Waliszew i Okolic w Starym Wa-
liszewie właśnie ogłosił regulamin 
jubileuszowej, XV edycji konkur-
su „Na szkle malowane”, która  
w tym roku będzie odbywała się 
pod nazwą „Świat polskich le-
gend”. Termin zgłaszania prac jest 
odległy, więc chętni do udziału  
w konkursie mogą się do tego do-
brze przygotować. 

Regulamin konkursu przewi-
duje, że mogą być one wykona-
ne farbami do szkła, witrażowy-
mi lub żelowymi, rozmiar pracy 
jest dowolny, ale – ze względów 
bezpieczeństwa – praca musi być 
umieszczone w antyramie. 

Uczestnikami konkursu mogą 
być uczniowie klas III-VIII szkół 
podstawowych lub podopiecz-
ni warsztatów terapii zajęciowej  
– w obu przypadkach z powiatu 
łowickiego. Prace mogą być tyl-
ko indywidualne, dany uczest-
nik może zgłosić tylko jedną 
pracę. Przewidziano nagrody  
aż w 4 odrębnych kategoriach, dla 
poszczególnych grup wiekowych 
oraz dorosłych, niepełnospraw-
nych uczestników WTZ. 

Termin nadesłania prac wyzna-
czono na 17 kwietnia. Organiza-
tor, wychodząc naprzeciw oczeki-
waniom uczestników, przewidział, 
że można je dostarczać do szkoły 
w Starym Waliszewie lub Szkoły 
Podstawowej nr 1 w Łowiczu. 

Uroczysta podsumowanie 
konkursu z wręczeniem nagród  
i otwarciem wystawy malowanych 
na szkle polskich legend zaplano-
wano na 29 kwietnia.  mwk 

Warszawa | wystawa „Tworzy się...”

Arkadiusz Hablewski: Malowanie 
sprawia, że czuję się lepiej
4 lutego w budynku na Powiślu w Warszawie  
miał miejsce wernisaż wystawy malarskiej  
łowiczanina Arkadiusza Hablewskiego. Jest na nim 
prezentowanych 60 obrazów, które powstały w ciągu 
ostatnich 4-5 lat. Wystawa nosi tytuł „Tworzy się...”.  
Będzie dostępna przez miesiąc. 

– 20 lat minęło od momentu, 
jak zacząłem tak na poważnie ma-
lować – mówi Arkadiusz Hablew-
ski. Tematyką pierwszych jego 
prac były postacie, potem malo-
wał też pejzaże, ale ostatecznie 
odlazł się w twórczości abstrak-
cyjnej. – Swoją pierwszą wystawę 
miałem w 2001 roku w Łowickim 
Ośrodku Kultury (który mieścił 
się wówczas jeszcze, podobnie 
jak kino Bzura, przy ul. Pijarskiej 

– przyp. red.). Jak wspomina ma-
larz – amator, na pierwszej wysta-
wie prezentowane były prace wy-
konane ołówkiem i pastele – były 
to portrety i postacie – w tym akty. 

Mniej więcej rok później Arka-
diusz Hablewski miał drugą wy-
stawę – w Muzeum w Łowiczu, 
wówczas jego prace pokazywane 
były wraz z obrazami Wojciecha 
Kutkowskiego.

Ostatni raz publicznie miał 
okazję prezentować swoje prace 
w 2017 roku, w tym samy miejscu 
co obecnie – w Arts Hotelu przy 
ul. św. Franciszka Salezego. 

Bawię się farbą  
i światłem 
Na wystawie „Tworzy się...” 

można obejrzeć obrazy abs-
trakcyjne, łowiczanie na pewno 
zwrócą uwagę na barwne paski, 
niczym w pasiaku. – Zawsze in-
teresowały mnie pejzaże wielo-
warstwowe, wielopoziomowe. To 
jest symboliczne pokazanie świa-
ta, który jest niesamowity i nie jest 
jednakowy – mówi Arkadiusz Ha-
blewski. 

Przyznaje, że lubi się bawić 
światłem i kolorem, na prezen-

towanych obrazach jest dużo far-
by, która nakładana jest nie tylko 
pędzlem, ale też szpachelką, przez 
co uzyskuje się ciekawą fakturę. 
Na warszawskiej wystawie pre-
zentuje pracę, której kompozycja 
przypomina beton i trzy mniejsze, 
które nazwał „Kompozycja na be-
tonie”. Są też obrazy, przy nama-

lowaniu których użył użył farbki 
fluorescencyjnej – która daje róż-
ne efekty w zależności od światła 
i miejsca, z którego są oglądane. 

– Malarstwo abstrakcyjne po-
zwala mi na mnogość technik  
– mówi w rozmowie z nami Ha-
blewski. Dodaje przy tym, że od 
lat stara się wypracować swoją 

własną technikę, nie chce nikogo 
naśladować. Chciałby, aby osoby, 
które znają jego twórczość, mogły 
rozpoznać, że to wyszło spod rąk 
Arka Hablewskiego. 

to tylko hobby
Malarstwo nie jest jest dla Ar-

kadiusza Hablewskiego źródłem 
utrzymania. To typowe hob-
by, które dostarcza wiele radości  
i sprawia, że lepiej się czuje. Cza-
sem, gdy nie jest zadowolony  
z efektu końcowego, na tym sa-
mym płótnie maluje coś innego, 
drugi czy trzeci raz. 

Zawodowo spełnia się jako pe-
dagog – pracuje w przedszkolu  
w Warszawie. Rzadko sprzedaje 
obrazy, choć pytany o to przyzna-
je, że fajnie byłoby je sprzedawać, 
ale nie ma dostępu do tego rynku. 

Wystawę w Arts Hotelu przy-
gotowywał sam. Było to duże 
przedsięwzięcie logistyczne, po-
nieważ obrazy przewoził z Ło-
wicza do Warszawy pociągiem, 
oczywiście nie na raz, lecz partia-
mi. W technicznym montowaniu 
ich na miejscu pomógł mu pra-
cownik hotelu. 

Ponieważ w wernisażu, który 
odbył się we wtorek, nie wszyscy, 
którzy by chcieli, mogli uczest-
niczyć, pan Arkadiusz zapro-
sił wszystkich chętnych na dru-
gie spotkanie z nim, które odbyło  
się w niedzielę, 9 lutego, w Arts 
Hotelu w porze popołudniowej. 
 mwk

malarstwo 
abstrakcyjne pozwala 
mi na mnogość 
technik – mówi 
hablewski. dodaje, 
że od lat stara się 
wypracować swoją 
własną technikę, 
nie chce nikogo 
naśladować. 

Arkadiusz Hablewski na tle barwnych obrazów z warszawskiej 
wystawy. 
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Nieborów – Nieśwież | piękne stroje pojechały na wschód

Z wizytą u kuzynek w Nieświeżu
Damy z Nieborowa jadą z wizytą do swoich 
kuzynek z Nieświeża – tak żartobliwie opisuje 
kurator Muzeum w Nieborowie i Arkadii 
Monika Antczak lejtmotyw wystawy, która jutro, 
14 lutego, otwarta zostanie w wielkim zamku 
Radziwiłłów w Nieświeżu na Białorusi. 

Główną atrakcją wystawy 
będą bluzki i suknie Anny z Lu-
bomirskich Radziwiłłowej i re-
konstrukcje sukien z portretów 
przedstawiających nieborowskie 
damy – czyli to, co my mogliśmy 
podziwiać na wystawie „Moda 
nieborowskich dam” otwartej  
w Nieborowie w marcu ubiegłe-
go roku. Stroje, starannie spako-
wane w skrzyniach, w poniedzia-
łek 10 lutego wyruszyły za naszą 
wschodnią granicę, towarzyszy-
ły im manekiny, na które suknie  
zostaną starannie nałożone i upię-
te. 

Przesyłce towarzyszył pracow-
nik ochrony oraz... opasły ze-
staw dokumentów przewozowych  
z budzącą respekt ilością pieczą-
tek wymaganych przez stronę 
białoruską. Warto jednak, zda-
niem kurator Antczak, ponieść 
trud pokonywania biurokratycz-

nych przeszkód, by doprowadzić 
do dobrze rokującej na przyszłość 
współpracy między dwiema pla-
cówkami, z których nieświeska 
jest młoda, bo przez wiele lat po-
wojennych w tej bodaj najważ-
niejszej siedzibie rodu Radziwił-
łów sowieci urządzili i prowadzili 
szpital psychiatryczny.

Współpraca z tą placówką jest 
dla muzeum w Nieborowie no-
wym doświadczeniem. – To jest 
zderzenie dwóch światów – mówi 
Monika Antczak. Podkreśla,  
że nasze placówki muzealne funk-
cjonują w Europie bez granic, 
gdzie łatwe jest konsultowanie, 
sprawdzanie, wymiana naukowa 
i ludzka. Nieśwież, choć tamtej-
szy XVI-wieczny zamek Radzi-
wiłłów ma dla Białorusinów zna-
czenie niemal takie, jak dla nas 
Wawel, jest daleki od tej ożywczej 
wymiany, a skala dokonanych tam 

w okresie komunizmu grabieży 
była taka, że dziś muszą ratować 
się kopiami, rekonstrukcjami, nie-
które fragmenty budowli rzeczy-
wiście „od-nawiać”. – Ale młode 
pokolenie muzealników jest tam 
bardzo otwarte na kontakty i wy-
mianę informacji – mówi kurator 
muzeum w Nieborowie. 

A to życzliwe podejście jest 
ważne, bo Monika Antczak ma 
zamiar połączyć wszystkie euro-
pejskie siedziby rodu Radziwił-
łów w jeden atrakcyjny szlak tu-
rystyczny. Prowadziłby on przez 
tereny Polski, Litwy, Białorusi, 
Ukrainy i Czech. Nieśwież oraz 
Ołyka na Ukrainie (tam też był 
za komuny szpital psychiatryczny,  
a muzeum nie ma do tej pory) 
były w gronie tych siedzib naj-
większe i najważniejsze, były bo-
wiem siedzibami ordynacji, czyli 
kompleksów rodowych posiadło-
ści, których nie wolno było dzie-
lić i które zawsze przypadały  
w spadku najstarszemu syno-
wi dotychczasowego właściciela. 
Nieborów nie był siedzibą ordy-
nacji, w stosunku do Ołyki i Nie-
świeża jest rezydencją malutką  
– ale najlepiej zachowaną.

Wystawę, zaplanowaną na 
okres aż do 5 kwietnia, będą uzu-
pełniały wachlarze ze zbiorów 
indywidualnego białoruskiego 
kolekcjonera oraz drobne przed-
mioty wypożyczone przez Ma-
cieja Radziwiłła, który od kilku 
lat jest częstym gościem w pałacu 
w Nieborowie i wspomaga jego 
działalność.  wal

Zduńska Dąbrowa | „Zapobiegajmy pożarom”

Plakat Zuzanny Łykowskiej 
w ogólnopolskim finale
Zuzanna Łykowska, uczennica klasy III Technikum 
Architektury Krajobrazu w Zespole Szkół Centrum 
Kształcenia Rolniczego w Zduńskiej Dąbrowie,  
zajęła III miejsce w wojewódzkim etapie Ogólnopolskiego 
Konkursu Plastycznego „Zapobiegajmy Pożarom”. 

Plakat wykonany przez nią bę-
dzie oceniany w ogólnopolskim 
finale. 

Konkursowa praca to plakat 
namalowany na kartonie o wy-

miarach 50x70 cm, na którym 
pokazany jest stary konny wóz 
strażacki. Jak nam powiedziała 
Zuzanna, wykonując pracę inspi-
rowała się starymi zdjęciami, ja-

kie znalazła w internecie. Niestety 
nie było jednego obrazka, na któ-
rym byłoby wszystko, aby moż-
na to było własnoręcznie odwzo-
rować, dlatego inspirację czerpała  
z kilku zdjęć. 

Technika, jakiej użyła, była nie-
typowa, ponieważ posłużyła się 
brązową farbą i zaparzoną kawą  
– wszystko po to, aby uzyskać 
efekt starego papieru. 

Warto dodać, że już w ubiegłym 
roku Zuzanna – wtedy uczenni-
ca klasy II czteroletniego techni-

kum, zajęła III miejsce w okręgo-
wym etapie Olimpiady Wiedzy 
i Umiejętności Rolniczych, któ-

ra odbywa się w kilku blokach. 
Uczennica startowała w blo-
ku architektura krajobrazu. mwk

Łowicz | XX och! film festiwal

Skalpel i przyjaciele w hołdzie 
dla ikony polskiego jazzu

Czołowa nu jazzowa formacja 
w Polsce, czyli duet Skalpel (Mar-
cin Cichy i Igor Pudło), zaprezen-
towała się 7 lutego na scenie kina 
Fenix w ramach trwającego przez 
cały luty Och! Film Festiwalu. 
Wraz ze Skalpelem grali „przyja-
ciele”, czyli trębacz Piotr Dama-
siewicz i perkusista Rafał Dutkie-
wicz.

Muzycy zaprezentowali pro-
gram „Music for S.”, inspirowa-
ny twórczością Tomasza Stańki  
i jemu też dedykowany. Łączenie 
klasycznych brzmień z II połowy 
XX wieku z nowoczesną muzyką 

elektroniczną to coś, czym działa-
jący od 2000 roku Skalpel zyskał 
uznanie wśród miłośników jazzu 
w Polsce i za granicą. 

Zapowiadając koncert Mate-
usz Rudak przyznał, że jednym  
z niezrealizowanych nigdy planów 
Łowickiego Ośrodka Kultury był 
koncert Tomasza Stańki w Łowi-
czu. Niestety, legendarny trębacz  
i kompozytor odszedł 29 lipca 
2018 roku. Był to drugi z czterech 
koncertów w ramach tegoroczne-
go festiwalu. Przed nami jeszcze 
koncerty Marka Dyjaka – 15 lute-
go oraz Cykady – 21 lutego.  tm

Konkursowy plakat został wykonany przy użyciu brązowej farby i kawy, 
które imitują stary papier. 
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Suknia z czarnego tiulu.  
europa pocz. XX w. len, bawełna, 
tiul, koronka maszynowa.
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Znakomity trębacz Piotr Damasiewicz, był jednym z tych,  
którzy podczas och! film festiwalu oddali muzyczny hołd mistrzowi. 
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Konkursy | Sukcesy sióstr ciesielskich

Kolędowanie na poziomie
międzynarodowym
Czas od połowy grudnia, jeszcze do ubiegłego tygodnia, był 
niezwykle intensywny dla śpiewających sióstr Ciesielskich 
w Łowicza, a to ze względu na liczne występy związane  
z kolędowaniem. Były też ważne sukcesy w konkursach.

W przypadku starszej, Malwi-
ny, za największy sukces w ostat-
nich miesiącach należy uznać  
I miejsce (w kategorii wiekowej 
klas IV – VIII) w VI Ogólnopol-
skim Konkursie Kolęd i Pastora-
łek „Kolędujemy razem” w Ło-
dzi. Eliminacje do konkursu miały 
miejsce od 8 do 10 stycznia, nato-
miast rozstrzygnięcie i gala fina-
łowa 31 stycznia. Uzdolniona ło-
wiczanka zaśpiewała pastorałki 
„Wysła se zornicka” i „Chojka”. 
Zna te piosenki bardzo dobrze, 
kiedyś już śpiewała je na kon-
kursie w Radomiu. Przyznaje, że 
choć śpiewanie kolęd i pastorałek 
sprawia jej zawsze dużą przyjem-
ność, jest to wymagające. – Teraz 
zamierzam trochę odpoczywać, 
ale już od marca będą kolejne wy-
stępy – mówi.

Młodsza z sióstr, Agata,  
w Łodzi była z siostrą tylko, aby 
ją dopingować, ale bardzo dużo 
śpiewała w ostatnim czasie. Zdo-
była III nagrodę Międzynarodo-
wego Festiwalu Kolęd i Pastorałek  
w Będzinie, jednej z najwięk-
szych imprez w dziedzinie bożo-
narodzeniowego śpiewania. W ro-
zegranych 9 grudnia eliminacjach 
regionalnych, Agata była jedyną 
solistką z naszego regionu zakwa-
lifikowaną do występu w Będzi-
nie 12 i 13 stycznia. Tam zajęła III 
miejsce w kategorii solistów ka-
tegorii „dzieci”. Śpiewała kolędę 
„Dnia jednego o północy” i pasto-
rałkę „Łokarynki, fujarecki”.

Obie siostry podkreślają wiel-
ką rolę, jaką w ich przygotowaniu 
odegrała instruktorka „Koderek” 
Ewa Smerecka.  tm

Telewizja | „Jaka to melodia?”

Trzy odcinki z Mariuszem Tokarskim
W trzech kolejnych odcinkach zwykłych „Jaka 
to melodia?”, jednego z najdłużej emitowanych 
teleturniejów TVP, oglądaliśmy Mariusza 
Tokarskiego. Mieszkaniec Goleńska popisał się 
rozległą znajomością melodii przebojów tak 
polskich, jak i zagranicznych.

Pan Mariusz zachowuje jesz-
cze szansę na finał miesiąca, te-
raz zależy to jednak nie od niego, 
ale od kolejnych występujących  
w lutym – do tego finału przecho-
dzi trzech z najlepszym wynikiem  
w danym miesiącu. Bez względu 
na to, z występu może być dumny 
– pokonał rywali w dwóch odcin-

kach, dopiero w trzecim odpadł 
po II rundzie. Łącznie w trzech 
odcinkach zainkasował 4370 zł. 
Zabrakło tylko „wisienki na tor-
cie” czyli nagrody głównej odcin-
ka. Przy pierwszej szansie można 
mówić o pechu, bo pan Mariusz 
rozpoznał melodię do odgadnięcia 
(drugą z siedmiu), ale lekko prze-

kręcił jej tytuł – chodziło o „I am 
Your Man” Leonarda Cohena, po-
wiedział „I am Man”. Prowadzą-
cy Rafał Brzozowski uznał, że nie 
może zaliczyć odpowiedzi, ponie-
waż przejęzyczenie zmienia sens. 
Błędna odpowiedź od razu prze-
rywa finał. Z kolei w drugim ze 
swoich finałów pan Mariusz szedł 
jak burza, prawidłowo odgadując 
pierwsze 5 z 7 melodii.

W ostatnim z odcinków, kiedy 
pan Mariusz niespodziewanie od-
padł (choć walczył do końca), Ra-
fał Brzozowski pożegnał się z nim 
mówiąc: „Do zobaczenia!”. Czyż-
by miał na myśli spotkanie w fina-
le miesiąca?  tm

Łowicz | Koncert
Z klasyką  
przez Polskę

Agata Kielar-Długosz (flet), 
Łukasz Długosz (flet) i Andrzej 
Jungiewicz (fortepian) zagrali 8 
lutego koncert w sali barokowej 
Muzeum w Łowiczu. 

Było to jedno z ponad 100 wy-
darzeń organizowanych w różnych 
częściach kraju w ramach cyklu 
„Z klasyką przez Polskę”. W pro-
gramie znalazły się utwory wybit-
nych kompozytorów, takich jak 
m.in. A. Vivaldi, W. A. Mozart, S. 
Rachmaninow, F. Mendelssohn-
-Bartholdy czy K. Szymanowski. 

Cykl jest realizowany przez Pol-
ski Impresariat Muzyczny, działa-
jący w ramach Instytutu Muzyki 
i Tańca, a finansowany przez Mi-
nisterstwo Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego. Celem jest dociera-
nie z muzyką klasyczną graną na 
najwyższym poziomie do jak naj-
szerszego audytorium, z uwzględ-
nieniem średnich i małych miast. 
Został zainaugurowany we wrze-
śniu ubiegłego roku w Brzezi-
nach.  tm

Pan Mariusz z Goleńska na antenie TVp 1. 
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Łukasz Długosz, jeden  
z najbardziej cenionych obecnie 
polskich flecistów. 
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Sanniki | Koncert „chopin oczami George Sand”

Historia romansu motywem 
przewodnim wydarzenia
Na scenie zagra 
znany Takashi 
Yamamoto, natomiast 
Bożena Stachura 
przeczyta listy pisarki.  
Będzie to intrygująca 
historia miłosna 
opowiedziana  
przy akompaniamencie 
muzyki Chopina.

Koncert będzie miał miejsce 
w niedzielę, 23 lutego o godzinie 
14. w Europejskim Centrum Arty-
stycznym im. Fryderyka Chopina 
w Sannikach. 

Takashi Yamamoto to ja-
poński pianista. Ukończył z wy-
różnieniem Wydział Muzyki 
Uniwersytetu Toho w Tokio, a na-
stępnie Akademię Muzyczną im. 
Fryderyka Chopina w Warsza-
wie. W swojej karierze muzycz-

nej uzyskał również wiele nagród 
takich jak: „Nagroda Specjalna 
Valentiny Kamenikovej” (2004), 
V nagrodę VI Międzynarodowe-
go Konkursu Pianistycznego im. 
Ignacego Paderewskiego w Byd-
goszczy (2004),  czy I nagro-
dę – wraz z nagrodą specjalną –  
w Międzynarodowym Konkursie 
Pianistycznym im. Seilera w Kit-
zingen (2005).  

Bożena Stachura jest z kolei 
znaną polska aktorką, która m.in. 
wcieliła się w rolę córki pisarki 
George Sand w filmie „Chopin. 
Pragnienie miłości.” 

– Zawsze staramy się otwie-
rać koncerty Chopinowskie bli-
sko daty urodzin artysty. Ten 
koncert będzie opowiadał o burz-
liwym romansie Chopina z Geor-
ge Sand. Bożena Stachura przed-
stawi artystę oczami kobiety, ale 
również i pisarki. – skomentowa-
ła Monika Gadzińska z Europej-

skiego Centrum Artystycznego w 
Sannikach. 

Bilety dostępne są na stronie 
ośrodka w cenie 7 złotych za salę 
lustrzaną. Niestety, bilety na wła-
ściwą salę koncertową zostały 
już wyprzedane – sala lustrzana 
z nią sąsiaduje. Po koncercie bę-
dzie okazja do spotkania się z ar-
tystami i obejrzenia wystawy pt. 
„Blask Dźwięk Światła” malar-
stwa Dawida Wojtalewicza.  mz
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ważne telefony
   Infolinia PKP: intercity 703 200 200,  

Koleje mazowieckie 22 364 44 44,  
Łódzka Kolej Aglomeracyjna (42) 205 55 15

  Informacja PKS 609-846-204
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Straż pożarna 998 alarmowy
 Policja 997 alarmowy
 Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 Pogotowie energetyki cieplnej  

46-837-59-16
 Pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 Pog. energetyczne 991, 46-830-15-00
 Awarie oświetlenia ulicznego  

w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 Warsztat konserwatorski ŁSM: 

46-837-42-33 (całodobowo);  
609-135-423 (po godz. 15.00)

 Taxi osobowe: 46-837-34-01; 46-191-91; 
46-830-05-00; 606-486-555; 600-508-308;  
dworcowa: 602-774-552

 Taxi bagażowe: 46-837-35-28 
 Punkt bezpłatnej pomocy psycho-

logicznej – budynek muszli koncertowej, 
park błonie w Łowiczu, ul. św. floriana 7

dot. uzależnień (alkohol, narkotyki): 
pon. w godz. 15-19, tel. 691-730-115. 
dot. przemocy w rodzinie: soboty  
w godz. 16-19, zapisy osobiście. 
mityngi grup wsparcia: Grupa Anoni-
mowych Alkoholików – czwartki 19.00, 
Grupa Anonimowych narkomanów – 
piątki godz. 18.00.

dyżury przychodni
 Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul. Ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-56-
12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– czynna: 
w dni robocze 18.00-8.00, soboty, niedziele 
i święta od 8.00 (przez 24 h).

apteki
 Łowicz – apteka całodobowa: 

ul. Stanisławskiego, tel. 46-830-22-02

msze święte  
w niedziele i święta

 Kościół pw. św. Ducha: 7.00, 8.30, 
10.00, 12.00, 18.00. 

 Kościół pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza: 7.00, 8., 10., 11.15, 12.30, 17. 

 Katedra: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00.
 Kościół o.o. Pijarów:  8.00, 9.30, 11.00, 

12.30, 16.00. 
 Kościół Sióstr Bernardynek:  8.00, 10.

 Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 
Pomocy: 8.00, 10:00, 12.30, 18.00.

 Kaplica seminaryjna: 10.00.

basen w Łowiczu 
ul. Kaliska 5, tel. 46-837-32-94

 Pływalnia kryta: czynna: 
pon.-pt. 8.00-22.00; sob.-niedz. 8.00-20.00.  
wejścia dla posiadających karnety i kupują-
cych bilety wg harmonogramu:

poniedziałki - 12.10-14.45 i 19.50-22.00
wtorki - 11.35-13.45 i 19.15-22.00
środy - 10.30-11.30 i 19.50-22.00
czwartki - 13-16.30 i 19.15-22.00
piątki - 16.50-18.05 i 19.15 -22.00
soboty - 11.00-20, niedziele - 10.00-20

boiska i hale 
sportowe

 Boiska Orlik, ul. Grunwaldzka 9 
tel. 735-048-9514,5

 Boiska Orlik ul. Bolimowska 15/19  
tel. 516-031-268

 Stadion piłkarski ul. Starzyńskiego 6/8, 
tel. 46-837-62-08

 Stadion wielofunkcyjny  
ul. Jana pawła ii nr 3, tel. 46-837-51-06

 Hala OSiR nr 1 ul. Jana Pawła II nr 3, 
tel. 46-837-51-06, czynna 7.00-15.00  
(we wtorki 7.00-20.00(

 Hala OSiR nr 2 ul. Topolowa 2,  
tel. 46-837-09-04; czynna: 8.00-16.00  
(czw. 8.00-20.00) 

 Boiska Orlik przy SP nr 1, tel. 519-130-
551, czynne: pon.-pt. 12.00-20.00, sob.-ndz. 
12.00-20.00;

 Boisko przy SP nr 4 – tel. 46 837-36-94
 Boisko przy LO im. Chełmońskiego  

46 837-42-00

lodowisko
 Łowicz, Nowy Rynek; czynne:
od poniedziałku do piątku: 14.00-20.00;
soboty i niedziele: 12.00-20.00 

muzea i wystawy
 Arkadia: ogrody: czynne codziennie 

 do zmierzchu; bilety: 12 zł i 8 zł, 1 zł dzieci 
i młodzież ucząca się; 8 zł za psa. 

 Bolimów: Izba Pamięci o I wojnie 
światowej – czynna: pon.-wt. w godz.  
12–20, śr.-czw. 10–18, pt. 12–20;  
Gminny ośrodek Kultury;

„Temu misiu” – malarstwo Agnieszki 
Kopczyńskiej; wernisaż: piątek, 
14 lutego, godz. 17.00. wstęp wolny.
 Łowicz: Muzeum, ul. Stary rynek 5/7 

– czynne: od wt. do niedz. w godz. 10–16 
(ostatnie wejście 15.30);  
– w sobotę 8 lutego z przyczyn organizacyj-
nych czynne  w godz. 11–16;  
– bilety: normalny 12 zł, ulgowy 7 zł, 
wystawy czasowe 3 zł; 
wstęp bezpłatny na wystawy stałe – wtorek; 
Wystawy stałe: „Sztuka baroku”,  

„historia miasta i regionu”,  
„etnografia Księstwa Łowickiego”,  
izba pamięci Łowickich żydów

Wystawy czasowe:
• I Triennale Wycinanki Ludowej 
Województwa Łódzkiego – wystawa 
prac konkursowych 43 twórców, czynna 
do 16 lutego;
• „Malarstwo Zbigniewa Matyska”  
– wystawa podsumowująca 15 lat działal-
ności wystawienniczej artysty; nastrojowe 
pejzaże, architektura, martwa natura, 
kwiaty, człowiek w ruchu i portrety; 
czynna do 8 marca.
 Łowicz: Skansen przy Muzeum  

– do marca czynny tylko z zewnątrz, 
codziennie oprócz poniedziałków w godzi-
nach 10-16, obowiązuje bilet spacerowy.

   Łowicki Park Etnograficzny  
– Skansen w Maurzycach – nieczynny 
do końca marca.

 Łowicz: Muzeum Diecezjalne,  
Stary rynek 20; czynne od pon. do czw.  
w godz. 10-16, pt. i sob. w godz. 10-14. 

   Łowicz: Galeria Browarna,  
ul. podrzeczna 17. informacje i kontakt  
ws. zwiedzania: tel. 46/838 56 53  
lub tel. kom. 691 979 262

 Łowicz: Muzeum Guzików – ekspozy-
cja ozdobnych i zwyczajnych guzików  
z całego świata; czynna od pon. do pt.  
w godz. 10-19, sob. 9-15; Galeria Łowicka, 
ul. Stanisławskiego 10, wstęp wolny.

 Łowicz: Izba Pamięci Stanisława Klic-
kiego – i piętro baszty im. gen. Klickiego, 
czynna w niedz. 16-18; wstęp wolny.

 Nieborów: Motonostalgia – Muzeum 
Motoryzacji, nieborów 231a – czynne: pią-
tek, sobota i niedziela w godz. 10.00-18.00. 
bilety: normalny 12 zł, ulgowy 10 zł (dzieci 
i młodzież do lat 15, emeryci, renciści od 65 
roku życia), dzieci do lat 7 bezpłatnie. 

 Nieborów: Muzeum – nieczynne  
do 29 lutego; Ogrody – czynne codzien-
nie w godz. 10.00-18.000.

 Sanniki: Zespół Pałacowo-Parkowy  
– codziennie w godz. 8.00-22.00. bilety do 
pałacu –10 zł (normalny), 3 zł (ulgowy).  
na teren parku – wstęp wolny. 

„Ożywić historię, czyli pałac w Sanni- 
kach za czasów Natansonów i Dzie-
wulskich” – wystawa stała nt. historii 
kolejnych właścicieli dóbr sannickich.

„Blask dźwięku światła” – wystawa  
malarstwa dawida wojtalewicza,  
czynna do 25 lutego, godz. 15:15.
 Sromów: Muzeum Ludowe rodziny 

Brzozowskich – czynne: pon.-sob. 9.00-
17.00, niedz. i święta 12.-17.00. Sromów 11, 
gmina Kocierzew; tel. 46-838-44-72.

 Walewice:  Pałac – zwiedzanie  
pon.–pt. godz. 8-15; sob.–niedz. 11-17,  
po wcześniejszej rezerwacji; bilety:  
ulgowy 10,00 zł, normalny 15,00 zł
Stadnina koni – zwiedzanie:  
indywidualnie pon.–pt. w godz. 8-14;  
bilety: ulgowy 5 zł, normalny 8,50 zł; 
rezerwacje tel. 693-422-684.
 Złaków Kościelny: obrazy Matki Bo-

skiej Częstochowskiej wykonane przez 
dzieci z Sp w matkach; kościół  
pw. wszystkich Św. w Złakowie Kościelnym.

 „Powrót do przeszłości 1919–2014  
– 95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 Pułku Piechoty” – wystawa zdjęć  
w dużym formacie; Zespół Szkół ponad-
gimnazjalnych nr 1, Łowicz, podrzeczna 30.

Kino fenix 
Łowicz ul. podrzeczna 20, tel. 46-837-40-01

 Czwartek, 13 lutego:
godz. 15.00 – Śnieżka i fantastyczna 
Siódemka – film animowany prod. 
Korea południowa, reżyseria: Sung-ho 
hong, czas: 1 godz. 32 min.
godz. 16:45 – 365 dni – film erotyczny 
prod. polska; reżyseria: barbara biało-
wąs; czas: 1 godz. 56 min.
godz. 17:00 – OCH!ff: Młody Ahmed 
/ sala ii – dramat prod. belgia, francja; 
reżyseria: Jean-pierre dardenne, luc 
dardenne; czas: 1 godz. 24 min.
godz. 19:00 – OCH!ff: W labiryncie 
– sala ii
godz. 19:30 – 365 dni
 Piątek, 14 lutego:
godz. 16:30 – 365 dni
godz. 17:00 – 365 dni / sala ii
godz. 19:00 – OCH!ff: Historia  
małżeńska – dramat, komedia,  
prod. USA, reżyseria: noah baumbach, 
czas: 2 godz. 16 min.
godz. 19:30 – 365 dni / sala ii
 Sobota, 15 lutego:
godz. 17:00 – 365 dni / sala ii
godz. 19:30 – 365 dni / sala ii
 Niedziela, 16 lutego:
godz. 16:30 – 365 dni
godz. 17:00 – 365 dni / sala ii
godz. 19:00 – OCH!ff: Historia 
małżeńska
godz. 19:30 – 365 dni / sala ii
 Poniedziałek, 17 lutego:
godz. 16:30 – 365 dni
godz. 17:00 – 365 dni / sala ii
godz. 19:00 – OCH!ff: Monos – 
oddział małp – dramat prod. Argentyna, 

holandia, niemcy, Szwecja, Kolumbia, 
Urugwaj; czas: 1 godz. 42 min.
godz. 19:15 – OCH!ff Marianne  
i Leonard: Słowa miłości / sala ii – 
dokument prod. USA, reżyseria: nick 
broomfield, czas: 1 godz. 42 min.
 Wtorek, 18 lutego:
godz. 16:45 – 365 dni
godz. 17:00 – OCH!ff: Marianne 
 i Leonard: Słowa miłości 
godz. 17:00 – OCH!ff: Monos 
– oddział małp / sala ii
godz. 19:30 – 365 dni
 Środa, 19 lutego:
godz. 16:30 – 365 dni
godz. 17:00 – OCH!ff: Tommaso / sala 
ii – dramat prod. włochy, reżyseria: Abel 
ferrara, czas: 1 godz. 55 min.
godz. 19:00 – OCH!ff: 30 gramów / 
przedpremiera – dramat prod. iran, reży-
seria: Saeed roustayi, czas: 130 min.
godz. 19:30 – 365 dni / sala ii

koncerty
 Sobota, 15 lutego:
godz. 19.00 – Marek Dyjak – koncert 
w ramach 21. edycji och! film festiwal; 
Łowicki ośrodek Kultury, ul. podrzeczna 
20; bilety (dostawki) 70 zł.
 Piątek, 21 lutego:
godz. 19.00 – Cykada (Anglia) – koncert 
finałowy 21. edycji och! film festiwalu; 
ŁoK, ul. podrzeczna 20; bilety 50 zł. 
 Niedziela, 23 lutego:
godz. 14:00 – „On Vous Adore – Cho-
pin oczami George Sand” – koncert 
chopinowski; wystąpią: Takashi yamamo-
to (fortepian), bożena Stachura (słowo); 
pałac w Sannikach, ul. warszawska 142. 
bilety: 15 zł.

inne
 Wtorek, 18 lutego:
godz. 15.00–17.00 – Dzień otwarty 
w Szkole podstawowej im. Janusza 
Korczaka w popowie, ul. poznańska 4; 
wstęp wolny.
 Niedziela, 15 marca:
godz. 20.00 – Kabaret Jurki „Last 
minute; Łowicki ośrodek Kultury,  
ul. podrzeczna. bilety: 60 zł.
 Sobota, 29 sierpnia:
godz. 18:00–23:00 – Międzynarodowa 
Noc Nietoperzy – w programie: wykład 
dot. różnorodności nietoperzy w polsce 
i ich roli w ekosystemach (dr Katarzyna 
Janik-Superson z UŁ), konkurs wiedzy o 
nietoperzach dla najmłodszych uczest-
ników, nasłuchy nietoperzy z użyciem 
specjalistycznego sprzętu oraz odłowy z 
profesjonalistami. muzeum w nieborowie 
i Arkadii; wstęp bezpłatny.

ważne telefony
  Informacja: PKS 42-631-97-06
 Taxi w Głownie 42-719-10-14
 Policja 997 alarmowy; w Głownie  

42-719-20-20; w Strykowie: 42-719-80-07
 Straż pożarna: 998, w Głownie 42-719-

10-08, w Strykowie 42-719-82-95;
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Pogotowie wodociągowe 

w Głownie 42-719-16-39
 Pogotowie energetyczne  

w Strykowie 42-719-80-10;  
w Zgierzu 42-675-10-00.

dyżury aptek
 Głowno: 
czwartek, 13 lutego:
ul. Swoboda 17, tel. 42 685-78-11
piątek, 14 lutego:  
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12
sobota, 15 lutego: 
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
niedziela, 16 lutego: 
ul. Sikorskiego 59, tel. 42 710-12-99
poniedziałek, 17 lutego:  
ul. Łowicka 38 A, tel. 42 719-21-31
wtorek, 18 lutego:  
ul. Swoboda 17, tel. 42 685-78-11
środa, 19 lutego:  
ul. Sikorskiego 59, tel. 42 710-12-99
Apteki pełnią dyżury: w dni powsze-

dnie od zakończenia zmiany dziennej  
do godz. 8.00 dnia następnego;  
w soboty 20–8 dnia nast.; w niedziele 
18–8 dnia nast., w święta 8–8 dnia nast.
 Stryków: niedziela, 16 lutego:  
pl. Łukasińskiego 15, w godz. 9–14.00, 
tel. 42-719-80-85

dyżury przychodni
 Przychodnia Rejonowa w Głownie, 
ul. Kopernika 19, tel. 42-719-10-92; 
poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00
 Przychodnie w Strykowie: 
ul. Kościuszki 27: tel. 42-717-45-15 
ul. Targowa 16: tel. 42-719-92-30
 Punkt Konsultacyjny ds. Uzależnień 
i Przemocy w Rodzinie: Głowno, ul. 
Kilińskiego 2 pok. nr 2, tel. 42-719-26-46
 Punkt nieodpłatnej pomocy prawnej:
Głowno, ul. Kilińskiego 2 (Urząd Gminy)  
czynny: pon., śr., pt. w godz. 8.00–12.00; 
wt. i czw. w godz. 12.00–16.00,
Stryków, ul. Kościuszki 29 
czynny: pon.–pt.  w godz. 12.00–16.00

msze św. w niedziele
 Parafia św. Jakuba w Głownie:  

7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 Parafia św. Maksymiliana  

w Głownie: 8.00, 9.30, 11.30, 16.00

 Parafia św. Barbary w Głownie:  
7.00, 9.00, 11.00, 17.00

 Parafia w Dmosinie: 7:30, 10, 12, 18:00
 Parafia Św. Marcina w Strykowie: 

8:00, 9:30, 11:00, 18:00

muzea i wystawy
 Muzeum Żołnierza Polskiego  

– umundurowanie i ekwipunek żołnierzy  
i i ii wojny światowej; dmosin 2a,  
tel. 504-327-183.

 Galeria Bank&DM w Głownie.  
Galeria Sztuki Współczesnej Bank&DM 
– wystawy indywidualne i zbiorowe;  
Głowno, ul. młynarska 5/13, i piętro budyn-
ku banku Spółdzielczego.

 My 15-letni – wystawa jubileuszowa; 
dom Kultury w niesułkowie; czynna do 
29 lutego.

koncerty
 Piątek, 14 lutego:
godz. 19.00 – „Zwycięski Rok Dwu-
dziesty!” – wystąpi: Jan pietrzak z ekipą; 
koncert bezpłatny; miejski ośrodek 
Kultury w Głownie, ul. Kopernika 45.
 Sobota, 15 lutego:
godz. 16.00 – Muzyczny występ Hani 
z Wielunia, w ramach spotkania ruchu 
Trzeźwościowego; miejski ośrodek Kul-
tury w Głownie, ul. Kopernika 45; wstęp 

wolny dla wszystkich.
 Sobota, 21 marca:
godz. 10.00 – „Tyle słońca w całym 
mieście” – festiwal piosenek Anny 
Jantar; moK w Głownie, ul. Kopernika 
45. wstęp wolny.

inne
 Sobota, 15 lutego
godz. 17.00 – Walne zebranie sprawoz-
dawcze w oSp bratoszewice;
 Czwartek, 20 lutego:
godz. 17.00 – Okolicznościowe 
spotkanie z okazji Dnia Kobiet dla 
pań z: dmosina, dmosina i i ii, osin, 
osin Zarębowa, Szczecina, nowosta-
wów dolnych, rozdzielnej, wiesiołowa, 
Kuźmów, Ząbków, Zawad, Kałęczewa, 
borków, Grodziska, Kraszewa wielkiego, 
Janowa oraz nagawek; w programie: 
poczęstunek, loteria fantowa,  
projekcja filmu, niespodzianka;  
sala oSp w dmosinie. 
 Niedziela, 23 lutego:
godz. 10.00 – Uroczystości  
157. rocznicy bitwy pod Dobrą;  
w programie: msza św. w kościele 
rzymskokatolickim i w kościele 
starokatolickim mariawitów 
w dobrej, okolicznościowe przemówie-
nia, złożenie kwiatów przy mogile  
bratniej na cmentarzu katolickim  
w dobrej; 

godz. 11.00 i 12.00 – VII Marsz  
Powstańca (6,5 km) i VIII Bieg 
Powstańca (10 km); spotkanie uczest-
ników na terenie Szkoły podstawowej  
w dobrej przy ul. witanówek;
 Wtorek, 25 lutego:
również o godz. 17.00 – Okolicznościo-
we spotkanie z okazji Dnia Kobiet 
dla pań z miejscowości: wola cyrusowa, 
wola cyrusowa Kolonia, lubowidza, 
Kołacin, Kołacinek, Koziołki, Teresin, 
dąbrowa mszadelska, nadolna Kolonia, 
nadolna, michałów, Kraszew i Kamień; w 
programie: poczęstunek, loteria fantowa, 
projekcja filmu, niespodzianka; sala oSp 
w Kołacinku.
 Czwartek, 5 marca:
godz. 10.30 – Uzupełniające 
szkolenie chemizacyjne dla rolników 
w zakresie stosowania środków 
ochrony roślin, sala ochotniczej Straży 
pożarnej w dmosinie. Zapisy: 884-656-
494 oraz 795-095-414. wstęp: 100 zł.
 Sobota, 7 marca:
godz. 18.00 – Sklep z facetami  
– komedia katowickiego Teatru  
old Timers Garage z okazji dnia Kobiet. 
moK w Głownie, ul. Kopernika 45.  
wstęp wolny.
 Niedziela, 5 kwietnia:
godz. 17.00 – Spektakl taneczny 
z okazji 25-lecia działalności  
Zespołu Tanecznego „Agat”;  
„Aula 1000” centrum dydaktycznego 
Uniwersytetu medycznego w Łodzi, 
ul. pomorska. bilety 35 zł.

INfORMATOR GŁowieńSKi i STryKowSKi 

OfERTY PRACY 
z dnia 12.02.2020

POWIATOWY URZąD PRACY W ŁOWICZU:
  pracownik produkcji elementów metalowych
  pracownik socjalny
  Technik prac biurowych (staż z Up)
  pracownik do spraw ubezpieczeń (staż z Up)
  pomocniczy robotnik budowlany (staż z Up)
  Sprzedawca (staż z Up)
  magazynier (staż z Up)
  Serwisant wymienników ciepła
  piekarz
  pracownik produkcji
  Sprzedawca w stacji paliw (staż z Up)
  pozostali monterzy i konserwatorzy instalacji 

klimatyzacyjnych i chłodniczych (staż z Up)
  młodszy operator linii pakujących
  Asystent do spraw księgowości (staż z Up)
  dziewiarz
  operator maszyn dziewiarskich
  pielęgniarka/położna
  pomoc w sprzątaniu pomieszczeń produkcyj-
nych, magazynowych, biurowych i pomieszczeń 
hotelowych

POWIATOWY URZąD PRACY W ZGIERZU:
  robotnik drogowy
  Koordynator robót budowlanych
  Asystent do spraw księgowości
  laborant
  pomocnik introligatora
  obchodowy kotła docelowo maszynista kotła
  maszynista urządzeń nawęglania
  monter zabudowy i robót wykończeniowych
  operator procesu metalizacji
  operator maszyn cnc
  operator wielomaszynowy
  drukarz i naświetlanie obwodów drukowanych
  Kontrola i testowanie płytek obwodów 

drukowanych
  Sprzedawca w dziale obsługi klienta
  Kucharz kuchni orientalnej
  magazynier
  pracownik biurowy
  dziewiarz

POWIATOWY URZąD PRACY W KUTNIE:
  piekarz
  Szwaczka
  Sekretarz gminy
  monter-mechanik rowerów
  elektryk
  murarz
  robotnik magazynowy
  pracownik biurowy
  mechanik samochodowy
  operator maszyn cnc
  pracownik produkcji
  pomoc kuchenna
  pracownik produkcji
  pakowacz ręczny
  Kierowca kat. c+e
  Specjalista ds. obsługi klienta
  mechanik samochodowy
  wulkanizator
  manikiurzystka
  monter instalacji sanitarnych
  Konstruktor - technolog

ROLNIK SPRZEDAJE 
ceny z dnia 11.02.2020 r.

Żywiec wieprzowy:

  domaniewice: 5,50 zł/kg+VAT

  różyce: 5,50 zł/kg+VAT

  Kiernozia: 5,60 zł/kg + VAT

  Skowroda płd.: 5,50 zł/kg+VAT

  chąśno: 5,60 zł/kg+VAT

  Karnków: 5,80 zł/kg+VAT

Żywiec wołowy:

  domaniewice: jałówki 7,20 zł/kg+VAT,  
krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 7,20 zł/kg+VAT

  różyce: jałówki 7,20 zł/kg+VAT,  
krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 7,20 zł/kg+VAT

  Skowroda płd.: jałówki 7,50 zł/kg+VAT,  
krowy 5,30 zł/kg+VAT; byki 7,40 zł/kg+VAT

ważne telefony
  Informacja PKP 22-194-36 
  Informacja PKS 609-846-204
 Policji w Żychlinie (24) 285-29-97
 Policja w Pacynie: (24) 235-02-710
 Policja w Sannikach: (24) 235-02-75
 Komenda Powiatowa Policji  

w Kutnie: (24) 253-22-00 
 Straż pożarna: 998 alarmowy
 OSP w Żychlinie: (24) 285-12-10  

w Pacynie: 604-349-406 
w Bedlnie: (24) 285-51-91

 Pogotowie energetyczne  
w Żychlinie: 285-10-27

 Awarie oświetlenia ulicznego Kutno 
całodobowo: 606-605-494, 692-888-144

dyżury
 Nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska 

Kutno, ul. popiełuszki 1, nZoZ red-med  
tel. (24) 355-60-11, 697-859-705

 Apteka: Kutno ul. mickiewicza 5, 
tel. 24-254-79-39 - dyżur całodobowy

 Nieodpłatna pomoc prawna – punkt 
specjalistycznego poradnictwa obywatel-
skiego, mediacje: Urząd Gminy w żychlinie, 
ul. barlickiego 15a, tel. (24) 355-47-64; 
pon.–pt. w godz. 9–13.

boiska sportowe
 Orlik, Żychlin pl. Łukasińskiego 21, 

animator tel. 609-262-446
 Stadion Miejski w Żychlinie,  

ul. waryńskiego 8 – piotr wojciechowski, 
tel. 607-574-261

lodowisko w Kutnie
 czynne: pon. – czw. 8.00–20.00,  

pt. 8–21; sob., niedz. i święta 10–21.
 bilety: normalny – 7 zł, ulgowy – 5 zł, 

poniedziałki: 5 zł dla każdego. Karnety (na 
10 godzin): normalny 63 zł, ulgowy: 45 zł.  
dzieci do lat 7 – wstęp bezpłatny (pod 
opieką dorosłego opiekuna na łyżwach.

 wypożyczenie łyżew – 8 zł/godz., dzie-
cięcych łyżew saneczkowych- 3 zł/godz.

msze święte 
w niedziele i święta

 Żychlin, parafia pw. Św. Apostołów piotra 
i pawła: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00.

 Żychlin, kaplica pw. św. maksymiliana 
Kolbego: 9.30, 11.00, 12.30

muzea i wystawy
 Muzeum – Zamek w Oporowie  

czynne codziennie w godz. 10.00-16.00.  
bilety: normalny 10 zł, ulgowy 7 zł. 

 Park przy Zamku w Oporowie czynny 
codziennie w godzinach 8-17; wstęp wolny.

 Muzeum Regionalne w Kutnie,  
ul. Konduktorska 13, tel. 505 01 98 90

 Muzeum Bitwy nad Bzurą w Kutnie  
– czynne w godz. 10-16. bilety: 5 zł i 2,50 zł.

 „Pomalować szary świat” – wystawa 
prac malarskich niepełnosprawnej Agniesz-
ki Sapińskiej z piątku; wernisaż: piątek, 14 
lutego, godz. 16.00, żychliński dom Kultury, 
ul. fabryczna 3. wstęp wolny.

kino KDK w Kutnie 
ul. żółkiewskiego 4, tel. 24-254-21-37 w. 101

 Piątek – środa, 14–19 lutego:
godz. 15.15 – Gang zwierzaków / 2d 
dubbing – animacja / komedia, prod. 
USA; reżyseria: reinhard Klooss,  
czas: 1 godz. 29 min.; 1 godz. 50 min.
godz. 17.00 – Poznajmy się jeszcze 
raz – dramat / romans, prod. francja; 
reżyseria: nicolas bedos, 
godz. 19.15 – 365 dni – film erotyczny 
prod. polska; reżyseria: barbara biało-
wąs; czas: 1 godz. 56 min.
godz. 21.30 – 365 dni – film erotyczny 
prod. polska; 

inne
 Piątek, 14 lutego:
godz. 20.00 – Bal Walentynkowy  
z zespołem Art Cafe; żychliński dom 
Kultury, ul. fabryczna 3. Koszt: 95 zł/
osoba (3 dania gorące, ciasto, zimne 
przekąski, kawa, herbata, napoje). 

 Czwartek, 20 lutego:
godz. 18.00 – Skąpiec –spektakl 
Kutnowskiego Teatru Amatorskiego im A. 
fredry; sala widowiskowo-kinowa KdK, 
ul. żółkiewskiego 4. bilety: 10 zł.
 Poniedziałek, 24 lutego:
godz. 16.00 – „Kara i zbrodnia” – 
wykład historyczny Anny mazurek, eme-
rytowanej nauczycielki języka polskiego 
i historii, byłej wicedyrektor w Zespołu 
Szkół nr 1. żychliński dom Kultury,  
ul. fabryczna 3. wstęp wolny. 
 Poniedziałek, 9 marca:
godz. 9.00 – formy i metody wspie-
rania zdrowia psychofizycznego  
i kompetencji społecznych dzieci  
i młodzieży zagrożonych niedostoso-
waniem społecznym – konferencja; do-
moStwo w żychlinie,  ul. dobrzelińska 6.
 Niedziela, 8 marca:
godz. 16.00 – „Bardzo śmieszne 
piosenki” – Katarzyna żak z zespołem 
na dzień Kobiet; w programie piosenki 
wojciecha młynarskiego, Agnieszki 
osieckiej, Jacka cygana, magdaleny 
czapińskiej i mariana hemara. żychliński 
dom Kultury, ul. fabryczna 3. bilety 30 zł.

INfORMATOR dlA żychlinA i oKolic

SKARB ROLNIKA
noTowAniA Z TArGowiSKA mieJSKieGo 
– ceny z dnia 11.02.2020 r.

w Łowiczu w Głownie
brokuły szt. 4,00 -
buraki czerwone kg 2,50 2,50
cebula kg 2,50-3,00 3,00
czosnek szt. 1,00-2,00 1,50
gruszki kg 5,00 4,50
jabłka kg 2,50-3,50 3,50
jaja fermowe 15 szt. 7,00-12,00 -
jaja wiejskie 15 szt. 10-12,00 9,00-10,00
kalafior szt. 4,00 3,00-4,00
kapusta biała szt. 3,50 3,00-3,50
kapusta kiszona kg 6,00 -
kapusta pekińska kg 4,00 -
koperek pęczek 2,500 1,50
miód 0,9 litra 30,00 30,00
marchew kg 2,50 2,00-2,50
natka pietruszki pęczek 2,00 1,50
ogórki kiszone kg 6,00 6,00
ogórek zielony kg 10-12,00 8,00
papryka czerwona kg 4,00 4,00
pietruszka kg 4,00-5,00 4,00-5,00
pomidor malinowy kg 10,00 -
pomidor szklarniowy kg 7,00-10,00 6,00-7,00
por szt. 2,50 2,50
rzodkiewka pęczek 2,00 2,00
sałata szt. 3,00 2,50
seler szt. 4,00 4,00
szczypiorek pęczek 2,00 2,00
włoszczyzna pęczek 3,00 3,00
ziemniaki kg 2,50 2,00-2,50
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Ogłoszenia

 
PUNKTY PRZYJMOWANIA OGŁOSZEń DROBNYCH DO „NOWEGO ŁOWICZANINA”: BIURO OGŁOSZEń ŁOWICZ, Ul. piJArSKA 3A; BEDNARY, SKlep p. pApierniK 24A; BOBROWNIKI 27, SKlep p. pAcler; BOLIMóW, Ul. fArnA 1 SKlep 
„ewA”, p. pApierniK; DOMANIEWICE, Ul. GŁównA 26, SKlep p. JAKUbiAK; GąGOLIN POŁUDNIOWY, SKlep „KoS”; IŁóW: pl. ryneK STAromieJSKi 21; SKlep p. pApierowSKieGo; KIERNOZIA, ryneK KoperniKA, KioSK p.  weSoŁowSKieJ; 
KOCIERZEW PóŁNOCNY: SKlep „nA póŁnocnym” KURABKA 17A, SKlep p. TopolSKieJ; ŁOWICZ, oS. brATKowice, KioSK loTTo; ŁYSZKOWICE, SKlep „dUeT”, Ul. GminnA 6; NIEBORóW, Al. leGionów polSKich 18, SKlep p. fiGATA;  
NOWA SUCHA 22, SKlep p. Siewiery; OSTRóW 20, SKlep p. beJdy; OSMOLIN: Ul. ryneK 2, SKlep p. SerwAch; Ul. ryneK 19, SKlep SpożywcZo-prZemySŁowy; PSZCZONóW 147, SKlep p. lipińSKieGo; SANNIKI, Ul. wArSZAwSKA 183,  
SKlep p. olKowicZ; SOBOTA, pl. ZAwiSZy cZArneGo 12, SKlep p. bińcZAK; STACHLEW 113A, SKlep p. wierZbicKieJ; STARY DęBSK 6A, SKlep SpożywcZo-prZemySŁowy, ŚLESZYN, Ul. GórnA 5,SKlep p. mącZyńSKieJ;  
ZAWADY 67, SKlep p. SoKAlSKieJ; ZŁAKóW BOROWY 139A, SKlep p. piecKi;

„WIEŚCI Z GŁOWNA I STRYKOWA”: BIURO OGŁOSZEń GŁOWNO, Ul. ŁowicKA 40; GŁOWNO, Ul. bielAwSKA 3, SKlep wielobrAnżowy; DMOSIN 1: pieKArniA bożenA, KrZeSZewSKA; STRYKóW: STAry ryneK 1;  Ul. cmenTArnA 12.

„NOWY ŁOWICZANIN” WYDANIE DLA ŻYCHLINA I OKOLIC”: BEDLNO 28 SKlep mini-mAG; DOBRZELIN SKlep „mAGdA”, Ul. wŁ. JAGieŁŁy; PACYNA, Ul. TowArowA 4, SKlep p. m. dUrKi; PLECKA DąBROWA, SKlep „moniKA”;  
PODCZACHY 16, SKlep SpożywcZo-prZemySŁowy; ŚLESZYN, Ul. GórnA 5, SKlep p. mącZyńSKieJ; ŻYCHLIN, Ul. 29 liSTopAdA 28, SKlep SpożywcZo-prZemySŁowy.

WYDAWCA I REDAKCJA NIE PONOSZą ODPOWIEDZIALNOŚCI ZA TREŚć OGŁOSZEń I REKLAM OPUBLIKOWANYCH ZGODNIE Z ART. 36 USTAWY  Z DNIA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWE”

samochodowe
kupno

 Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 
sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

 Auto skup, całe i uszkodzone, wszystkie 
marki, najlepsze ceny, tel. 604-191-186.

 Każdego dostawczego, tel. 725-562-998.

 Każdego forda Transita, 
tel. 725-361-836.

 mercedesy, Toyoty, tel. 725-361-836.

sprzedaż
 AUdi A3, 1.8 benzyna, 1996 rok, 

tel. 783-699-310.

 AUdi A4, 2001 rok, tel. 695-986-065.

 AUdi A6, 2.0 Tdi, 2005 rok, 
tel. 600-822-089.

 bmw 318d, 2004 rok, 7.200 zł, w 
rozliczeniu mogę przyjąć mniejszy, 
tel. 604-706-309.

 ciTroËn c1, 1,0, 2008 rok, 
tel. 606-348-077.

 ciTroËn c5, 2.0 hdi, 2013 rok, 
tel. 508-132-455.

 fiAT brava, 1999r, w eksploatacji  
z nową butlą gazową, cena do 
uzgodnienia, tel. 501-040-082.

 ford focus, 1.5 Tdci 120 Km,  
Xii 2015 rok, udokumentowany przebieg 
84.000 km. opony zimowe i letnie. 
Srebrny. bezwypadkowy., tel. 667-728-507, 
500-368-209.

 fiAT panda, 2004 rok, tel. 513-823-491.

 fiAT panda, 1.1, 2009 rok, 
tel. 606-348-077.

 fiAT panda iii, 1.2, 2012 rok, 59.000 km, 
tel. 695-323-452.

 fiAT panda, 1.2, 2011 rok, i wł., 
tel. 722-090-134.

 fiAT punto, 2004 rok, tel. 668-131-109.

 fiAT punto 1.2, 2003 rok, 
tel. 606-348-077.

 fiAT Seicento, tel. 665-277-589, po 17.00.

 fiAT Seicento, tel. 693-517-653.

 ford fiesta 2007 rok 1.3 benzyna, 
82000km, czerwony, 5 drzwi, salon polska, 
stan bdb., cena 8900zł., tel. 694-547-204.

 ford focus, 1,8 Tdi, 2000 rok, 
tel. 721-147-354.

 hondA civic, 1.4 16V, 2005 rok, 
bogate wyposażenie, atrakcyjna cena, 
tel. 513-375-786.

 hyUndAi i 30cw gaz, 2008 rok, 
tel. 573-327-374.

 hyUndAi Terracan, 2,9, 2003 rok, 
504-011-161.

 KiA Venga, 1.4 benzyna/gaz, 
2011r, 190.000km, +koła zimowe, 
tel. 606-432-319.

 mercedeS bus poczta, 1994.10, 
158000 km, sprawny, tel. 697-399-476.

 mercedeS klasa c, 2.2 Tdi, 2006 rok, 
18.000 zł, tel. 507-804-797.

 niSSAn Almera, 1,6, 2002 rok, sprawny, 
stan dobry, 1900 zł, tel. 504-552-306.

 opel Antara, 2.0 dcTi, 2008 rok, czarny 
metalik, tel. 509-500-995.

 opel Astra iii kombi, 1.6 benzyna, 2006 
rok, automat, tel. 606-348-077.

 opel Astra Kombi, 1.9 cdTi, 2008 rok, 
tel. 601-253-956.

 opel corsa, 1.2, 2000 rok, 
tel. 785-959-817.

 opel corsa, 1.2, 2012 rok, 
tel. 600-944-728.

 opel corsa 1.0, 2005 rok, 
tel. 606-348-077.

 opel meriva, 1.3 cdTi, 2006 rok, 
tel. 604-185-025.

 opel meriva, 1.6 gaz, 2007 rok, 10.700 
zł, tel. 692-829-882.

 opel Vectra c, 1.9 Tdi, 2009 rok, 
skrzynia „6”, 14.900 zł, tel. 513-375-786.

 peUGeoT 206, 1.4, 2005 rok, i 
właściciel, 140.000km, bezwypadkowy, 
tel. 513-375-786.

 peUGeoT 308, 2009 rok, 
tel. 693-943-787.

 peUGeoT 508 Sw, 1.6 diesel, 2011 rok, 
tel. 698-108-337.

 peUGeoT expert, 2009 rok, 
tel. 791-776-110.

 peUGeoT partner, 1,9 d, 2003 rok, 
tel. 663-452-501.

 renAUlT cango, 1,5, 2007 rok, 180tys 
km, 504-011-161.

 renAUlT clio, 1.4b, 2002 rok, 
tel. 606-348-077.

 renAUlT clio, 1.5 diesel, 2006 rok, 
biały, 3-drzwiowy, tel. 692-601-689.

 renAUlT Kangoo 3 krótki, 1,5 dci, 2014 
rok, tel. 604-593-167.

 renAUlT laguna 2, 2004 rok, cena do 
negocjacji, tel. 696-385-646.

 renAUlT megane kombi, 1.5 diesel, 
2007 rok, tel. 698-108-337.

 renAUlT megane, 1997 rok, stan dobry, 
tel. 507-792-500.

 renAUlT Twingo, stan idealny, sprawny, 
jeżdźący, tel. 664-492-791.

 SeAT Alhambra, 1.9 Tdi, 2006 rok, 
tel. 602-223-109.

 SeAT ibiza, 1.4 Tdi, 2007 rok, 
tel. 601-253-956.

 SKodA fabia, 1.2 benzyna/gaz, 2010 
rok, tel. 698-108-337.

 SKodA fabia, 1,4 benzyna, 2012 rok, 
tel. 664-097-819.

 SKodA felicja, 1,3 benzyna/gaz, 
tel. 606-348-077.

 SKodA octavia, 1.6 benzyna/gaz, 1998 
rok, tel. 504-313-408.

 SKodA octavia 2003 rok, 1.4 benzyna, 
ceglasty met., 73000km, serwisowana, 
bezwypadkowa, salon polska, cena 
8900zł., tel. 694-547-204.

 SKodA octavia ii, 1.6 benzyna, 
tel. 692-601-689.

 SKodA roomster, 1.9 diesel, 2006 rok, 
stan dobry, tel. 609-459-539.

 ToyoTA Auris, 1.3 benzyna, 102.000 
km, 2015 rok rejestracja 2016, zadbany 
bezwypadkwy, 42.000 zł, tel. 600-746-321.

 ToyoTA Avensis combi, 2,0 Tdi, 2008 
rok, tel. 663-819-003.

 ToyoTA Avensis, 2.0 d-4d, 2006 rok, 
wersja d-cat, 14.200 zł, możliwość zamiany 
na mniejszy, tel. 604-706-309.

 ToyoTA rav4, 2007 rok, 
tel. 695-027-515.

 ToyoTA yaris, 2006 rok, 
tel. 662-116-836.

 ToyoTA yaris, 1.0, 2007 rok, 
tel. 606-348-077.

 ToyoTA yaris, 1.3, 2005 rok, oraz 2008 
rok, tel. 513-375-786.

 VolVo c30, 1.6 diesel, 2007 rok, 
tel. 698-108-337.

 VolVo S40, 2.0d, 2005 rok, 
czarny metalik, bogato wyposażony, 
tel. 513-375-786.

 Vw bora, 1,6 benzyna/gaz, 2003r, 
2-włściciel, stan bdb, tel. 693-538-499.

 Vw Golf, 1.8 benzyna/gaz, 1997 rok, 
sprawna klima, 5 drzwi, tel. 694-665-918.

 Vw passat kombi, 1.9 Tdi, 2003 rok, 
bogato wyposażony, 6.900 zł, (w zamianie 
przyjmę mniejszy), tel. 513-375-786.

 Vw passat diesel, 2006 rok, kombi, 
9.800 zł, tel. 698-477-390.

 Vw polo, 1.4d, 2009 rok, 
tel. 698-108-337.

 Vw polo, 1.4 Tdi, 2009 rok, 12.200 zł, 
tel. 513-375-786.

 Vw Tiguan, 2.0 benzyna, 158.000 km, 
2008 rok koniec, 170 pS, szary, stan 
idealny, tel. 793-481-819.

 żUK, diesel, 1995 rok, tel. 788-983-178.

inne
 Klucze samochodowe, piloty, stacyjki, 

Głowno, tel. 606-319-335.

 podnośnik samochodowy 
czterokolumnowy nowy typ Sdo-8T  
z dokumentacją, Głowno, tel. 502-584-769.

 opony, felgi z niemiec, hurtownia. 
największy skład w rejonie, klimatyzacja, 
mechanika. bratoszewice, ul. Łódzka 28, 
www.opony-gaweda.pl, tel. (42) 719-63-08, 
tel. 505-151-701.

 Sprzedam felgi aluminiowe 15, 4 śruby, 
tel. 501-040-082.

 Sprzedam 2 przyczepki samochodowe, 
tel. 785-912-253.

 Sprzedam przyczepkę lekką niewiadów, 
1984 rok, tel. 667-360-203.

motorowe
kupno

 Kupię stare motory i części, 
tel. 603-444-431.

 Stare motocykle, części, tel. 513-185-357.

sprzedaż
 motocykle, skutery, quady, części, 

akcesoria, serwis, naprawy, Głowno, 
Łódzka 4, tel. (42) 710-76-11.

 Skuter Suzuki Katana 49 cm3, 2001 rok, 
tel. 692-851-319.

 hondA Xl 350, tel. 665-349-136.

garaże
sprzedaż

 Sprzedam standardowy, garaż  
na bratkowicach przy ul. Tuszewskiej.  
bez prądu, otynkowany, pomalowany 
wewnątrz. mogę oddać pusty lub  
z drewnianymi półkami, tel. 664-013-145.

wynajem
 do wynajęcia garaż, Szarych Szeregów, 

tel. 509-704-355.

 Garaż do wynajęcia, Łowicz,  
os. Topolowa, tel. 606-492-969.

nieruchomości

kupno
 Kupię ziemię czarną, tel. 504-944-860.

 Kupię ziemię, gm. Łyszkowice i okolice, 
tel. 502-602-463.

 przyjmę wydzierżawię ziemię orną, łąkę, 
Głowno i okolice, tel. 667-204-658.

sprzedaż
 budynek nadający się na magazyn 

lub halę produkcyjną 1000 mkw., 
tel. 663-881-721.

 dom, Łowicz-przedmieście, 
tel. 534-767-923.

 polesie, 9.400 mkw., tel. 603-878-783.

 Sprzedam działkę na Zielkowicach 
1000 mkw., tel. 602-504-924.

 wyposażenie sklepu spożywczego, 
tel. 665-503-146.

 dom z oficyną, Głowno, tel. 784-391-049, 
666-865-844.

 Sprzedam działkę budowlaną 290 mkw., 
w dębowej Górze, tel. 665-220-393.

 działka rolno-budowlana nr 345; 1,01 ha, 
mysłaków, gmina nieborów, 100.000 zł, 
tel. 503-935-863.

 Sprzedam 1,04ha ziemi na Świącach, 
tel. 668-409-727.

 działka rolno-budowlana, 1,31 ha, parma, 
tel. 604-751-681.

 Sprzedam dom blisko centrum Łowicza, 
parter, 120 mkw. (lub w rozliczeniu nowe 
mieszkanie), tel. 793-621-999, (również 
SmS).

 Sprzedam działki budowlano-rolne, 
placencja Trakt, tel. 660-724-766.

 działki budowlane 1.500 mkw., nieborów 
wschodni, tel. 781-192-860.

 dom w Łowiczu, tel. 794-219-414.

 działka, Zielkowice, tel. 508-800-930.

 Sprzedam grunty orne 1,20 ha 
w Kompinie, tel. 511-341-007.

 działka z domem w stanie surowy  
w Głownie, tel. 537-230-807.

 działka 1,22 ha, Zielkowice i,  
tel. 790-537-649, po 16:00.

 dom, stan surowy zamknięty z działką 
1.150 mkw., Arkadia, tel. 530-370-088.

 Sprzedam 1,5 ha ziemi 2 klasy 
uprawiana w Głownie, ul. żwirki 68, 
tel. 502-584-769.

 Sprzedam mieszkanie własnościowe 
48 mkw., ul. Sikorskiego, Głowno, 
tel. 668-405-227.

 Sprzedam gospodarstwo rolne 6,17 ha, 
różyce, tel. 518-997-388.

 mieszkanie 72 mkw., Łowicz  
os. bratkowice, tel. 669-034-020.

 Sprzedam działkę inwestycyjno-
budowlaną 3.000 mkw., tel. 572-239-297.

 działki budowlane, ul. Łowicka, 
mysłaków, tel. 666-337-808.

 Sprzedam działkę 1.15ha, przy lesie, 
Wola Błędowa, tel. 604-900-649.

 działkę rolno- budowlaną, 
tel. 518-405-534.

 chruślin, 9 ha ziemi, 180.000 zł, 
tel. 695-248-808.

 budynki gospodarcze 320 i 290 mkw., 
220000zł, chruślin, tel. 695-248-808.

 działka, Zielkowice, tel. 604-619-398.

 Sprzedam działkę budowlaną k/Łowicza 
88 arów z lasem, tel. 606-818-288.

 Sprzedam działkę ze sklepem, dobrzelin, 
tel. 606-818-288.

 działki budowlane, otolice, 
tel. 668-049-706.

 Sprzedam 2,27 ha kl iV w bielawach  
przy drodze do rulic, tel. 608-458-519.

 Sprzedam mieszkanie w Psarach, 
tel. 514-529-618.

 działka budowlana wraz z ziemią 3,2 ha, 
bobrowniki, tel. 604-169-278.

 działka budowlana 2.300 mkw, 
małszyce, tel. 504-475-567.

 pół bliźniaka, stan surowy, zamknięty, 
Łowicz, tel. 609-009-558, po 16.00.

 Sprzedam ziemię 5,63 ha, wejsce, 
tel. 667-376-056.

 Sprzedam działkę o pow. 3.600 m, 
Głowno, tel. 889-071-414.

 Sprzedam mieszkanie 50 mkw parter 
os. bratkowice, tel. 512-443-958.

wynajem
 do wynajęcia lokal 160 mkw. 

w pawilonie: róg warszawskiej i 
dworcowej, Łowicz, tel. (46) 837-42-46, 
tel. 605-578-502.

 Tanie pokoje noclegowe, Łowicz, 
Plac Przyrynek 11, tel. (46) 837-99-16, 
tel. 512-098-358.

 wynajmę lokal na Krakowskiej, 
tel. 607-809-288.

 Tanio wynajmę lokal handlowy: 
Łowicz, Nowy Rynek, tel. 537-620-620.

 lokal handlowy do wynajęcia, Zduńska, 
tel. 883-201-761.

 wynajmę lokal 78 mkw. na cele 
mieszkaniowe lub usługi nieuciążliwe. 
Łowicz, podrzeczna 14, tel. 603-397-250.

 wynajem domku na noclegi, Łowicz, 
tel. 501-011-198.

 do wynajęcia 2 pokoje, Głowno, 
tel. 517-446-507.

 wydzierżawię ziemię, okolice Strykowa, 
tel. 517-446-507.

 Wynajmę M-3 w Dmosinie, 
tel. 692-749-175.

 wynajmę mieszkanie na os. 
Starzyńskiego, 39 mkw., tel. 782-908-033, 
po 16.00.

zamiana
 Zamienię 42 mkw. na kawalerkę 

do 30 mkw., tel. 607-072-844.

 Zamienię dom na bloki do 48 
mkw. parter, ip, centrum Łowicza, 
tel. 534-913-554.

 dwupokojowe+kuchnia, 45 mkw. 
zamienię na mniejsze/sprzedam, 
tel. 792-522-208.

kupno różne
 przyjmę ziemię czarną, tel. 504-944-860.

 Kupię przekładnię, reduktory, silniki 
elektryczne, tel. 790-501-813.

 Kupię rury, tel. 662-240-085.

 bagnety, monety, medale, pocztówki, 
starocie, tel. 606-941-752.

sprzedaż różne
 Sprzedam krzesła do renowacji, 

tel. 669-325-029.

 Kręgi, pokrywy, przepusty, płytki 
chodnikowe w kolorze, tel. 531-467-981.

 drewno kominkowe, opałowe 
(workowane). Skrzynki uniwersalki, 
jedynki, na wsiewkę, na ziemniaki, klepki. 
producent, tel. 501-658-261.

 palety, 5zł, tel. 502-919-192.

 drewno kominkowe, opałowe, 
tel. 504-257-615.

 Tuja szmaragd 0,60 zł , tel. 518-518-835.

 piasek płukany, pospółka, żwiry, podsyp, 
transport, tel. 600-895-026.

 Tunel foliowy 7x30, tel. 693-569-671.

 Sprzedam transformator 60 kW, 
używany, stan dobry, tel. 501-044-546.

 beczka 1000 litrów, krajzega, 
tel. 514-013-389.

 Sprzedam drzewo na pniu, sosna  
150 m3, bełchów, tel. 502-251-751.

 budy ocieplane dla psów, 
tel. 885-459-698.

 opał ekologiczny pellet, brykiet, 
tel. 506-903-574.

 Sprzedam namioty foliowe duże, 
przyczepę wywrotkę niską, tel. 721-109-045.

 Sprzedam topole, nieborów, 
tel. 606-214-678.

 betoniarka, sprężarka samoróbka, 
atlas do ćwiczeń, węże spawalnicze 
acetylenowe, tel. 530-370-088.

 futro Karakuł rozm. 48, tel. 508-983-242, 
601-799-395.

 rurki melioracyjne ceramiczne, 
tel. 660-181-910.

 Sprzedam pianino nocturno, stan bdb, 
cena do negocjacji, tel. 663-140-003.

 Sprzedam skrzynki uniwersalki, 
tel. 788-814-240.

 Topole, drzwi pokojowe, tel. 500-791-151.

reKlAmA

reKlAmA
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 Sprzedam matę do terapii magnetycznej 
szerokość 80 cm, długość 200 cm, 
jedna strona maty jest ze srebrną nitką 
zapobiegającą grzybicy i otarciom, 
tel. 601-201-277.

 Skrzynki uniwersalki, 1, opony Kleber 
cTi200 195/70r15c 104/102r, 
tel. 662-142-726.

 Sprzedam piłę łańcuchową elektryczną, 
mało używaną, 150 zł, tel. (46) 838-61-22.

 piła spalinowa oleo-mac, wciągarka 
łańcuchowa 4 tony, olej hydrauliczny hl46, 
100litrów, tel. 605-896-130.

 Kontener, izoterma 7x2,5/2,5, 
tel. 605-896-130.

 Klatki drewniane i plastikowe, łubianki 
drewniane i plastikowe, tel. 512-520-546.

 Sprzedam pięknie wyszywany 
damski strój łowicki, mało używany, 
tel. 664-492-791.

 Kruszywo na drogi! Drewno 
opałowe sprzedam., tel. 695-416-747, 
574-295-140.

 orbitrek, łubianki, 2 rowery, starocie, 
tel. 697-957-992.

 drewno opałowe sosnowe, 
tel. 791-391-697.

 piec c.o. 20 kw, używany 1 rok, 
tel. 668-049-706.

 Stół bilardowy, domek letniskowy, 
tel. 791-776-110.

 Sprzedam bramę z furtkę, 
tel. 667-360-203.

 Sprzedam bojler elektryczny  
z wężownicą pionowy 1-5 roczny, 
tel. 507-204-075.

 rusztowania warszawskie, 
tel. 500-262-573.

 Sprzedam bryczkę i maszyny rolnicze, 
tel. 724-371-054.

 Sprzedam niedużą zamrażarkę, 
tel. 501-969-868.

 betoniarka 1 m3, tel. 512-520-546.

 rower treningowy, stół, tel. 500-519-872.

 Sprzedam kopaczkę gąsiennicową  
i betoniarkę, tel. 506-671-456.

 Kontener blaszany (garaż), wóz konny, 
tel. 692-451-978.

 Sprzedam łóżko rehabilitacyjne na 
pilota, nieużywany wózek inwalidzki, 
tel. 604-739-461.

praca

dam pracę
 Zatrudnię kierowcę c+e, kraj, chłodnia, 

tel. 605-680-709.

 Zatrudnię montażystów, wysokie zarobki, 
tel. 602-504-924.

 Zatrudnię elektyka, tel. 602-504-924.

 firma biS w Skierniewicach zatrudni  
do zakładu stolarskiego: stolarzy  
oraz monterów mebli, tel. 601-344-142.

 Zatrudnię kierowcę kat c+e na kraj  
z doświadczeniem, tel. 604-377-088.

 Zatrudnię elektromontera z prawem 
jazdy, tel. 501-036-150.

 Zatrudnię hydraulika, pomoc hydraulika, 
tel. 691-991-000.

 przyjmę pomocników budowlanych, 
tel. 665-373-897.

 biuro rachunkowe „Grosik” Łowicz 
bolimowska 63 zatrudni księgową 
na cały lub część etatu, tel. (46) 837-42-46, 
tel. 605-578-502.

 preZero Servis centrum zatrudni osobę 
na stanowisko ładowacz, bez kwalifikacji, 
praca na terenie Łowicza, żyrardowa  
i okolic, tel. (46) 830-35-25.

 preZero Service centrum zatrudni 
osobę na stanowisko kierowca/ładowacz, 
wymagana kat. c, praca  
na terenie Łowicza, żyrardowa i okolic, 
tel. (46) 830-35-25.

 do pielęgnacji zieleni, cięcie krzewów, 
Łowicz, tel. 601-385-678.

 Hurtownia budowlana  
w Głownie zatrudni na stanowisko 
magazyniera. Dobre wynagrodzenie, 
tel. 601-153-348.

 Zatrudnię traktorzystę do pomocy  
w gospodarstwie, tel. 792-387-788,  
gmina Łyszkowice.

 Zatrudnię pracowników budowlanych 
(docieplenia, gładzie, malowanie, 
wykończenia wnętrz), tel. 510-308-974.

 przyjmę do pracy elektryka, hydraulika, 
tel. 607-809-288.

 Zatrudnimy kierowców kat. c+e 
do przewozu kontenerów morskich, 
hamburg-polska, weekendy w domu, 
wysokie zarobki, stabilne warunki pracy, 
tel. 506-836-200.

 Przyjmę do pracy w kwiaciarni, 
tel. 662-161-699.

 Zatrudnię pomocnika stolarza, stolarza, 
montera do prostych prac stolarskich, 
tel. 607-701-177.

 Zatrudnię kierowcę c+e, transport 
krajowy. dobre zarobki, tel. 608-067-847.

 Zatrudnię kierowcę kat. c+e (chłodnia); 
wyjazdy z Tesco Teresin. dobre zarobki, 
tel. 608-067-847.

 Zatrudnię do prac brukarskich, roboty 
na terenie Łowicza i w okolicach. 
Możliwe przyuczenie., tel. 697-778-557.

 Zatrudnię kierowcę kat. c+e, 
transport międzynarodowy, pl-hU-pl, 
tel. 607-267-206.

 dam pracę: elewacje, wykończenia 
wnętrz, tel. 500-005-095.

 Zatrudnię osobę do serwisu opon 
na stanowisko mechanik-wulkanizator, 
bratoszewice, dobre warunki, 
tel. 505-151-701.

 Zatrudnię kierowcę kat. C+E  
kraj/zagranica, tel. 601-297-776.

 Hurtownia budowlana 
wStrykowie zatrudni na stanowisko 
sprzedawcy. Dobre wynagrodzenie, 
tel. 605-086-824.

 Zatrudnię chałupniczkę, Głowno, 
tel. 503-942-600.

 Zatrudnię do produkcji ogrodzeń 
betonowych Stryków, tel. 509-345-234.

 Zatrudnię spawacza, Stryków, 
tel. 509-345-234.

 operator wtryskarek do produkcji 
styropianu, tel. (46) 838-88-70.

 firma transportowa z Sochaczewa 
zatrudni kierowcę kat. c +e w ruchu 
międzynarodowym. praca pod własną 
spedycją, wyjazdy tygodniowe, 
tel. 500-287-850.

 Zatrudnię pracownika 
gospodarczego, tel. 504-072-526.

 Zatrudnimy kierowców c+e podwójna 
obsada, w kółko, francja oraz na chłodnię 
międzynarodówka, tel. 605-094-166.

 Zatrudnię stażystkę od 20 do 30 
lat w sklepie spożywczym, Łowicz, 
tel. 501-011-198.

 Zatrudnię sprzedawcę w sklepie 
spożywczym w Łowiczu na umowę o 
pracę. warunki pracy do uzgodnienia, 
tel. 502-110-726.

 Zatrudnię dziewiarza na maszyny 
2-cylindrowe. możliwość przyuczenia. 
miejsce pracy: Goleńsko, tel. 606-832-571.

 Zatrudnię pracownika przy produkcji 
balustrad oraz ogrodzeń stalowych, 
tel. 665-147-488.

 Zatrudnię pracowników 
ogólnobudowlanych, tel. 721-136-023.

 przyjmę do pracy fizycznej pracownika 
do lat 40, tel. 608-816-582.

 murarz, pomocnik murarza oraz 
pracownik produkcji, tel. 601-303-235.

 Zatrudnię diagnostę samochodowego 
na okręgową Stację Kontroli pojazdów, 
tel. 724-764-272.

szukam pracy
 doświadczona, pracowita, 

dyspozycyjna poprowadzi dom, ogródek, 
tel. 790-739-578.

 Zaopiekuję się starszą osobą, 
tel. 668-263-203.

 murowanie, ocieplenia, glazura, terakota, 
tel. 887-818-290.

usługi wideo
 Videofilmowanie, fotografowanie, www.

fotowideo.lowicz.pl, tel. (46) 837-79-81, 
tel. 606-302-466.

remontowo-
budowlane

usługi
 Wylewki agregatem, 

tel. 698-480-048.

 Stawianie, renowacja kominów, wylewki, 
tel. 739-021-981.

 Tynki tradycyjne, z piaskiem kwarcowym, 
wylewki, solidnie, tel. 501-931-961.

 Usługi minikoparką, przeciski kretem, 
tel. 668-591-725.

 remonty wykończenia od A-Z, 
tel. 739-021-981.

 remonty, tel. 603-043-995.

 Tynki maszynowe, tel. 796-954-454.

 Tynki maszynowe profesjonajne, wylewki, 
tel. 604-144-668.

 Kompleksowe usługi remontowo-
budowlane, tel. 511-568-525.

 Układanie kostki brukowej, 
tel. 667-837-817.

 okna: naprawa, regulacja, 
tel. 609-135-411.

 Złota rączka” bieżące naprawy, 
wymiany, hydraulika, elektryka i inne, 
tel. 608-028-762.

 cyklinowanie bezpyłowe, 
tel. 504-960-515.

 cyklinowanie, polerowanie, 
tel. 501-249-461.

 malowanie, gipsowanie, tapetowanie, 
panele, płyta G/K, wykańczanie poddaszy, 
tel. 535-466-501.

 wykończenia wnętrz, remonty, 
tel. 532-115-111.

 docieplenia budynków, remonty, 
tel. 666-152-315.

 docieplanie budynków, wykańczanie 
wnętrz, poddasza, gipsy, www.remonty-
lowicz.pl, tel. 511-735-802.

 dachy, montaż pokryć dachowych i 
konstrukcje, tel. 507-542-210.

 podbitki, grzanie papu termozgrzewalnej, 
tel. 507-542-210.

 bramy garażowe, wrota, drzwi. 
ogrodzenia, bramy, montaż ogrodzeń, 
tel. 506-771-822.

 Układanie kostki brukowej, opaski wokół 
nagrobków, tel. 667-189-380.

 Tynki, tel. 575-661-940.

 Docieplenia budynków, 
tel. 513-985-412.

 Wykończenia wnętrz, adaptacja 
poddaszy, płyty K/G, malowanie, 
panele podłogowe, itp, 
tel. 513-985-412.

 Wylewki agregatem, mixokret, 
tel. 513-985-412.

 budowy, remonty, docieplenia, 
tel. 794-230-700.

 docieplanie budynków, elewacje, 
struktury: agregatem. Tanio, szybko, 
solidnie, tel. 607-612-176.

 remonty kompleksowo, tel. 607-612-176.

 Łazienki, kompleksowo, tel. 733-788-522.

 malowanie pomieszczeń, 
tel. 733-788-522.

 remonty kompleksowo, tel. 733-788-522.

 wylewki maszynowe, zacieranie 
mechaniczne, tel. 785-246-112.

 Tynki tradycyjne, mułkowane, 
murowanie, tel. 752-668-616.

 wykonanie konstrukcji i pokryć 
dachowych, remonty, rozbudowy, 
tel. 726-395-426.

 Gładź, malowanie, glazura, terakota, 
wykańczanie wnętrz, malowanie elewacji, 
tel. 609-541-373.

 Gipsowanie, malowanie, panele 
podłogowe. Tanio i solidnie, 
tel. 664-712-854.

 docieplenia budynków, tel. 608-380-169.

 Układanie kostki brukowej, krótkie 
terminy, tel. 883-215-523.

 firma,Almax” wykonuje prace 
wykończeniowo remontowo budowlane w 
pełnym zakresie, solidnie, tel. 662-636-878.

 Usługi minikoparką, tel. 604-413-669.

 Usługi koparko-ładowarką 2cx, 
tel. 604-413-669.

 budowy i docieplenia domów: 
jednorodzinnych, wielorodzinnych, 
budynków gospodarczych itp. 
Kompleksowo, tel. 603-452-605.

 Dachy: profesjonalnie, papa 
termozgrzewalna, malowanie, rynny, 
gwarancja!, tel. 735-300-550.

 malowanie, gipsy, sufity podwieszane, 
ścianki działowe, montaż drzwi,okien, 
ocieplanie poddaszy, tel. 887-555-801.

 Brukarstwo, tel. 791-306-104.

 dachy, pokrycia dachowe, tel. 723-917-
819, 530-026-584.

 budowanie domów, garaży od podstaw, 
przeróbki budynków mieszkalnych i 
gospodarczych, murowanie kominów z 
klinkieru, tel. 530-026-584, 723-917-819.

 Usługi kruszarką (rozbiórki), 
przesiewaczem, walcem, ładowarką, 
koparko-ładowarką, koparką gąsiennicowa, 
wywrotką, transport maszyn budowlanych, 
rolniczych, tel. 693-565-564.

 Adaptacja poddaszy, ścianki, sufity G/K, 
malowanie, gładzie, glazura, terakota, 
docieplenia budynków, tel. 792-781-446.

 Tynki zewnętrzne i wewnętrzne, 
wykończenia wnętrz, 10 lat 
doświadczenia, tel. 605-051-991.

 Schody drewniane. Komputerowe 
projektowanie schodów. meble na wymiar, 
inne usługi stolarskie, tel. 663-766-557.

 Układanie kostki brukowej, 
tel. 724-956-210.

 Gładzie gipsowe, malowanie, zabudowy 
K-G, tel. 796-689-987.

 Budowa domów i budynków 
gospodarczych od podstaw, 10 lat 
doświadczenia, tel. 605-051-991.

 elewacje, docieplenia, tel. 692-986-022.

sprzedaż
 extra czarna ziemia ogrodowa, po 

obróbce mechanicznej, tel. 601-239-779.

 żwir (kamień) 16-35 mm do ogrodu, 
odwodnień i drenażu, Kopalnia maurzyce, 
tel. 601-239-779.

 Sprzedaż piasku, kruszyw, ziemi 
ogrodowej sortowanej, tel. 693-565-564.

 rusztowania warszawskie, 
tel. 500-262-573.

usługi 
instalacyjne

 Anteny, telewizory naprawa, 
tel. 791-210-176.

 drobna hydraulika, biały montaż, 
tel. 535-466-501.

 Usługi hydrauliczne, spawalnicze, 
mechaniczne. Złota rączka, 
tel. 506-891-289.

 Usługi hydrauliczne: kompleksowo. 
przeciski podziemne, przyłącza wod.-kan., 
usługi koparko-ładowarką, oczyszczalnie 
przydomowe, również jako podwykonawca, 
tel. 601-379-355.

 hydraulika kompleksowo, 
tel. 601-818-310.

 Usługi elektryczne, tel. 509-838-364.

 elektryk: usługi elektryczne. 
wykonywanie instalacji od podstaw; 
modernizacja, tel. 609-219-094.

 Usługi hydrauliczne, tel. 785-543-610.

 instalacje wodno-kanalizacyjne, usługi 
minikoparką, tel. 535-466-501.

usługi inne
 rozdrabnianie gałęzi rębakiem, wycinka 

drzew, zakrzaczeń, tel. 667-732-751.

 wycinka drzew, usługi podnośnikami 
koszowymi 27-metrowymi, tel. 668-591-725.

 Wycinka drzew, tel. 696-008-528.

 Instalacje fotowoltaiczne, 
tel. 727-534-450.

 Wycinka drzew, tel. 693-208-999.

 cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, 
tel. 782-718-483.

reKlAmA
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 polsat, nc+, naziemna, tel. 728-188-127.

 Usługi koparko-ładowarką, 
tel. 607-168-196.

 naprawa telewizorów, Łowicz Topolowa 
19, tel. (46) 837-70-20, tel. 728-227-030.

 wycinka drzew, tel. 510-052-908.

 wycinka, pielęgnacja drzew, 
tel. 665-463-008.

 wywóz gruz, odpady budowlane, 
porządkowanie terenu, ścinka drzew 
i zakrzaczeń, odbiór złomu, prace 
rozbiórkowe, tel. 695-416-747, 607-350-968.

 Usługi koparko-ładowarką, 
tel. 512-098-358.

 Usuwanie/frezowanie pni po ściętych 
drzewach, tel. 506-660-095.

 dekorowanie sal na wesela, komunie, 
chrzciny i inne imprezy okolicznościowe, 
tel. 889-320-547, 787-575-801.

 Profesjonalne usługi spawalnicze 
z dojazdem do klienta (bramy, 
ogrodzenia, drzwi), tel. 785-165-140.

 odnawianie wanien,  
tel. 600-979-826.

matrymonialne
 poznam dziewczynę zadbaną w wieku 

26-27 lat, tel. 531-371-763.

nauka
 prace dyplomowe, licencjackie, 

magisterskie - pomoc; tabele, wykresy, 
analiza danych, wnioski. przepisywanie 
tekstów, nagrań (wykłady, wywiady) i inne, 
tel. 794-060-711, Łowicz.

 matematyka, tel. 791-802-482.

 Kursy nurkowania,  
tel. 793-033-190.

 matematyka, tel. 607-440-582.

 nauka Języka Angielskiego Jacek 
romanowski, tel. 607-440-582.

 matematyka od podstawówki do matury, 
tel. 577-499-553.

 matematyka dla dzieci klas 1-4, 
tel. 577-499-553.

 matematyka, Angielski, tel. 515-459-141.

 Język angielski, język rosyjski. 
fachowo,skutecznie, atrakcyjnie. wszystkie 
poziomy, tel. 510-966-509.

 Angielski, profesjonalnie. dzieci, 
młodzież, tel. 880-233-777.

 matematyka,  
tel. 601-303-279.

rolnicze – kupno
płody rolne

 Kupię każde zboże, odbiór własnym 
transportem, tel. 783-112-512.

 Kupię zboża, tel. 508-471-814.

 Kupię mieszankę 500 zł/t, 
tel. 692-996-054.

 Kupię zboże, tel. 693-157-117.

 Kupię zboże paszowe, tel. 668-478-617.

hodowlane
 Kupię byki, tel. 601-307-164.

 Kupię jałówki, tel. 601-307-164.

 Kupię krowy, tel. 601-307-164.

 Skup macior, knurów, trzody 
chlewnej. Wysokie ceny, 
tel. 603-711-760.

 Kupię byczki, jałówki 100-500 kg do 
dalszego chowu, tel. 515-121-410.

 Kupię młodego knurka, tel. 603-497-566.

maszyny
 ciągnik, maszyny, tel. 792-703-272.

 Każdy ciągnik, przyczepę, 
tel. 725-361-836.

 Kupię każdego bizona oraz inne 
maszyny, mogą być do remontu, 
tel. 602-522-478.

 Siewnik poznaniak do remontu (może 
być dziurawy zbiornik), tel. 664-981-618.

 Kupię siewnik poznaniak 3 metry z dużą 
skrzynią, tel. 794-693-879.

 Kupię rozsiewacz do wapna Piast, 
tel. 506-271-866.

 Kupię maszyny rolnicze, tel. 515-710-848.

 Kupię trolla, owijarkę, sadzarkę, 
glebogryzarkę, talerzówkę, rozsiewacz, 
kosiarkę, siewnik, tel. 605-084-979.

 Kupię wózek Toyota 15 lub 18 niski 
maszt przesuw boczny automat Triplex, 
wolny skok, zadbany, tel. 691-561-121.

 Kupię kombajn Anna w bardzo dobrym 
stanie, tel. 789-101-800.

inne
 przyjmę w dzierżawę grunty rolne, 

tel. 663-778-632.

rolnicze - 
sprzedaż
płody rolne

 Sprzedam kukurydzę, tel. (46) 837-14-61.

 Sprzedam suchą słomę w belach, 
Świące, tel. 601-320-604.

 żyto, jęczmień, sianokiszonka, siano, 
Świeryż, tel. 662-585-814.

 Słoma duże bele, wyborów, 
tel. 788-278-657.

 Jęczmień jary Soldo, pierwszy odsiew, 
tel. 692-199-767.

 Sprzedam słomę i siano w kostce, 
tel. 604-577-088.

 Słoma duże bele, pszenżyto, owies, żyto, 
okolice Łyszkowic, tel. 513-184-091.

 Zboża jare, sadzeniaki ziemniaka, 
kukurydza, trawy i inne nasiona. firma 
nasienna GRANUM o/ Łowicz, dowóz 
od 1tony. Prowadzimy kontraktację: 
facelii, gorczycy, rzodkwi oleistej, 
strączkowych, motylkowych i traw., 
tel. (46) 837-23-05, (46) 837-23-01.

 Słoma (baloty) ze stodoły, Guźnia, 
tel. 880-918-256, 889-910-333.

 Sprzedam słomę, siano duże bele ze 
stodoły, kabina do c-360, tel. 665-664-174.

 Sprzedam bób, tel. 508-819-982.

 Sprzedam słomę żytnią suchą w 
balotach, tel. 669-085-356.

 bób bizon, Top, tel. 724-551-112.

 żyto, pszenżyto, słoma duże bele ze 
stodoły, tel. 509-838-266.

 Sprzedam owies, żyto, pszenżyto, słomę 
bele ze stodoły, tel. 601-814-220.

 Sprzedam żyto, tel. 606-218-403.

 bób: bizon, Top-bób, tel. (46) 838-46-25, 
tel. 667-862-034.

 Sprzedam bób, tel. 608-613-658.

 Sprzedam owies, tel. 608-613-658.

 Sprzedam słomę 120/120, wierznowice, 
tel. 508-309-423.

 Kapusta kwaszona, ogórki kiszone, hurt, 
detal, fVAT, tel. 508-194-191.

 Słoma baloty, tel. 781-995-103.

 Sprzedam bób bizon, tel. 602-899-929.

 Siano małe kostki, tel. 604-088-657.

 Sprzedam kiszonkę z kukurydzy, 
słomę kostki i duże bele, Goleńsko, 
tel. 605-744-069.

 Siano i słoma ze stodoły, 
tel. 664-837-390.

 Słoma baloty, tel. 661-221-935.

 pszenżyto około 5 ton, sianokiszonka 
baloty 14 sztuk 1 i 3 pokos, 
tel. 607-197-339.

 Sprzedam siano w balotach oraz słomę, 
tel. 793-015-744.

 Sprzedam pszenicę ozimą, Kiernozia, 
tel. 605-278-719.

 Sprzedam owies, tel. 694-657-883.

 żyto, owies, mieszanka zbożowa, 
tel. 664-981-618.

 Słoma, baloty 140x120, tel. 664-981-618.

 Sprzedam sianokiszonkę, tel. 665-
277-589, po 17.00.

 Sprzedam pszenżyto i owies, okolice 
rybna, tel. 694-227-489.

 Słoma, wola cyrusowa, tel. 515-628-911, 
508-983-242.

 Kiszonka z kukurydzy z pryzmy, 
tel. 660-181-910.

 owies, żyto słoma duże baloty, 
tel. 602-255-778.

 Sprzedam słomę, okrągłe bele 30zł/
sztuka, Łowicz, tel. 609-353-426.

 pszenżyto, żyto, tel. 721-021-154.

 Siano, Głowno, tel. 609-251-962.

 Sprzedam zboże, tel. 502-100-896.

 Sprzedam owies siewny, 
tel. 798-906-448.

 Sprzedam pszenżyto, jęczmień i 
mieszankę, tel. 691-659-425.

 Sprzedam słomę okrągłe belki, okolice 
Głowna, tel. 504-985-644.

 pszenżyto, jęczmień okolice Głowna, 
tel. 504-985-644.

 Siano, słoma, okrągłe bele, 
tel. 600-822-089.

 Sprzedam jęczmień jary ella, 
tel. 664-724-850.

 Sprzedam marchew na paszę lub soki 
oraz zboża paszowe, tel. 607-648-748.

 Sprzedam zboże i saladerę, 
tel. 721-060-306.

 owies harnaś, tel. 880-263-930.

 Sprzedam żyto, tel. 692-916-507.

 Sprzedam słomę ze stodoły, duże bele, 
pszenżyto, chąśno 1, tel. 721-737-369.

 Sprzedam zboże żyto, owies, pszenżyto, 
tel. 691-753-392.

 żyto z pszenżytem, tel. 602-689-205.

 Zboże, tel. 880-263-930.

 Sprzedam słomę w kostkach, 
tel. 722-152-794.

 Sprzedam sianokiszonkę, 
tel. 697-689-881.

 Sprzedam siano suche, okrągłe belki, 
tel. 663-853-216.

 żyto, pszenżyto, sianokiszonka, słoma 25 
zł, tel. 503-730-843, Guźnia.

 Sprzedam siano baloty 120x120, 
tel. 668-118-535.

 Sprzedam mieszankę, tel. 790-502-153.

 Sprzedam żyto, pszenżyto, 
tel. 695-027-515.

 Sprzedam siano, małe belki, okolice 
Łowicza, tel. 725-416-972.

 Sprzedam łubin żółty, niepryskany i 
pompę próżniową, tel. 504-912-493.

 burak ćwikłowy na paszę, 
tel. 515-121-410.

 Siano, trawa kowa, bele okrge, 
tel. 663-647-082.

 psyenzto, mieszanka, okolice chąśna, 
tel. 693-538-188.

 owies bingo po centrali, 
tel. 794-301-799.

 pszenżyto, mieszanka zbożowa, 
tel. 607-181-404.

 wysłodki z jabłek, tel. 785-240-260.

 burak pastewny 400 zł/t, 
tel. 785-240-260.

 Ziemniak jadalny, tel. 603-609-674.

 Sprzedam siano, duże bele i kostka, 
tel. 609-581-257.

 owies binco, tel. 607-992-213.

 Sprzedam bobik, tel. 502-436-234.

 Słoma baloty, tel. 667-574-682.

 Siano, sianokiszonka, tel. 537-215-533.

 Sprzedam słomę, żyto, pszenżyto, 
możliwiść transportu, tel. 605-657-256.

 pszenica jara, mieszanka, pszenica 
z jeczmieniem, pszenżyto, Sromów, 
tel. 667-882-172.

 Sprzedam 8 t pszenicy jarej, 12 t 
pszenżyta zimowego, tel. 602-321-014.

 Sprzedam owies, tel. 782-093-352.

 Sprzedam zboże paszowe, 
tel. 668-478-617.

 pszenżyto, tel. 667-002-126.

 pszenżyto, mieszanka zbożowa, 
tel. 505-383-202.

 Sprzedam pszenżyto, tel. 793-701-024.

 pszenżyto, mieszanka zbożowa, po 
centrali, tel. 605-061-691.

 Sprzedam przenżyto, tel. 661-113-838.

 Sprzedam siano w balotach, pszenicę, 
pszenżyto, tel. 508-192-016.

 Sprzedam proso i kukurydzę, 
tel. 515-182-587.

 Siano, słoma: baloty, kostka, tel. 667-
380-523, bednary.

 Sprzedam pszenicę, tel. 696-599-950.

 pszenica, tel. 668-347-212.

 żyto, tel. 694-567-258.

 Słoma z mieszanki, pszenżyto, 
tel. 607-168-196.

 Sprzedam 5 ton pszenżyta, 
tel. 509-195-109.

 pszenica nawra, jęczmień podarek, 
pszenżyto mamut po czyszczalni petkus, 
i rok ze Strzelc, tel. 885-254-502.

 Siano łąkowe, i pokos, kostka, 
tel. 885-254-502.

 Sianokiszonka, siana, słoma, beloty 120, 
tel. 668-511-760.

 Sprzedam mieszankę zbożową, 
tel. 661-709-954, osiek.

 pszenica jara ok. 8 ton, tel. 605-094-165.

 Sprzedam łubin gorzki po centrali, 
mieszanka łubin z owsem, waga zegarowa 
200 kg, tel. 692-434-273.

 Sprzedam pszenżyto, niedźwiada, 
tel. 601-217-319.

 Sprzedam jęczmień i pszenżyto, 
tel. 727-472-522.

 Jęczmień jary, tel. 795-583-677.

 Sprzedam owies, tel. 788-983-178.

 Sprzedam sadzonki brzozy, 
tel. 697-659-064.

 Słoma, tel. 504-775-043.

 Siano, żyto, tel. 695-068-710.

 Sprzedam owies „bingo” w nim 20% 
jęczmienia, około 7 ton i bób 55 kg 11zł/
kg, tel. 697-957-010.

 duże baloty sianokiszonki, 
tel. 668-162-199.

 owies bingo po centrali, tel. 668-162-199.

 Sprzedam pszenżyto, tel. 505-831-138.

 Sianokiszonka baloty pierwszy pokos, 
Zakulin 17, tel. 508-214-344.

 Sprzedam pszenżyto, tel. 697-327-812.

 Sprzedam sianokiszonkę, 
tel. 669-356-363.

 bób bachus, tel. 699-090-749.

 pszenżyto, jęczmień (oczyszczony), 
tel. 604-871-975.

 Sprzedam pszenżyto 13 ton, 
tel. 608-209-685.

 Sprzedam słomę 25 zł/sztuka, 
tel. 516-477-037.

 Sprzedam bób, tel. 690-366-739.

 Sprzedam ok. 15 ton pszenicy, 
tel. 607-760-119.

 Sprzedam pszenżyto, tel. 602-234-075.

 Sprzedam słomę w balotach 120/120, 
siano w kostkach, tel. 793-009-852.

 Sprzedam pszenżyto ozime, 
tel. 660-181-910.

 Sprzedam burak pastewny, słomę 
w kostkach, siano w kostkach, 
tel. 781-291-854.

 Sprzedam słomę w małych belkach 
po 2 zł i wyciąg obornika krotoszyński, 
tel. 691-235-101.

 Siano okrągłe bele, tel. 606-924-645.

 Sprzedam sadzonki aronii, 
tel. 601-364-070.

 Sprzedam owies, łubin, pszenicę, 
tel. 504-406-017.

 Łubin, kukurydza, owies, pszenżyto, 
mieszanka, słoma, sianokiszonka, 
pszenica, tel. 506-115-015.

 Zboże, tel. 665-349-136.

hodowlane
 drób ozdobny, nioski, kaczki, indyki, 

perliczki, tel. 726-121-861.

 Sprzedam prosiaki, tel. 696-399-890.

 Sprzedam jałówki wysokocielne, 
tel. 600-182-410.

 Sprzedam jałówkę wysokocielną marzec, 
tel. 501-542-345.

 dwie jałówki na wycieleniu, 
tel. 664-748-795.

 Sprzedam jałówkę wysokocielną 
spod oceny termin poczatek marca, 
tel. 669-258-275.

 Sprzedam 2 byczki, tel. 782-682-004.

 Sprzedam jałówkę hf pod zacielenie, 
tel. 608-504-314.

 Sprzedam krowę na wycieleniu, 
tel. 509-137-971.

 Sprzedam jałówki wysokocielne, 
gospodarstwo pod oceną, zaprzestanie 
produkcji, tel. 506-333-504.

 Sprzedam byczki, tel. 726-931-728.

 Krowa na wycieleniu, tel. 883-552-727.

 Sprzedam 2 jałówki na wycieleniu, 
kwicień, i 3 jałóweczki, tel. 887-614-924.

 Sprzedam krowę i byczki do dalszego 
chowu, tel. 606-569-727.

 Sprzedam krowę na wycieleniu, 
tel. 607-150-316.

 Jałówka wysokocielna, tel. 880-855-085.

 Sprzedam byczki jałoszki kolor, 
tel. 511-611-296.
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 Jałówka wysokocielna, tel. 607-494-146.

 Jałówka wysokocielna, tel. 669-356-363.

 Sprzedam jałówkę, wycielenie 23 marca, 
tel. 519-570-953.

 Sprzedam prosiaki, tel. 696-399-890.

 Sprzedam prosięta 10 sztuk, około 30 
kg, tel. 507-756-372.

 Sprzedam jałoszkę 3 miesiące, 
tel. 782-161-047.

 Krowy pierwiastki, cielaki żarłoki, 
malucha na części, tel. 663-972-056.

 Sprzedam jałówkę na ocieleniu i młodą 
krowę, tel. 510-158-246.

 Sprzedam byczka 4-tygodniowego lm, 
tel. 696-850-411.

 Jałówki mięsne i bydło rasy hf, 
tel. 665-349-136.

maszyny
 winda do bel, tel. 604-973-885.

 Kupię kombajn (bolko, Anna, Karlik), 
sadzarkę, cyklop, troll, rozrzutnik, 
glebogryzarkę, kopaczkę, inne, 
tel. 511-713-596.

 beczka do ślęzy sadowniczej, nowa, 
tel. 506-188-515.

 Siewnik poznaniak, tel. 603-243-414.

 Sprzedam pług 4 skibowy Staltech, 
tel. 505-240-768.

 Ursus, Zetor części i podzespoły nowe i 
używane tel 601 478 051, tel. 601-478-051.

 pług 4-skibowy obrotowy overum, 2007 
rok, 1 właściciel, tel. 694-316-412.

 maszt widlaka do ciągnika 1.100, gruber 
2,2 m 4.200, tel. 692-996-054.

 Sprzedam rozrzutnik obornika forschritt, 
tel. 668-409-727.

 Krokodyl do obornika 130cm, łyżko-
krokodyl 2-metrowy (zach.), rozrzutnik 
obornika Krone optimat 4-tonowy, 
tel. 508-194-191.

 mieszalnik 1-tonowy, siewka lejek, 
przetrząsacz pająk, młyn do kukurydzy, 
tel. 665-340-488.

 Sprzedam prasę małą kostkę, 
zgrabiarkę 4, beczkę aluminiową 1200l, 
tel. 729-304-322.

 Sprzedam ciągnik c-328, motocykl 
panonia 25, cross 80, tel. 668-003-008.

 Sprzedam dojarkę Alfa laval, 
tel. 697-634-693.

 wspomaganie kierownicy do ciągnika 
Ursus c-330, tel. 692-335-998.

 Siewnik, przyczepa, glebogryzarka, 
tależówka, rozrzutnik, agregat uprawowy, 
c-330, sadzarka, tel. 508-789-674.

 Talerzówkę dużą na kołach, agregat 
uprawowo-siewny 4,5m, tel. 665-103-042.

 rozrzutnik fortschritt 10t, sieczkarnię 
new holand, tel. 665-103-042.

 pług obrotowy 4-skibowy, siewnik 
zbożowy poznaniak, tel. 500-225-198.

 Siewnik do kukurydzy, ładowacz cyklop 
2002r,, tel. 500-225-198.

 prasa claas rolland, rozsiewacz 
Amazone, tel. 726-297-028.

 Agregat przedsiewny, rozsiewacz 
nawozu, opryskiwacz 400-litrowy, 
przyczepa-wywrotka 1-osiowa, 
tel. 603-596-200.

 Kopaczka dwurzędowa, tel. 693-025-944.

 Sprzedam przyczepę tandem wywrotka, 
tel. 507-284-169.

 Sprzedam części używane do bizona, 
tel. 602-522-478.

 Sprzedam ciągnik c-330 oraz silosy 
lejowe, tel. 602-522-478.

 Sprzedam prasę Sipma Z-224, 
c-360, massey ferguson, kopaczkę, 
tel. 694-657-883.

 Siewnik poznaniak 3-metrowy, 
tel. 664-981-618.

 Sprzedam kultywator bomet, wialnię, 
tel. 603-090-802.

 brona talerzowa z wałem packera; 
wałki rozrzucające rozrzutnika fortschritt, 
tel. 692-146-594.

 Sprzedam kultywator 14 zębów, Głowno, 
tel. 502-584-769.

 Sadzarka, sortownik do ziemniaków, 
tel. 660-181-910.

 przyczepa sztywna rejestrowana, 
śrutownik na kamienie z silnikiem loda, 
chwytak balotów, tel. 695-202-588.

 prasa Sipma Z-224/2, tel. 781-578-602.

 wyciąg obornika linowy, elementy 
ogrodzeniowe, bojler z wężownicą 125 
litrów, błotnik tylny 330, tel. 600-111-146.

 Sprzedam siewnik poznaniak i basen 
330 litrów, tel. 691-659-425.

 prasa claas wariant 260 2006 rok, rotor, 
noże; przetrząsarka do siana; zgrabiarka; 
wycinak do kiszonek, tel. 600-822-089.

 mieszalnik pasz, tel. 692-744-802.

 mieszalnik 2 tony ze śrutownikiem, 
rozrzutnik obornika, jemioł, sortownik 
do ziemniaków, karuzela do siana, 
tel. 669-400-310.

 rozsiewacz nawozu Amazone, 
tel. 601-272-521.

 Agregat uprawowy, 5-metrowy Konskilde, 
tel. 663-931-810.

 przyczepa hl 8t, tel. 601-272-521.

 pług Kverneland, tel. 663-931-810.

 przyczepa do balotów.

 Sprzedam beczkę 4500l, śrutownik 
bijakowy, tel. (42) 719-57-19 wieczorem.

 Sprzedam ciągnik Zetor 10145, 1987 rok, 
tel. 666-583-529.

 Siewnik, tel. 664-837-390.

 bizon Z056, 1986 rok z sieczkarnią, 
sprawny, tel. 510-099-950.

 Sprzedam beczkę asenizacyjną 3000l, 
tel. (46) 838-12-75.

 widły do palet, paleciak do tura z 
widłami, tel. 605-896-130.

 rozrzutnik 1-osiowy, dwukółka, siewnik 
poznaniak, kosiarka rotacyjna,opryskiwacz 
10m, przetrząsacz karuzelowy 
2-wirnikowy, brony, siewka do nawozu, 
wałki przekaźnikowe, tel. (46) 861-26-06, 
tel. 785-405-249.

 opryskiwacz 1.000l, wóz asenizacyjny 
12.000l, tel. 693-300-010.

 pielnik do truskawek, opony 9.00r20 
z felgami, kombajn ziemniaczany Anna, 
tel. 512-520-546.

 pług 3-skibowy,  
tel. 695-986-065.

 Kombajn zbożowy massey ferguson, 
siewka do nawozu rauh 1500 kg, pług 
4-skibowy zagonowy, tel. 600-822-089.

 Sprzedam rozrzutnik 2-osiowy na 
resorach, ładowacz do obornika, stan 
dobry, tel. (46) 838-98-12.

 Łuskarki do bobu, 8 sztuk po 600zł, 
tel. 507-512-758.

 pług obrotowy 4-skibowy lemken 
110, zabezpieczenia sprężynowe, 
tel. 607-992-213.

 prasa Sipma Z-224, pług zagonowy 
5-skibowy, brona wahadłowa 3m, 
tel. 692-481-645.

 Sprzedam dwukółkę sadowniczą, 
tel. 603-610-952.

 Sprzedam dwukółkę do zwierząt, 
karmniki 3-stanowiskowe, dojarkę, 
tel. 603-090-802.

 Sprzedam agregat podorywkowy 3 
m, 7 łap na sprężynach, mało używany, 
tel. 608-022-569.

 Sprzedam dojarkę Alfa laval i rozsiewacz 
lej, tel. 602-318-971.

 Siewnik zbożowy, pług 3-skibowy 
obrotowy, opryskiwacz, śrutownik bijakowy, 
mieszadło do gnojowicy, dmuchawę 
ssąco-tłoczącą, agregat pożniwny, agregat 
uprawowy hydropak, tel. 509-293-050.

 wialnia, maszyna do młócenia targanka, 
tel. 661-385-335.

 Ładowarki teleskopowe do małych 
pomieszczeń, obór, kurników, 
tel. 605-884-584.

 pługi obrotowe 3 i 4-skibowe na resorze 
Kverneland, tel. 605-884-584.

 opony nowe do beczek asenizacyjnych, 
ciągnik rolniczy Same dorado, 80Km, 1400 
godzin, 1-właściciel, tel. 605-884-584.

 ciągnik 2009 r, przedni napęd, 80 Km, 
tel. 692-868-516.

 c-360-3p, 1986 rok, stan bdb., 
tel. 692-868-516.

 Siewnik do kukurydzy z podsiewaczem, 
śrutownik z mieszalnikiem, tel. 721-169-137.

 wyciąg obornika, tel. 606-583-024.

 Zetor 5340 65Km 2004 rok, pług 
zagonowy „4”, tel. 606-432-319.

 Sprzedam ciągnik c-360 oryginał, 
Kocierzew północny 12.

 poznaniak, kopaczka, rozrzutnik, wózek, 
tel. 602-339-665.

 Siewnik „poznaniak”, tel. 668-347-212.

 Sprzedam dwukółkę ciągnikową, 
wóz konny oraz inne maszyny rolnicze, 
tel. 888-832-841.

 ciągnik changfa 80 Km, 1200 mth, 2008 
rok, tel. 669-020-024.

 Kombajn bizon Zo56, tel. 888-822-173.

 widlak masztowy ciągnikowy, dwukółka, 
tel. 668-511-760.

 prasa new holland 835, wybierak, 
trząsałka, ciągnik T-25, agregat uprawowy 
2,10, pług 4-skibowy, tel. 600-097-464.

 Sprzedam claas dominator 76, 
sprowadzony, stan bdb., tel. 721-737-343.

 Siewnik „poznaniak”, tel. 694-282-452.

 Sprzedam prasę kostkową Sipma.

 Sprzedam massey ferguson 690 1993r 
z turem, tel. 608-691-072.

 Sprzedam ciągnik 914 z turem i 
osprzętem, przyczepa 6 ton sztywna, 
tel. 665-264-804 603-676-220.

 Śrutownik bijakowy, ciągnik Ursus 912, 
tel. 788-983-178.

 Sprzedam burty do rozrzutnika, stan 
dobry, tel. 607-889-255.

 Sprzedam Ursus c-330, 1977, 
tel. 667-360-203.

 Sprzedam pług 2-skibowy, 
tel. 667-360-203.

 Sprzedam leja 300 kg, maszynę do 
obcinania cebuli, tel. 882-051-485.

 Sprzedam siewka Kos, wóz konny, 
dmuchawa pionowa mała, silnik 4,5 kw, 
tel. 691-691-859.

 Sprzedam Ursus c-355/360, 
tel. 785-183-251.

 Sprzedam kombajn bizon, garażowany 
1-właściciel, tel. 661-333-323.

 pompa do beczki asenizacyjnej, 
tel. 509-339-587.

 rozrzutnik 1-osiowy i wialnia, 
tel. (46) 838-15-04.

 redła piątki, pług 2, pług 3 
podorywkowy, tel. 663-667-842.

 dwukółka ciągnikowa 4,20x2,20; 
sortownik do ziemniaków, tel. 727-538-966.

 Siewnik 2,5 m, przyczepa 1-osiowa, 
wywrotka, tel. 723-454-493.

 przetrząsacz karuzelowy, kosiarka 
rotacyjna deutz fahr, Zakulin 17, 
tel. 508-214-344.

 Sprzedam Ursus c-330, zarejestrowany 
i opłacony, agregat uprawowy 2.1 m, 
tel. 669-026-412.

 waga inwentarska, tel. 607-494-146.

 rozrzutnik 8-tonowy i inny sprzęt, 
tel. 511-242-979.

 Schładzalnik 550l frigomilk, 
tel. 505-675-382.

 Sprzedam młynek do czyszczenia zboża, 
tel. 505-812-296.

 paśnik, tel. 512-520-546.

 rozsiewacz nawozu brzeg mX850, 2004 
rok, tel. 501-850-017.

 Sprzedam Ursusa c-385, 
tel. 516-477-037.

 Kultywator 3 m, cyklop stan dobry, 
tel. 724-041-546.

 Sprzedam c-330, tel. 600-716-691.

 wialnia, lejek i inne, tel. 530-930-104.

 owijarka do bel, tel. 663-074-485.

 Łańcuchy do rozrzutnika 2-osiowego, 
nowe, czasy prl 150 zł/sztuka, śrutownik 
bąk z silnikiem, 600 zł, tel. 697-714-855.

 Sprzedam Ursus c-325 silnik od 328, 
1961 rok, 7.200 zł, tel. 609-310-962.

 Sprzedam poznaniaka prasę welgner 
rp 12, samozbierająca i wałek 2,70, 
tel. 692-778-350.

 Tur do c-360, przetrząsaczo-zgrabiarka 7, 
Kos, brony 3, tel. 692-451-978.

 przyczepa 3,5t bez dokumentów, 
sztywna,, tel. 669-779-901.

 Ładowacze czołowe do Ursus c-330, 
c-360, 3512, T-25 hydrauliczne lub na linkę, 
tel. 608-686-489.

 Sprzedam nowy pług 3-skibowy 
obrotowy euromasz zabezpieczenia 
resorowe, 2 tylne koła Ursus c-360, 
tel. 883-605-469.

 rozrzutnik fortschritt Joskin, 
tel. 506-115-015.

 wialnia, warmianka, opony Zetor przód, 
tel. 665-349-136.

 Kosiarko-rozdrabniacz sadowniczy, 
tel. 697-941-558.

 rozisewacze do nawozu Amazone, raw; 
ładowność 600-2.000 kg, duży wybór, 
import niemcy, tel. 509-282-300.

 rozładownice do warzyw, taśmociągi 5, 
6-metrowe, kosz przyjęciowy do warzyw, 
tel. 509-282-300.

 Zgrabiarka do siana 1-2gwiazdowa, 
Kuhn, pottinger, fella,duży wybór, 
tel. 509-282-300.

 Agregaty bierne 3-metrowe rau, z 
hydropakiem, tel. 509-282-300.

 beczki asenizacyjne ocynkowane 4, 5, 6, 
7, 8, 10.000 litrów, oś skrętna, sprowadzone 
z niemiec, tel. 509-282-300.

 orkan do trawy Tarup, szerokość 1,4-1,6 
m, tel. 509-282-300.

 rozrzutniki obornika fortschritt T088, 
welgler, bergman, Strautman 4-10 t., duży 
wybór, tel. 509-282-300.

 Talerzówki 3, 4, 4,5 m, typ X, V, z wałem 
strunowym, sprowadzone z niemiec, 
tel. 509-282-300.

 wycinaki do kiszonek fell Kuhn, 
podwójny nóż, winda, duży wybór, 
sprowadzone z niemiec, tel. 509-282-300.

 ciągnik rolniczy fendt 511 115 Km, 1999 
rok, tel. 509-282-300.

 ciągnik rolniczy case 956 Xl, 95pS, 4x4, 
28.500 zł, tel. 509-282-300.

 ciągnik rolniczy mf294 z ładowaczem 
czołowym, kabina, 4x4, tel. 509-282-300.

 ciągnik rolniczy Same Tiger 100Ze 4x4 
100pS, 25.800 zł, tel. 509-282-300.

 Karmniki dla świń z niemiec, 
tel. 509-282-300.

 paszowóz Silowolf 12,5 m3, 2004 rok, 
tel. 509-282-300.

 przyczepy do remonty sztywne, wywrotki 
6, 8, 10 ton, tel. 509-282-300.

 brona aktywna rabewerk 3 m z 
hydropakiem, tel. 509-282-300.

 wapniarka fiona 8 ton, tel. 509-282-300.

 Siewnik do zboża Amazone d7, 
d8, izaria lobster Super, duży wybór, 
tel. 509-282-300.

 pługi obrotowe 4, 5-skibowe 
Kverneland, frost, rabewerk, landsberg 
zabezpieczenia resorowe, sprężynowe, 
kołkowe, duży wybór import niemcy, 
tel. 509-282-300.

 obsypniki do kopców wulkan, 
tel. 509-282-300.

 Kojce przegrodowe do tuczników z 
tworzywa sztucznego, sprowadzone z 
niemiec, tel. 509-282-300.

 Kombajn do zboża class, heder 3 m, 
sprowadzony z niemiec, tel. 509-282-300.

 Taśmociągi do warzyw, 5, 6, 7, 8 metrów, 
duży wybór, tel. 509-282-300.

 wąskie koła do ciągnika, kompletne, 48, 
46, 42, 38, 36 cali, więcej informacji pod 
telefonem, tel. 509-282-300.

inne
 obornik bydlęcy z dowozem, 

tel. 726-121-861.

 obornik bydlęcy, tel. 693-157-117.

 osprzęt do ładowaczy i ładowarek, łyżki, 
krokodyle, łyżkokrokodyle, widły, chwytaki i 
inne, tel. 601-478-051.

 Sprzedam obornik bydlęcy, 
tel. 665-287-647.

 Sprzedam obornik, tel. 604-853-854.

 Sprzedam zbiornik na mleko 430 litrów, 
tel. 693-423-047.

 Schładzalnik Alfa laval, 800 l, 
tel. 663-975-197.

 Sprzedam koła 11.5/80 -15.3.

 Sprzedam opryskiwacz 400 litrów, 
tel. 606-384-970.

 dojarka przewodowa westfalia, 
tel. 667-574-682.

 Sprzedam koła wąskie do c-360, 
tel. 663-538-202.

 Sprzedam obornik, tel. 608-691-072.

 Spawarka transformatorowa, 
tel. 509-339-587.

 opryskiwacz 400 l, stan idealny, 
tel. 887-793-961.

 Sprzedam lub zamienię na 
mniejsze basen do mleka 3.200 litrów, 
tel. 512-592-291.

 dojarka do mleka konwiowa, 
tel. 663-074-485.

 Sprzedam obornik, tel. 510-158-246.

 Sprzedam schładzalnik do mleka poj 
1400 litrów, 2002 rok, tel. 662-294-778.

 Agregat do chłodni, tel. 883-605-469.

 plandeki, siatki, tel. 665-349-136.

rolnicze - usługi
 naprawa pomp do opryskiwaczy, części 

zamienne, tel. 506-188-515.

 okna: naprawa, regulacja, 
tel. 609-135-411.

 białkowanie obór, tel. 518-168-598.

 Kosiarki, gałęziarki, kompresory, 
tel. 513-666-808.

 Zrobię bramy do stodoły, garażu, obory 
oraz ogrodzenia, tel. 505-928-735.

zwierzęta

kupno
 Kupię króliki, tel. 669-779-901.

sprzedaż
 Sprzedam suczki owczarka 

niemieckiego, tel. 504-202-526.

 pies mieszaniec, tel. 513-300-346.

 Gęsi białe, tel. 697-909-852.

 oddam młode kotki, tel. 600-876-355.

 Sprzedam 2-letnią żrebicę, 
tel. 608-103-453.

 Szczeniaki owczarka niemieckiego, 
tel. 696-463-410.

 Sprzedam owczarki niemieckie 
długowłose: półrocznego i 4-miesięcznego, 
tel. 697-753-260 po 16.00.
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Norbert Jagura zwyciężył  
w turnieju lutowym.
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Szachy| mistrzostwa Łowicza

Norbi awansował  
do Turnieju Mistrzów

W pierwszy piątek lutego mi-
łośnicy blitza rozegrali drugi 
turniej o Mistrzostwo Łowicza  
w szachach błyskawicznych na 
rok 2020. 34 zawodników walczy-
ło na dystansie 11 rund o siedem 
przygotowanych przez organizato-
ra nagród rzeczowych. 

Po trzech godzinach rywalizacji 
Norbert Jagura i Robert Chojnow-
ski zgromadzili na swoim koncie 
równo po 9,5 pkt. i do wyłonie-
nie tryumfatora potrzebny był do-
datkowy przelicznik. Zwyciężył 

jednak Norbi, który miał od swo-
jego trenera lepszy o oczko współ-
czynnik pełny Buchholtz. Trzecie 
miejsce zajął Kacper Zakrzewicz 
z jednym punktem straty do wy-
mienione dwójki, ale na pociesze-
nie zabrał do domu nagrodę dla 
najlepszego juniora. 

Klasyfikację „płci pięknej” wy-
grała Wiktoria Mitręga (UKS Pa-
łac) zajmując jednocześnie bardzo 
wysokie siódme miejsce w turnie-
ju lutowym, a klasyfikację ranking 
1400 – Szymon Siekiera (UKS Pi-
jarski). W kategoriach wiekowych 
najlepsi byli: do lat 10 Szymon 
Karolak, do lat 8 Maja Wysocka 
(oboje UKS „Jedynka” Łowicz), a 
50+ należało do Grzegorza Mar-
czaka z Domaniewic. 

W klasyfikacji generalnej po 
dwóch turniejach nastąpiły duże 
zmiany w czołówce. Na pozycję 
lidera awansował, broniący tytułu 
mistrzowskiego z roku 2019, Ro-
bert Chojnowski, który po dwóch 
turniejach ma na swoim koncie  
18 pkt.. Drugą i trzecią lokatę rów-
nież zajmują Pałacowcy: Kacper 
Zakrzewicz (16,5) i Franciszek 
Wojciechowski (14,0). 

Kolejny turniej 6 marca o godz. 
17.30 w budynku b.  Gimnazjum 
nr 1 w Łowiczu.  fischer

Łyżwiarstwo szybkie | puchar Świata

Życiówki Janickiego w Calgary
W dniach 7-8 lutego  
w Calgary odbyły się 5.,  
a zarazem przedostatnie 
zawody cyklu Pucharu 
Świata. Na dwóch 
dystansach, 1500 i 5000 
metrów wystąpił w nich 
Artur Janicki, zawodnik 
UKS Błyskawica 
Domaniewice. 

Zawody w Calgary były ostat-
nim sprawdzianem przed zbliżają-
cą się najważniejszą imprezą sezo-
nu – Mistrzostwami Świata, które 
rozgrywane będą w dniach 13-16 
lutego w Salt Lake City w USA. 
Tory w USA i Kanadzie należą do 
najszybszych na świecie. Są one 
położone na wysokościach ponad 
1000 m n.p.m., gdzie ciśnienie at-
mosferyczne jest znacznie mniej-
sze niż na nizinach. Niskie ciśnie-
nie sprawia, że łyżwiarze podczas 
jazdy mają mniejsze opory powie-
trza i dzięki temu mogą uzyskiwać 
większe prędkości niż zazwyczaj.

Zmagania rozpoczął od krót-
szego dystansu na którym jego 
rekord życiowy wynosił 1:50.11. 
Zawodnik UKSu Błyskawica Do-
maniewice w parze rywalizował 
z Węgrem Konradem Nagy, któ-
rego zdecydowanie pokonał. Na 
mecie okazało się, że zawodnik  
z Krępy o prawie 3 sekundy po-
prawił swój rekord życiowy. Jed-
nak wynik ten pozwolił na zajęcie 
24 miejsca. Zwycięzcą został Ho-
lender Koen Verweij.

W grupie A zwyciężył Rosja-
nin Denis Yuskov uzyskując czas 

1:43.234. Wynik ten jest nieznacz-
nie słabszy od zwycięzcy grupy B 
Koena Verweija z którym Zbi-
gniew Bródka wygrał o pamięt-
ne 0,003 s na Igrzyskach Olimpij-
skich w Sochi. Wygląda na to, że 
Holender po kilku słabszych sezo-
nach lub też przerwie w startach, 
powrócił na dobre do ścigania i do 
wysokiej formy. Miejmy nadzieje, 
że po odpoczynku od startów w 
tym sezonie, już w następnym bę-
dziemy mogli się znowu emocjo-
nować się rywalizacją Zbigniewa 
Bródki i Koena Verweija.

Drugiego dnia zawodów Artur 
Janicki wystąpił w biegu na 5000 
m. Tym razem zawodnicy rywali-
zowali w qwartetach (po czterech 
na jeden bieg). Zawodnik z Krępy 
rywalizował z jednym z najwy-
bitniejszych łyżwiarzy szybkich 
na świecie – Svenem Kramerem 
i można powiedzieć, że go po-
konał. Holender to specjalista od 
długich dystansów i biegu druży-
nowego, 9-krotny medalista olim-
pijski oraz 19-krotny mistrz świata. 
Kramer jechał dobrze do 9 okrą-
żenia, potem zaczęły się problemy 

i ostatecznie nie dojechał do mety. 
Artur jechał swoim rytmem, zo-
stawiając sobie trochę sił na finisz, 
gdzie przyspieszył. To dobra tak-
tyka pod bieg masowy, w którym 
bedzie rywalizował na zbliżają-
cych się już za kilka dni Mistrzo-
stwach Świata. Tym razem Janicki 
rekord życiowy poprawił o ponad 
4 sekundy (dotychczasowy rekord 
to 6:32.97). 

W klasyfikacji generalnej Pu-
charu Świata na długich dystan-
sach Artur Janicki z dorobkiem  
31 punktów zajmuje 36 miejsce, 

Janicki jest jeszcze młodym za-
wodnikiem zbierającym doświad-
czenie. Starty w Kanadzie można 
uznać za udane, na każdym dy-
stansie został poprawiony o kil-
ka sekund rekord życiowy. Dość 
odległe miejsca świadczą jednak 
o tym, że do światowej czołówki 
jeszcze daleka droga. 

W mistrzostwach w Salt Lake 
City zawodnik Błyskawicy wy-
stąpi tylko w biegu masowym ze 
startu wspólnego. Łyżwiarstwo 
szybkie to bardzo wymierny sport, 
gdzie nie ma miejsca na przypad-
ki, szczęśliwy traf. Najmniej prze-
widywalny jest jednak bieg ma-
sowy, w którym oprócz stopnia 
wytrenowania, dyspozycji dnia li-
czy się dobra taktyka. I tu pojawia 
się szansa dla Artura, bo to głów-
nie dzięki niej już dwukrotnie  
w tym sezonie zajmował dru-
gie miejsca w biegach półfinało-
wych. Może i tym razem tak bę-
dzie, choć o medale czy miejsca  
w czołówce nie tylko dla Artura 
ale i pozostałych zawodników bę-
dzie niezwykle trudno.  rt

Artur Janicki w mistrzostwach Świata w Salt lake city, które odbędą się 
już w ten weekend, wystąpi tylko w biegu masowym ze startu wspólnego
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Łyżwiarstwo szybkie | mp młodzików

Piotr Dąbrowski  
świetny w debiucie

Trener łyżwiarzy z UKS Bły-
skawica Domaniewice Mieczy-
sław Szymajda wciąż poszuku-
je młodych talentów i wierzy,  
że uda mu się wychować następ-
cę mistrza olimpijskiego Zbignie-
wa Bródki. Jednym z nich jest ło-
wiczanin Piotr Dąbrowski, który 
w miniony weekend zadebiutował 
na torze długim

Wychowanek Szymajdy na 
zawodach w Zakopanem   uzy-
skał następujące wyniki: wyścig 
na 500 metrów – 8. miejsce, na 
1000 m – 6. miejsce, na 1500 m – 
5. miejsce, na 3000 m 6. miejsce, 
wielobój –  5. miejsce. Te wyniki 
pokazują, że pochodzący z Łowi-
cza zawodnik ma ogromny talent, 
bo trenował na długim torze zaled-
wie trzy miesiące. Miejsce 5. w ge-
neralnej klasyfikacji dla chłopaka 
z naszego regionu w takiej konku-
rencji to nie lada wyczyn. 

Przygoda z łyżwiarstwem na-
szego młodego zawodnika za-
częła się na białym orliku przy 
ul. Bolimowskiej w Łowiczu. Tu 
stawiał pierwsze kroki jako uczeń  
II klasy Pijarskiej SP. Tu spotkał 
go trener  Mieczysław Szymaj-
da i od tego wszystko się zaczęło.  
Dąbrowski od III klasy startował 
z powodzeniem w „short tracku”. 

– Uzyskiwał dobre wyniki  
w ogólnopolskich zawodach ran-
kingowych i to go motywowało 
do treningu. Po szkole podstawo-
wej razem z rodzicami postanowił 
dalej trenować łyżwiarstwo, ale 
już na torze długim w SMS w Za-
kopanem – mówi trener Szymaj-
da. – Piotrek jest pierwszym łowi-
czaninem panczenista, jeżdżącym 
na torze długim, który uzyskał  
w swoim debiucie MP bardzo 
dobre wyniki. Został 5. zawodni-
kiem mistrzostw – dodaje.  zł 

Piotr Dąbrowski zadebiutował na mistrzostwach polski w Zakopanem.
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Konrad Karwat obecnie 
przygotowuje się do prestiżowych 
zawodów w USA.
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Sporty siłowe | puchar polski Strongman

Konrad Karwat  
po raz drugi na podium

Dobrą formę podtrzymuje ło-
wicki strongman Konrad Karwat. 
Pochodzący z Mysłakowa siłacz  
2 lutego świetnie zaprezentował 
się w Nadarzynie i zajął 2. miejsce 
w zawodach Pucharu Polski 2020.

Reprezentant naszego powia-
tu obecnie przygotowuje się do 
startu w Ohio, gdzie będzie repre-
zentować Polskę w prestiżowych 
zawodach Arnold Classic Ama-
teur USA 2020. Przypomnijmy,  
że w tamtym roku w tych zawo-
dach Karwat zajął 4. miejsce. 

W niedzielę w Nadarzynie od-
bywały się Centralne Targi Rolni-
cze – największe targi nowocze-
snych technologii dla rolnictwa  
w Polsce. Ich sportową atrakcją 
były zawody siłaczy, w konkuren-
cjach: martwy ciąg 300 kg, pod-
noszenie belki nad głowę z max 
ciężarem i bieg z yokiem 350 kg. 
Atrakcją było przeciąganie 4-to-
nowego ciągnika oraz przerzuca-
nie opony 370 kg.

Najsilniejszym zawodnikiem 
został faworyt Robert Cyrwus, 
dla którego był to pierwszy start 
w tym roku. Na drugim miejscu 
podium stanął nasz przedstawiciel 
Konrad Karwat, a trzeci był Mi-
chał Kopacki. zł

Zawody strzeleckie | debiut

Nie tylko zabawa
10-osobowa grupa uczniów  

ze Szkoły Podstawowej im. Janu-
sza Korczaka w Bąkowie Górnym 
1 lutego  wzięła udział w IX za-
wodach strzeleckich w Żychlinie. 
Zawody z okazji 157. rocznicy 
wybuchu powstania styczniowego 
rozgrywane były o Puchar Burmi-
strza Gminy Żychlin. 

Do rywalizacji przystąpiło ok 
100 osób w dwóch kategoriach 
wiekowych: młodzież szkol-
na oraz open (dorośli). Strzelano 
w postawie stojącej z karabinka 
pneumatycznego do tarcz umiesz-
czonych w odległości 10 metrów. 

W klasyfikacji młodzieżowej 
nasze drużyny zajęły 7 i 13 miej-
sce na 15 zgłoszonych drużyn. 
Najlepszy wynik uzyskał Patryk 
Białas. W klasyfikacji OPEN nasi 
panowie zajęli 5 miejsce. 

W klasyfikacji indywidualnej, 
w której wzięło udział ok 50 za-
wodników na 6 miejscu uplasował 
się Marcin Wójcik. 

– Dla większości dzieci był 
to pierwszy kontakt ze strzelec-
twem, więc wynik nie był najważ-
niejszy – oceniają Marcin Wójcik 
i Mariusz Sibielak. – Każde trafie-
nie w czarne pole było powodem 
do radości i dumy. 

Marcin Wójcik podkreśla,  
że strzelectwo to nie tylko dobra 
zabawa. Podczas zajęć uczestni-
cy nabywają umiejętności koncen-
tracji, panowania nad emocjami, 
wzmacniają charakter, dyscyplinę 
i poczucie pewności siebie. Uczą 
się odpowiedzialności, bezpie-
czeństwa w posługiwaniu bronią 
i odpowiedniego zachowania na 
strzelnicy.   opr. mwk

W klasyfikacji młodzieżowej nasze drużyny zajęły 7. i 13. miejsce.
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Lekka atletyka | Zawody kontrolne

Dobra forma Wieteski 
przed mistrzostwami

W niedzielę, 9 lutego, To-
masz Wieteska zaprezentował się  
w hali Centralnego Ośrodka Spor-
tu w Spale, gdzie odbyły się bar-
dzo silnie obsadzone Zawody 
Kontrolne w kategorii Mistrzow-
skiej Międzynarodowej organizo-
wane przez Polski Związek Lek-
kiej Atletyki.

Wieteska, który obecnie jest za-
wodnikiem UKS Błyskawica, tre-
nowanym przez Stanisława Zny-
ka z UKS GOK Zduny startował  
w konkursie skoku w dal. Łowi-
czanin z wynikiem 6.54 m uzy-
skał swój najlepszy wynik w tym 
sezonie, zajmując w gronie 15 za-
wodników 6. miejsce. 

– To był ostatni start Tom-
ka przed występem w Halo-
wych Mistrzostwach Polski U20.  
I był to dobry występ. Z tygodnia 
na tydzień osiąga lepsze wyniki – 
powiedział trener Stanisław Znyk.

Na Halowych Mistrzostwach 
Polski w Toruniu (14-16 lutego) 
pojawi się trojka zawodników 
UKS Błyskawica. Jako pierwsza 

ruszy Julka Perzyńska z kat. U18, 
która w piątek o 11.45 rozpocz-
nie swoje starty w pięcioboju (60 
ppł, wzwyż, kula, w dal, 800 m).   
W drugim dniu o 17.35 w skoku 
w dal U20 startować będzie Wie-
teska. Starty naszych zawodników 
zakończy w niedzielę w konkur-
sie skoku wzwyż U20 (początek o 
15.00) Jakub Pająk. Mogę powie-
dzieć,  że forma Kuby jest niesa-
mowita i sądzę, iż osiągnie wspa-
niały wynik. W przypadku Julki 
liczę również na medal – powie-
dział trener Błyskawicy Mieczy-
sław Szymajda.   zł

Tomek Wieteska w locie.
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Koszykówka | 7. kolejka iii ligi 

Drugie zwycięstwo w III lidze 
Drugie zwycięstwo odnieśli ko-

szykarze drugiego zespołu Księ-
żaka. W niedzielę, 9 lutego, zespół 
trenera Przemysława Tradeckiego 
pokonał w Łowiczu, w hali na 
ulicy Topolowej rywali ze Skier-
niewic 90:83. Nasz przeciwnik 
przyjechał w mocno okrojonym 
składzie, ale długo utrzymywał się 
na prowadzeniu. 

Księżacy chcieli ten mecz wy-
grać i udowodnić, że są lepszą eki-
pą od AZS-u. Początek meczu był 
nerwowy i piłka nie chciała wpa-
dać do kosza. Rywale natomiast 
byli bardzo skuteczni i po 10 mi-
nutach prowadzili 22:17. 

W drugiej odsłonie łowiczanie 
powoli wchodzili w rytm. W 15. 
minucie, po akcji Adriana Dysz-
kiewicza wyszli na prowadzenie 

29:28. W kolejnych minutach nasz 
team zagrał bardzo skutecznie. 
Rewelacyjnie nastawiony miał 

celownik Kacper Dudek, który 
trafił sześć „trójek”, a spod ko-
sza dobrze trafiał Szymon Gład-

ki. Księżacy na początku ostat-
niej kwarty prowadzili już 81:57 
i od tego momentu oddali inicja-
tywę rywalowi, który zaczął am-
bitną pogoń, ale nie udało się. Za-
brakło czasu, choć doprowadzili  
do stanu 83:88. Nasz zespół spo-
kojnie kontrolował wynik i cieszył 
się z wygranej 90:83. 

Kolejny mecz zagrają w sobotę, 
22 lutego w Łowiczu, a rywalem 
będzie Pro-Basket Kutno.  zł

 UMKS Księżak Łowicz – AZS 
PWSZ Skierniewice 90:83 
(17:22, 31:17, 29:16, 13:28)

1. mchKK chełmno (1) 7 14 639-535

2. KKS pro-basket Kutno (5) 6 11 553-392

3. TKm włocławek (2) 7 10 503-577

4. ŁKS Szkoła Gortata Łódź (4) 6 8 439-460

5. UMKS Księżak Łowicz (3) 6 8 432-462

6. AZS pwSZ Skierniewice (6) 5 5 397-537

Kacper Dudek był najlepszym graczem meczu i miał myśl taktyczną.
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Koszykówka | wojewódzka liga młodzików U-13 m

Bzura lepsza od Startu, Księżacy z porażką 
Koszykarskie pojedynki w mi-

niony weekend rozegrali repre-
zentanci Łowicza w lidze mło-
dzików do lat 13. W niedzielę,  
9 lutego KKS Bzura Łowicz po-
konała na wyjeździe SKS Start 
Łódź 73:48, natomiast UMKS 
Księżak przegrał we własnej hali  
z Ósemką Skierniewice 47:72. 

Podopieczni trenera Dragana 
Ristanovića pojechali do Łodzi 
w roli faworytów i pewnie wygra-
li, choć pierwsza kwarta nie była 

dobra w ich wykonaniu (13:18). 
Koszykarze Bzury szybko jed-
nak się przebudzili, odrobili straty  
i w drugiej połowie już domino-
wali na parkiecie Startu, wygry-
wając 73:48. Ta wygrana umocni-
ła nasz team na 3. pozycji w tabeli. 

Księżacy walczyli z ekipą 
Ósemki. Nasz team, który zamy-
ka tabelę zaczął ten mecz całkiem 
dobrze i dość długo prowadził, 
jednak drobnego urazu doznał 
Dawid Gładki i gra przestała się 

układać. Goście szybko dogonili 
łowiczan, wyszli na prowadzenie 
i powiększali je w kolejnych od-
słonach. Podopieczni trenera Bar-
tosza Włuczyńskiego zremisowali 
trzecią kwartę 11:11 i momentami 
pokazali, że mają potencjał, który 
niebawem się objawi.  zł

9. kolejka woj. ligi koszykówki 
młodzików młodszych U13:

 UMKS Księżak-2007 Łowicz 
– MKS ósemka Skierniewice 

47:72 (8:13, 12:24, 11:11, 16:24)
 SKS START Łódź – KKS Bzu-

ra-2007 Łowicz 48:73 (18:13, 
8:21, 10:20, 12:19)

1. ŁKS Szkoła Gortata Łódź (1) 10 20 671-191

2. AZS pwSZ Skierniewice (2) 9 17 541-391

3. KKS Bzura-2007 Łowicz (4) 10 16 634-598

4. KKS pro-basket Trans michor moSir Kutno (3) 9 15 507-404

5. mKS ósemka Skierniewice (6) 9 13 526-542

6. UmKS piotrcovia piotrków Tryb. (5) 10 13 457-603

7. SKS Start Łódź (7) 10 11 355-655

8. UmKS Księżak-2007 Łowicz (8) 9  9 278-639

Mocna ekipa Bzury Łowicz ograła w Łodzi Start.
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Księżacy walczyli dzielnie, ale dużo zabrakło do wygranej.
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Koszykówka | nominacje

Arkadiusz Kobus trenerem 
kadry 3x3

3 lutego w Łomiankach od-
było się uroczyste wręczenie no-
minacji dla trenerów młodzie-
żowych reprezentacji Polski 5x5 
oraz 3x3. Wśród nich znalazł się 
Arkadiusz Kobus, który powo-
łany został na stanowisko głów-
nego trenera Reprezentacji Polski 
Mężczyzn 3x3 U17 oraz asysten-
ta trenera przy Kadrze Seniorów 
U23M.

Kobus obecnie jest jednym  
z czołowych zawodników pierw-
szoligowego Księżaka. Pełni też 
funkcję trenera młodzieżowej dru-
żyny kadetów U16 chłopców. 

Z koszykówką 3x3 związany 
jest od wielu lat, a na swoim kon-
cie ma m.in. 10. miejsce w Mi-
strzostwach Świata 3x3 w 2017 r. 
oraz tytuł Mistrza Polski w halo-
wych mistrzostw w 2018 r. 

W weekend 7-9 lutego z Kadrą 
Seniorów zagrał w ramach przy-
gotowań do turniejów kwalifika-
cyjnych w United League Euro-
pe w Sankt Petersburgu, w Rosji, 
gdzie Polacy udział zakończyli 

przed ćwierćfinałem. Polacy prze-
grali z Łotyszami 11:22, potem 
pokonali gospodarzy COP Ro-
senergoatom 21:15, Dalsze losy 
naszej reprezentacji były uzależ-
nione od pozostałych wyników. 
Rosjanie wygrali z Łotyszami 
21:18 i to oni z drugiego miejsca 
przeszli do ćwierćfinałów, elimi-
nując polską Energę z dalszej gry. 

– (...) Dla mnie była to kolejna 
szansa na reprezentowanie nasze-
go kraju, z czego jestem bardzo 
dumny. Chciałbym podziękować 
kibicom i osobom wspierającym 
kadrę 3x3. Razem budujemy coś 
naprawdę wielkiego – mówił Ko-
bus dla Sportowych Faktów.   zł

Arkadiusz Kobus z nominacją.
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Koszykówka | woj. liga młodziczek U14

Łowiczanki za słabe 
Trudny mecz miały do zagra-

nia koszykarki Księżaka-2006 
Łowicz, które rywalizują w woje-
wódzkiej lidze młodziczek U-14  
i tydzień temu zaczęły rundę fina-
łową o miejsca 7-12. Wydawało 
się, że  rywalki nie są już tak moc-
ne i teraz będzie można powal-
czyć na równym poziomie. 

Wcześniej, mimo różnicy wie-
ku, łowiczanki walczyły ambitnie 
i nie przejmowały się wysokimi 
porażkami. W niedzielnym po-
jedynku nasze dziewczyny znów 
poczuły smak wysokiej przegra-
nej. Lider z grupy B Basket 4ever 
II Ksawerów już na rozgrzew-
ce prezentował się bardzo mocno 
i udowodnił to na boisku, wygry-
wając 117:12. 

Ten drugi mecz w rundzie fi-
nałowej podopieczne trenera Ma-
teusza Gładkiego zagrały  nie naj-
lepiej. Mimo przewagi wzrostu 
rywalek nasze dziewczyny powin-
ny zdobyć więcej oczek. 

– Nie załamuję się i gramy da-
lej. Ekipa z Ksawerowa to star-
sze dziewczyny i nie dały nam 
żadnych szans. Trzeba pochwa-

lić moje zawodniczki tylko za to, 
że nie boją się grać w takich me-
czach. Mam nadzieję, że kolejne 
starcie będzie lepsze – komento-
wał trener Mateusz Gładki. 

Po tej porażce nasz team spadł 
na przedostatnie miejsce w tabe-
li. Kolejny ligowy mecz zaplano-
wany jest w Ujeździe, w niedzielę,  
16 lutego, a rywalem będzie miej-
scowy Orlik, który zajmuje 3. lo-
katę. zł
2. kolejka wojewódzkiej ligi ko-
szykówki młodziczek U14, finał 
B o miejsca 7-12:

 UMKS Księżak-2006 Łowicz 
– Basket 4ever II Ksawerów 
12:117 (2:27, 3:29, 4:24, 3:37)
Księżak: oliwia Sterpińska 4, Zu-
zanna wiercioch 3, Aleksandra wró-
bel 2, Antonina Kuleta 2, Julia pu-
chalska 1, natalia Strugińska, elwira 
białas, chelsea puchalska, Śnieża-
na wyszyńska i maja Ziółkowska

1. basket 4eVer ii Ksawerów 11 6 550 – 225

2. widzew Łódź 10 6 520 – 170

3. UKS orlik Ujazd 9 5 275 – 255

4. lUKS Trójka Sieradz 8 6 300 – 364

5. UMKS Księżak Łowicz 8 6 185 – 448

6. AKS SmS Łódź 5 5 121 – 489

Dart | 20. turniej XXi edycji omŁ

Pierwszy turniej  
w nowym miejscu

Po dwóch kolejkach pauzy 
spowodowanej zmianą lokalu,  
w którym odbywały się zawody  
w rzutkach, miłośnicy tej dyscy-
pliny spotkali się w piątek, 7 lu-
tego, w Trio Music Club w Łowi-
czu przy ul. Katarzynów 46, aby 
rozegrać 20. turniej OMŁ, czyli 
Otwartych Mistrzostwach Łowi-
cza w darcie 501 d.o.

W pierwszych zawodach w no-
wym miejscu uczestniczyło sied-
miu zawodników, a rozgrywki 
odbywały się w systemie „każdy 
z każdym”. Właściciel lokalu 
zorganizował zawodnikom do-
skonałe warunki do rozgrywek, 
przygotowując aż trzy tarcze, 
choć ze względu na niedużą licz-
bę graczy, tym razem rzucali do 
dwóch.

Po lekkim „uśpieniu”, do for-
my wrócił Sylwester Grzanka, 
który jako pierwszy zakończył 
turniej, zyskując 20. punktów  
za zwycięstwo. Nie wystarczyły 
one do tego, aby ponownie wsko-
czyć na pozycję lidera, ale pozwo-
liły nieco odrobić straty. Na dru-
giej pozycji uplasował się Artur 
Borowiec, zaś trzeci był Michał 
Kryszkiewicz, dzięki czemu wy-
przedził w klasyfikacji general-
nej Pawła Adamczyka i wskoczył 
na pozycję piątą. Obecny lider, 
Jacek Kocus zakończył zawody 
na miejscu czwartym. W dalszej 
kolejności znaleźli się: Marcin 
Wroński (5), Łukasz Burzyński 
(6)i Marcin Podrażka (7). 

Kolejny turniej w piątek, 14 lu-
tego.  Gogo

Lekka atletyka | 7. Zimowa zadyszka

Konrad Wolski na podium  
w Ostrowie Wlkp.

Powoli rozkręcać się będzie se-
zon biegowy i zawodnicy będą 
systematycznie sprawdzać swoją 
formę po zimowych przygotowa-
niach. W rewelacyjnej dyspozycji 
jest Konrad Wolski, który na swój 
pierwszy start w tym roku wybrał 
się do Ostrowa Wielkopolskiego  
i stanął na 3. stopniu podium.  
W niedzielę, 9 lutego w 7. Zimo-
wej zaDyszce na starcie łącznie 
pojawiło się blisko pół tysiąca bie-
gaczy z całej Polski. 

W biegu głównym na dystansie 
10 km wziął udział nasz zawod-
nik, reprezentujący UKS GOK 
Zduny – 29-letni Konrad Wolski. 
Podopieczny Stanisława Znyka 
spisał się świetnie, zajmując z wy-
nikiem 36.43 znakomite trzecie 
miejsce. Zwyciężył Michał Prze-
rwa z Odolanowa z wynikiem 
34.40, a drugi był Adrian Drab 
z Kalisza z rezultatem 35.31. Na 
metę dobiegło w sumie 278 za-
wodników. 

– Wynik Konrada uważam 
za dużą niespodziankę. Ostatnio 

wykonał dużo intensywnej pracy 
i sądziłem, że tego typu sukcesów 
będzie się można spodziewać w 
dalszej części sezonu, gdy będzie 
bardziej „świeży”. Konrada na-
leży pochwalić też za końcówkę 
biegu gdzie był mocno napiera-
ny przez Sławomira Dąbrowskie-
go, ale nie odpuścił i dzięki temu 
mogliśmy cieszyć się z jego miej-
sca na podium – komentuje trener 
Znyk.  zł

Konrad Wolski na trzecim stopniu 
podium. 
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PROGNOZA POGODY | 13.02.2020 – 19.02.2020

SYTUACJA SYNOPTYCZNA: 
pogodę kształtuje zatoka niżowa. napływa 
wilgotna masa powietrza polarno-morskiego.

CZWARTEK – PIąTEK: 
w czwartek zachmurzenie duże do 
umiarkowanego, bez opadów. w piątek 
zachmurzenie duże, okresami deszcz  
ze śniegiem. widzialność dobra, w czasie 
opadów umiarkowana. wiatr zachodni, słaby  
do umiarkowanego, 3-6 m/s. Temp. max  
w dzień: od + 4 st. c w czwartek do + 5 st. c 
w piątek. Temp. min. w nocy: 0 st. c do – 1 st. c.

SOBOTA – NIEDZIELA: 
Zachmurzenie duże do umiarkowanego, bez 
opadów. widzialność dobra. wiatr południowo-
zachodni, słaby do umiarkowanego, 3-6 m/s. 
Temp. max w dzień: + 6 st. c w sobotę  
do  + 9 st. c w niedzielę. Temp. min w nocy:   
+ 5 st. c do  + 3 st. c.

PONIEDZIAŁEK – WTOREK – ŚRODA: 
pochmurno, okresami z przelotnymi opadami 
deszczu, ciepło jak na luty.  
widzialność dobra, w czasie opadów 
umiarkowana. wiatr zachodni,  
słaby do umiarkowanego, 3-6 m/s.  
Temp. max w dzień: + 8 st. c do  + 10 st. c. 
Temp. min w nocy:  + 5 st. c do  + 4 st. c.

biUro meTeoroloGicZne cUmUlUS

PROGNOZA BIOMETEOROLOGICZNA: 
pogoda na ogół niekorzystnie wpływać będzie 
na nasze samopoczucie. 

Koszykówka | woj. liga kadetów U-16 m 

Bzura powalczyła tylko  
w drugiej kwarcie

Po raz jedenasty o ligowe zwy-
cięstwo w wojewódzkiej lidze ka-
detów U16 walczyli koszykarze 
KKS Bzura Łowicz. Zespół trene-
ra Dragana Rsitanovića pojechał 
w ten weekend do Skierniewic na 
starcie z Ósemką Skierniewice, 
która teoretycznie była w zasięgu 
naszej ekipy. Niestety, podopiecz-
ni trenera Cezarego Włuczyńskie-
go zagrali bardzo skutecznie i po-
konali łowicki team 113:67.  

Łowiczanie w pierwszej odsło-
nie trochę za słabo bronili i miej-
scowi zdołali rzucić aż 36 oczek. 
W drugiej odsłonie Bzura nawią-
zała równą walkę i grała dobrą ko-
szykówkę. Wygrana 20:21 poka-
zała, że chłopcy mają możliwości. 
Do przerwy Ósemka prowadzi-

ła 56:40 i ten wynik nie wyglądał 
źle. Po zmianie stron gospodarze 
już zdecydowanie rządzili na bo-
isku i ostatecznie wygrali gładko 
mecz 113:67. 

Drugi nasz zespół – UMKS 
Księżak Łowicz nie grał ty razem, 
ale już w tę niedzielę podopieczni 
trenera Arkadiusza Kobusa stoczą 
derbowy bój z Bzurą. Będzie to 
mecz rewanżowy. Pierwsze starcie 
wygrali Księżacy 88:66. Teraz na 
pewno będzie im trudniej powtó-
rzyć taki wynik, ponieważ rywal 
robi spore postępy. Mecz zaplano-
wany jest na niedzielę, 16 lutego 
o godzinie 11:30 w sali gimna-
stycznej ZSP nr 3.  zł

13. kolejka wojewódzkiej ligi ko-
szykówki kadetów U16:

 KKS Bzura Łowicz – MKS 
ósemka Skierniewice 67:113 
(36:19, 20:21, 27:10, 30:17)
Bzura-2004: Jakub bogus 14, ma-
teusz błasiak 12, Gabriel wojda 11 
(1x3), Jan Załuski 10, Krystian Gó-
ralski 8, Antoni wróblewski 5 (1x3), 
michał warzywoda 4, ignacy Kraw-
czyk 2, Szymon mostowski 1, oli-
wier Kołaczyński, damian czajka.

1. ŁKS SG Łódź 22 11 1475 – 447

2. KKS pro-basket Kutno 19 10 917 – 556

3. pKK 99 pabianice 17 10 785 – 653

4. AZS pwSZ Skierniewice 15 10 868 – 787

5. ŁKS SG Łódź ii 15 10 656 – 854

6. SKS Start Łódź 15 11 742 – 973

7. mKS ósemka Skierniewice 14 11 728 – 1113

8. UMKS Księżak Łowicz 11 9 502 – 777

9.KKS bZUrA Łowicz 11 11 659 – 1285

Mateusz Błasiak 
jest jednym z mocniejszych 
punktów ekipy bzury.
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Piłka nożna | mistrzostwa powiatu Łowickiego lZS o puchar Starosty

Olimpia Chąśno najlepsza
Najlepsze drużyny z poszcze-

gólnych gmin z powiatu łowic-
kiego, w piątek 7 lutego, walczyły 
w hali sportowej w Nowych Zdu-
nach w Mistrzostwach Powiatu 
Łowickiego LZS w Piłce Nożnej  
Seniorów o Puchar Starosty Ło-
wickiego na 2020 rok. Organiza-
torami tego mini mundialu było 
Powiatowe Zrzeszenie LZS w Ło-
wiczu oraz klub LKS Astra Zdu-
ny. Do walki o awans na zawody 
wojewódzkie przystąpiło osiem 
zespołów, które musiały wcześniej  
wygrać eliminacje gminne. 

Turniej w Nowych Zdunach ro-
zegrano systemem w dwóch gru-

pach, a najlepsze ekipy awanso-
wały do finału, natomiast zespoły 
z drugich miejsc zagrały o puchar 
za 3. miejsce. 

Najlepiej w rywalizacji spisali 
się piłkarze Olimpii Chąśno. Pod-
opieczni trenera Jarosława Bu-
rzykowskiego w finale pokona-
li Koronę Wejsce (trener Michał 
Dobrzyński) 3:1.

Bardzo zacięta walka toczy-
ła się o puchar za 3. miejsce. Tu 
w regulaminowym czasie meczu 
pomiędzy ekipą gospodarzy Astry 
Zduny i Orła Nieborów był remis 
1:1. Po długiej serii rzutów kar-
nych lepsi okazali się miejscowi. 

Podopieczni  trenera Jakuba Papu-
gi pokonali 10:9 team trenera Da-
wida Ługowskiego. 

Mistrzowska drużyna z Chą-
śna będzie reprezentował powiat 
łowicki w Mistrzostwach Woje-
wództwa Łódzkiego Zrzeszenia 
LZS w piłce halowej seniorów, 
które zostaną rozegrane w dniu 
23 lutego, o godzinie 9:30 w sali 
sportowej Szkoły Podstawowej  
w Nowych Zdunach.  zł

 Wyniki meczów: laktoza – Ko-
rona 0-2, czarni – olimpia 1-6, 
placencja – orzeł 0-3, Victoria – 
Astra 0-2, Korona – placencja 2-0, 

olimpia – Victoria 5-1, orzeł – lak-
toza 3-1, Astra – czarni 1-0, Korona 
– orzeł 3-2, olimpia – Astra 3-0, 
laktoza – placencja 2-5, czarni – 
Victoria 0-1.

 Mecz o III miejsce: orzeł niebo-
rów – Astra Zduny 1:1 (karne 9-10). 

 Mecz o I miejsce: Korona wej-
sce – olimpia chąśno 1:3 

 Końcowa kolejność: 
1. olimpia chąśno 

2. Korona wejsce

3. Astra Zduny

4. orzeł nieborów

5-6 dar placencja,  Victoria bielawy

7-8 laktoza Łyszkowice, czarni bednary

Najlepsze zespoły powiatowej rywalizacji lZS.
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Sport szkolny | Siatkówka dziewcząt 

Dziewczyny z I LO 
rządziły pod siatką

Bezkonkurencyjne okazały 
się w szkolnej rywalizacji w siat-
kówce reprezentantki I LO w Ło-
wiczu.  W piątek, 7 lutego, w hali 
OSiR nr 2 uczennice szkół ponad-
podstawowych walczyły w Po-
wiatowej Licealiadzie Szkolnej  
w piłce siatkowej. Drużyna „Cheł-
mona” obroniła mistrzowski tytuł. 

Do turnieju o mistrza powiatu 
i awans na półfinały wojewódzkie 
przystąpiło sześć szkół. Druży-
ny zostały rozlosowane do dwóch 
grup, a zwycięzcy zagrali w pół-
finałach. 

W finale podopieczne Toma-
sza Piaseckiego z I LO rozgromi-
ły ZSP 4 2:0. Siatkarki z „Cheł-
mońskiego” na turnieju wygrały 
wszystkie sety, tracąc w jednym 
maksymalnie 16 punktów. To 
zwycięstwo dało im awans na pół-
finały wojewódzkie, gdzie mają 
szansę powalczyć o dalszą grę. 

W składzie mistrzowskiego ze-
społu I LO Łowicz, który zagra  
w półfinałach wojewódzkich 
wystąpiły: Natalia Baleja, Julia 
Cieślak, Natalia Cieślak, Pauli-
na Deka, Justyna Dłubisz, Maja 
Gajda, Dorota Głowacka, Vanes-

sa Janicka, Gabriela Kaczmarek, 
Martyna Liberacka, Milena Pła-
cheta, Michalina Rucińska, Nata-
lia Szymczak, Magdalena Walew-
ska.  zł 

Wyniki Powiatowej Licealiady  
w siatkówce dziewcząt:

 Grupa A: ZSp3 – ZSp4 1:2 
(17:25, 32:30, 11:15), i lo – ZSp3 
2:0 (25:12, 25:14), ZSp4 – i lo 0:2 
(12:25, 12:25). 

 Grupa B: pijarskie lo – ZSp2 
rcKZ 2:1 (21:25, 25:23, 15:11), 
ii lo – pijarskie lo 0:2 (21:25, 
13:25), ZSp2 rcKZ – ii lo 2:0 
(25:20, 25:18).

 Półfinały: i lo – ZSp2 rcKZ 2:0 
(25:13, 25:16); pijarskie lo – ZSp4 
0:2 ( 14:25, 20:25)

 Mecz o 3. miejsce: ZSp2 rcKZ 
– pijarskie lo 2:0 (25:20, 25:22)

 Mecz o 1. miejsce: i lo – ZSp4 
2:0 (25:5, 25:12)

 Klasyfikacja końcowa
1. I LO w Łowiczu – awans do ½ finału woj.

2. Zespół Szkół ponad podstawowych nr 4 w Łowiczu

3. ZSp nr 2 rcKZ w Łowiczu

4. pijarskie lo w Łowiczu

5-6. Zespół Szkół ponadpodstawowych nr 3 w Łowiczu

      ii lo w Łowiczu

Siatkarki z I LO były bezkonkurencyjne i pewnie zdobyły mistrzostwo 
powiatu łowickiego.
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Tenis stołowy | Grand prix polski weteranów

Orzechowski najlepszy w Drzonkowie 
Wysoki poziom zaprezento-

wał w swoim ostatnim występie 
łowicki weteran tenisa stołowego 
Zdzisław Orzechowski, który jest 
jednym z lepszych zawodników  
w Polsce w kat. wiekowej 80+. 

Łowiczanin w weekend 8-9 lu-
tego zagrał w 6. turnieju Grand 
Prix Polski Weteranek i Wetera-
nów w Drzonkowie i zwyciężył 
w gronie zawodników w kategorii 
wiekowej plus 80. To już trzecie 
zwycięstwo łowiczanina w tym 
sezonie, który jest liderem klasy-
fikacji generalnej. Kolejny spraw-
dzian zaplanowany jest za miesiąc 
w Kwidzynie. 

– Muszę powiedzieć, że naj-
trudniejszy tym razem był mecz 
półfinałowy, który wygrałem 
3:2. W piątym secie prowadzi-
łem już 6:1, ale mecz zakończył 
się dopiero przy wyniku 18:16. 
Finał był już łatwiejszy i wygra-
łem 3:1. Jest dobra forma i mam 
nadzieję, że podobnie będzie za 
miesiąc w Kwidzynie – mówił 
po zawodach Zdzisław Orze-
chowski.  zł

 Końcowa klasyfikacja 6. Grand 
Prix Polski Weteranów  w Drzon-
kowie: 

1. Zdzisław orzechowski (Łowicz)

2. Antoni Słowik (boguszów-Gorce)

3. wiktor mizerski (Ziębice)

marian włodawski (Gliwice)

5. Adam hnyda (Świerklaniec)

Zdzisław Orzechowski po raz trzeci w tym sezonie na najwyższym 
stopniu podium.

fo
T.

 f
b

/Z
.o

r
Ze

c
h

o
w

S
K

i



www.lowiczanin.info 31    nr 7      13 lutego 2020

nowy Łowiczanin Tygodnik Ziemi Łowickiej
członek Stowarzyszenia Gazet lokalnych

WYDAWCA: 
oficyna wydawnicza „nowy Łowiczanin”
waligórscy s.c. w Łowiczu
99-400 Łowicz, ul. pijarska 3a, tel./fax 46 837-46-57, 
e-mail: redakcja@lowiczanin.info 
adres dla korespondencji: 
99-400 Łowicz, skrytka pocztowa 68.
Kontakt w sprawie wydania dla Żychlina i okolic: 
tel. 796-455-333, e-mail: zychlin@lowiczanin.info 

REDAKCJA: 
Redaktor naczelny: wojciech waligórski 
Dyrektor zarządzający: ewa mrzygłód-waligórska

Dziennikarze: 
dorota Grąbczewska, Agnieszka Antosiewicz,
Tomasz bartos, marcin A. Kucharski, 
Tomasz matusiak, mirosława wolska-Kobierecka;
marcin ranachowski i paweł A. doliński (sport) 

Stale współpracuje: 
mł. asp. Urszula Szymczak (kronika policyjna) 

redakcja zastrzega sobie prawo skracania  
nadesłanych tekstów, zmiany ich tytułów,  
dodawania śródtytułów. 
nie odsyłamy niezamówionych tekstów. 

Ogłoszenia ramkowe i reklamy 
przyjmujemy telefonicznie, faxem: (46 837-37-51,  
46 830-34-08), e-mailem (reklama@lowiczanin.info) 
lub osobiście w biurze ogłoszeń, ul. pijarska 3a,  
w pon., wt. i pt. w godz. 7.30-18.00,  
śr. i czw. w godz. 7.30-16.00,  
sob. w godz. 8.00-14.00.

Ogłoszenia drobne przyjmowane są osobiście 
w biurze ogłoszeń, punktach wymienionych  
na stronie 24, a także przez www.lowiczanin.info
Skład tekstu własny. 

Druk: SereGni prinTinG GroUp Sp. z o.o.  
03-796 warszawa, ul. rzymska 18a.

Nakład 
nowego Łowiczanina 6.750 egz.  
nakład wraz z wydaniem głowieńskim  
(wieści z Głowna i Strykowa): 8.600 egz.

100%
własności polskiej

Piłka siatkowa | Kutnowska Amatorska liga Kobiet

Przegrana ZS Żychlin z Liderkami Szczawin
W minioną sobotę 8 lutego, ro-

zegrano mecze 9. kolejki Ekstra-
klasy kobiet Kutnowskiej Ama-
torskiej Ligi Siatkówki. Podczas 
niej zagrała drużyna ZS Żychlin,  
która zmierzyła się w spotkaniu z 
Liderkami Szczawin. Podopiecz-
ne trenerki Elżbiety Dobińskiej 
przegrały podczas tej kolejki z 
rywalkami ze Szczawina 1:2. W 
pierwszym secie zawodniczki ZS 

pokonały Liderki Szczawin 25:13. 
Drugi set padł łupem rywalek,  
ZS Żychlin przegrał ten set do 20. 

Do rozstrzygnięcia wyniku me-
czu konieczne było rozegranie 
tie-breaka, który siatkarki z Ży-
chlina niestety przegrały 13:15, 
a całe sobotnie spotkanie 1:2. 
Mimo porażki, zawodniczki ZS 
Żychlin utrzymują 3. pozycję w li-
gowej tabeli. 

W 10. kolejce, w sobotę 22 lu-
tego, siatkarki ZS Żychlin zagra-
ją dwa mecze: z Hurt-Pap Kutno 
oraz Animex Kutno.  mr

 Liderki Szczawin – ZS Żychlin 
2:1 (13:25, 25:20, 15:13)

 Gostynin Team – Animex Kut-
no 2:0

 Gostynin Team – HURT-PAP 
Kutno 1:2 (26:24, 13:25, 8:15)

 Łęczyca Team – HURT-PAP 
Kutno 0:2 (24:26, 16:25)

 Łęczyca Team – Liderki Szcza-
win 2:1 (25:12, 18:25, 15:6)

1. hurt pap Kutno 11 27 20:5

2. Gostynin Team 12 24 17:10

3. ZS Żychlin 11 20 15:11

4. Łęczyca Team 11 17 13:12

5. liderki Szczawin 11 14 11:14

6. Animex Kutno 12 0 0:24

Piłka siatkowa i mistrzostwa powiatu Kutnowskiego Szkół Średnich w Siatkówce

Chłopcy ZS w Żychlinie  
na drugim miejscu w powiecie

W Zespole Szkół Nr 1 w Kut-
nie odbyły się turnieje finałowe  
I Mistrzostw Powiatu Kutnow-
skiego Szkół Średnich w Siat-
kówce. Organizatorem mistrzostw 
było Stowarzyszenie Sportowo 
Edukacyjne „Staszic Kutno” przy 
wsparciu finansowym ze strony 
Starostwa Powiatowego w Kutnie. 

W turnieju finałowym dziew-
cząt w dniu 5 lutego, wystąpiły 
cztery szkoły (mistrzowie i wice-
mistrzowie grup eliminacyjnych): 
I LO im. Gen. J.H. Dąbrowskie-
go, II LO J. Kasprowicza w Kut-
nie, ZS Nr 3 im. Wł. Grabskiego 
w Kutnie oraz gospodarz ZS Nr 1  
im. St. Staszica w Kutnie. MVP 
mistrzostw została zawodniczka 
„Staszica” Wiktoria Żernicka. 

Wszystkie szkoły występujące 
w turnieju finałowym otrzymały 
dyplomy, a trzy najlepsze puchary 
oraz medale. Drużyna „Staszica” 
uzyskała awans do półfinału wo-

jewódzkiego, który odbędzie się  
13 lutego w Skierniewicach. 

Dzień później, 6 lutego, do ry-
walizacji o tytuł mistrza powiatu 
kutnowskiego przystąpili chłop-
cy. Podobnie jak u dziewcząt, 
w finale wystąpiły cztery szkoły:  
I LO im. Gen. J.H. Dąbrowskie-
go, ZS w Żychlinie, ZS Nr 3 im. 
Wł. Grabskiego w Kutnie oraz ZS  
Nr 1 im St. Staszica w Kutnie. 
MVP mistrzostw został zawodnik 
„Dąbrowszczaka” Tomasz Nie-
wiadomski. 

Wszystkie szkoły występujące 
w turnieju finałowym otrzymały 
dyplomy, a trzy najlepsze – pu-
chary oraz medale. Drużyna I LO  
w Kutnie uzyskała awans do półfi-
nału wojewódzkiego, który odbę-
dzie się 14 lutego w Łowiczu.  mr

Wyniki turnieju finałowego 
dziewcząt:

 ZS Nr 1 Im St. Staszica w Kut-

nie – I LO im. Gen. J.H. Dąbrow-
skiego 2:0 (25:12; 25:13)

 ZS Nr 3 im. Wł. Grabskiego  
w Kutnie – II LO J. Kasprowicza 
w Kutnie 1:2 (25:15; 24:26; 12:15)

 Mecz o III miejsce: ZS nr 3 im. 
wł. Grabskiego w Kutnie – i lo 
im. Gen. J.h. dąbrowskiego 2:0 
(26:24; 25:23)

 Mecz o I miejsce: ZS nr 1 im St. 
Staszica w Kutnie – ii lo J. Kaspro-
wicza w Kutnie 2:1 (22:25; 25:23; 
21:19)

 Klasyfikacja końcowa:
1. ZS nr 1 im St. Staszica w Kutnie

2. ii lo J. Kasprowicza w Kutnie

3. ZS nr 3 im. wł. Grabskiego w Kutnie

4. lo im. Gen. J.h. dąbrowskiego

Wyniki turnieju finałowego 
chłopców:

  I LO im. Gen. J.H. Dąbrowskie-
go – ZS Nr 1 im St. Staszica  
w Kutnie 2:1 (24:26; 25:16; 17:15)

 ZS w Żychlinie – ZS Nr 3 im. 

Wł. Grabskiego w Kutnie 2:0 
(25:14;25:19)

 Mecz o III miejsce: ZS nr 1 im 
St. Staszica w Kutnie – ZS nr 3 
im. wł. Grabskiego w Kutnie 2:1 
(25:23; 25:27; 15:11)

   Mecz o I miejsce: ZS w żychli-
nie – i lo im. Gen. J.h. dąbrow-
skiego 0:2 (10:25; 23:25)

 Klasyfikacja końcowa chłop-
ców:

1. i lo im. Gen. J.h. dąbrowskiego

2. ZS w Żychlinie

3. ZS nr 1 im. St. Staszica w Kutnie

4. ZS nr 3 im. wł. Grabskiego w Kutnie

Skład drużyny chłopców Zespo-
łu Szkół w Żychlinie: mateusz Ja-
rota, Kuba Jarota, Adrian obrębski, 
bartek ciesielski, bartosz Głogow-
ski, bartłomiej Łacheta, Kamil fijał-
kowski, mateusz chojnacki, bartło-
miej chomicki, Klaudiusz durys, 
Kacper Koza, Kuba Sitkiewicz. 
opiekun: cezary Kwiatkowski.

Sport szybowcowy | plebiscyt

Błękitny Cumulus 2019
dla szybownika z Kutna

Łukasz Wójcik szybownik Ae-
roklubu Włocławskiego, pocho-
dzący z Kutna, został wyróżnio-
ny statuetką Błękitnego Cumulusa 
podczas Międzynarodowego Ple-
biscytu na Najlepszego Sportow-
ca Lotniczego Cumulusy 2019. 

W minioną sobotę w Hote-
lu Courtyard by Marriott Gdynia 
Waterfront odebrał tę prestiżo-
wą nagrodę. Łukasz Wójcik zna-
lazł się w gronie dziesięciu naj-

lepszych sportowców lotniczych 
w Polsce. 

Sportowiec złożył serdeczne 
podziękowania wszystkim tym, 
którzy wspierali go w tym czasie. 
Dodał, że otrzymana statuetka to 
bardzo ważne dla niego wyróż-
nienie, które pokazuje, iż osiąga-
ne przeze niego sukcesy są doce-
niane przez kibiców. Podziękował 
również swoim mecenasom spor-
towym. mr 

Koszykówka | i liga męska

Kibicu Księżaka, przynieś 
coś dla zwierzaka

W 22 kolejce I ligi męskiej ko-
szykarze Księżaka Łowicz pauzo-
wali. W środę, 12 lutego, zagra-
li w Nysie Kłodzko, gdzie jechali 
w roli faworyta, ale mecz odbył 
się już po zamknięciu tego nume-
ru  Nowego Łowiczanina. Z kolei 
w niedzielę, 16 lutego, o godzi-
nie 17:00 Księżacy zagrają swój 
21. mecz w lidze, a 10. pojedynek  
w hali OSiR nr 1, gdzie przegrali 
do tej pory tylko jeden pojedynek. 

Niedzielny pojedynek bę-
dzie również okazją do dobrego 
uczynku dla czworonogów. Fan-
klub Księżaka organizuje akcję 
„Kibicu Księżaka przynieś coś dla 
zwierzaka”. Akcja ma na celu po-
moc zwierzakom. Wspólnie z KS 
Księżak Łowicz, fanklub organi-
zuje zbiórkę dla Schroniska Psia-
kowo i Spółka – centrum adopcyj-
ne Animal SOS.  

– Zbierać będziemy karmę dla 
psów i kotów, ręczniki, koce i inne 
tekstylia, umożliwiającą zwie-
rzakom wygodny sen. Miejscem 
zbiórki będzie stoisko naszego 
Fanklubu. Po raz kolejny pokaż-
my, że potrafimy pomagać. Niech 
każdy kibic zabierze ze sobą coś 
więcej niż tylko szalik – apeluje  
Mateusz Marszałek. 

24. kolejka już może dać od-
powiedź, kto zapewni sobie grę  
w finałowej ósemce. Walka jest 
zacięta, a szansę ma jeszcze Mia-
sto Szkła Krosno.    zł

 22. kolejka I ligi koszykówki 
męskiej: pbG biofarm basket po-
znań – mKS Zetkama doral nysa 
Kłodzko 81:74, KS pogoń prudnik 

– KK Timeout polonia 1912 leszno 
87:74, GKS Tychy – wKK wrocław 
92:101, mUKS energa Kotwica Ko-
łobrzeg – KS Górnik Trans.eu wał-
brzych 77:72, KKK miasto Szkła 
Krosno – elektrobud-investment 
mKS Znicz basket pruszków 71:76, 
weegree AZS politechnika opol-
ska opole – STK czarni Słupsk 
111:105. 

 Pauza: KS Księżak Łowicz i pTG 
rawlplug Sokół Łańcut.

 Tabela po 22. kolejce:
1. wKK wrocław (3) 19 34 1595-1557

2. STK czarni Słupsk (1) 20 34 1696-1582

3. KS Górnik Trans.eu wałbrzych (2) 18 32 1478-1361

4. pTG rawlplug Sokół Łańcut (4) 19 31 1673-1579

5. KS Księżak Łowicz (5) 19 30 1696-1682

6. KS pogoń prudnik (8) 20 29 1671-1677

7. GKS Tychy (6) 20 29 1661-1689

8. KKK miasto Szkła Krosno (7) 19 28 1509-1479

9. elektrobud-investment Zb pruszków (10) 19 27 1459-1527

10. pbG biofarm basket poznań (11) 19 26 1501-1545

11. KK Timeout polonia 1912 leszno (9) 19 26 1576-1635

12. weegree AZS politechnika opolska (12) 19 26 1620-1699

13. mKS Zetkama doral nysa Kłodzko (13) 18 25 1401-1498

14. mUKS energa Kotwica Kołobrzeg (14) 20 25 1628-1736

 24. kolejka I ligi koszykówki 
męskiej (2020.02.15-16): KS 
Księżak Łowicz – pbG biofarm ba-
sket poznań, pTG rawlplug Sokół 
Łańcut – STK czarni Słupsk, we-
egree AZS politechnika opolska – 
KK Timeout polonia 1912 leszno, 
mUKS energa Kotwica Kołobrzeg 
– mKS Zetkama doral nysa Kłodz-
ko, KKK miasto Szkła Krosno – KS 
Górnik Trans.eu wałbrzych, wKK 
wrocław – elektrobud-investment 
mKS Znicz basket pruszków. pau-
za: KS pogoń prudnik i GKS Tychy.

Chłopcy z ZS Żychlin, którzy zajęli ii miejsce podczas finałowych rozgrywek i mistrzostw powiatu Kutnowskiego Szkół Średnich w piłce Siatkowej.
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Szybownik z Kutna – Łukasz Wójcik otrzymał statuetkę błękitnego 
cumulusa w międzynarodowym plebiscycie na najlepszego Sportowca 
lotniczego cumulusy 2019, którą odebrał w Gdyni.
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Sport Siatkarze z ZS w Żychlinie 
na II miejscu w powiecie 
w mistrzostwach szkół średnich. str. 31

Błękitny 
Cumulus 2019
dla szybownika z Kutna. str. 31

KALENDARZ 
IMPREZ 
SPORTOWYCH

Piłka nożna | halowa Kutnowska ii liga w piłce nożnej

Wysoko pokonani Caimans Squad
i zwycięska Olimpia Oporów

W Kutnie w niedzielę 9 lute-
go rozegrano mecze halowej kut-
nowskiej II ligi w piłce nożnej. Ry-
walem grającego w lidze zespołu 
Caimans Squad była drużyna 
Kwestia Iloma, zaś Olimpia Opo-
rów zmierzyła się z MMS Kutno. 

Zespół Caimans Squad wyso-
ko przegrał z drużyną Kwestia Ilo-
ma 2:14. Bramki dla „Kajmanów” 
strzelili: Kubiak, Guzek. 

Po rozegranych dwunastu ko-
lejkach zespół Caimans Squad 
zajmuje dziesiątą lokatę w tabeli 
ligowej. Drużyna Olimpii Oporów 
cieszyła się w tym dniu z wygra-

nej. Zawodnicy z Oporowa po-
konali piłkarzy MMS Kutno 7:6. 
Było to najciekawsze niedzielne 
spotkanie. 

Autorami bramek dla Olim-
pii byli: Szymański Krzysztof (3), 
Zeberkiewicz, Szymański Michał 
(3). 

Olimpia Oporów znajduje się 
na dziewiątym miejscu w tabeli.

Swojej szansy na przypieczę-
towanie awansu do I ligi nie wy-
korzystali zawodnicy Nieobli-
czalnych, którzy niespodziewanie 
musieli uznać wyższość GKS By-
szew przegrywając 1:4.

Następna kolejka halowej kut-
nowskiej II ligi odbędzie się w nie-
dzielę 15 lutego. Caimans Squad 
zagrają przeciwko LZS Wojszyce, 
natomiast przeciwnikiem Olimpii 
będzie Stary Łąkoszyn.  mr 

 Kwestia Iloma – Caimans Squ-
ad 14:2

 Olimpia Oporów – MMS Kutno 
7:6 

 LZS Wojszyce – KS Tęcza 2:2
 Roho Team – Stary Łąkoszyn 

4:10
 Beer Lovers – The Naturat 

Team 1:3

 Nieobliczalni – GKS Byszew 
1:4  

 fC Kellogg’s – Siódme Niebo 
4:2
Tabela po XII kolejce:

1. The naturat Team 12 30 69:25    

2. nieobliczalni 12 24 38:31

3. lZS wojszyce 12 22 50:40

4. beer lovers 12 22 46:27

5. fc Kellogg’s 12 20 35:28

6. Stary Łąkoszyn 12 19 67:53

7. Kwestia iloma 12 18 53:40

8. GKS byszew 12 17 56:70

9. olimpia oporów 12 16 49:51

10. caimans Squad 12 16 44:68

11. Siódme niebo 12 15 48:44

12. KS Tęcza 12 11 26:45

13. mmS Kutno 12 8 50:67

14. roho Team 12 5 32:74

 Najlepsi strzelcy: brzeziński 
Krzysztof (Siódme niebo) 27; czar-
necki piotr (Stary Łąkoszyn) 27; 
Zdziarski Krystian (lZS wojszyce) 21 

 Najlepszy mecz: olimpia opo-
rów – mmS Kutno. 

 MVP: pęgowski Adrian (byszew)
 Najlepsza Piątka: Gołębiowski 

Krystian (KS Tęcza), pęgowski 
Adrian (GKS byszew), Szymański 
michał (olimpia oporów), Stasiak 
piotr (mmS Kutno), marciniak ma-
teusz (Kwestia iloma)

Piłka nożna | Łódzka iV liga

Remis KS Kutno w sparingu z trzecioligowym Sokołem
Drugim z kolei rywalem 
sparingowym zespołu 
KS Kutno w ramach 
przygotowań do rundy 
rewanżowej IV ligi 
łódzkiej był Sokół 
Kleczew.

Spotkanie z trzecioligowym 
Sokołem rozegrano przy sprzyja-
jących warunkach pogodowych 
na stadionie w Byczynie, w so-
botę, 8 lutego. Sparingowy poje-
dynek zakończył się remisem 1:1.

W pierwszej odsłonie meczu 
nie padła ani jedna bramka. Au-
torem jedynego gola dla KS Kut-
no był Tomasz Dąbrowski, który 
umieścił piłkę w siatce przeciwni-
ka z rzutu karnego w 75. minucie 
gry. Gospodarze odpowiedzieli 
po pięciu minutach celnym trafi e-
niem do bramki kutnian. 

Naszym przeciwnikiem była 
silna ekipa z Kleczewa, któ-
ra zajmuje obecnie 7. miejsce w 
III lidze. Od strony sportowej był 
to bardzo pożyteczny sparing. 
Zarówno my, jak i przeciwnik 
mieliśmy okazję do strzelenia 
bramek – podsumował sobotnie 
spotkanie trener KS Kutno Paweł 
Klekowicki.

Następny sparing KS Kutno za-
gra w Łodzi, w sobotę, 15 lutego
z Liderem Włocławek.  mr 

 Sokół Kleczew – KS Kutno 1:1 
(0:0)
KS Kutno: zawodnik testowany 
– Adamczyk, zawodnik testowa-
ny, Kowalczyk, wielgus, bartos, 
ostrowski, perizhok, Kralkowski, 
zawodnik testowany, zawodnik 
testowany, błażejczyk – Gawlik, 
Sobczak, borowiec, dąbrowski, 
matyjas, Ławniczak, Zabielski, 
Świątkiewicz, Górczyński

KS Kutno ma za sobą drugi rozegrany mecz sparingowy, tym razem rywalem kutnowskiego czwartoligowca 
był Sokół Kleczew, grający w iii lidze. Spotkanie zakończyło się remisem 1:1.    
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Mecz Kutnowskiej Halowej II Ligi Piłki Nożnej, w której rywalizują caimans Squad oraz olimpia oporów.  
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CZWARTEK, 13 LUTEGO:
 19.00 – hala oSir nr 2 w Ło-

wiczu, ul. Topolowa 2; Zaległy 
mecz 11. kolejki wojewódzkiej 
ligi koszykówki kadetów U16: 
UMKS Księżak Łowicz – AZS 
PWSZ Skierniewice;

PIąTEK, 14 LUTEGO:
 18.30-21.30 – hala oSir nr 2

w Łowiczu, ul. Topolowa 2; 
11. kolejka Siatkarskich Ama-
torskich Mistrzostw Łowicza; 

SOBOTA, 15 LUTEGO:
 11.00 – ZSp3 w Łowiczu, ul. 

powstańców 1863 roku nr 12 d; 
2. kolejka wojewódzkiej ligi 
koszykówki młodzików U14 o 
miejsca 7-10: KKS Bzura Ło-
wicz – UKKS Radomsko;

 12.00-15.00 – hala oSir nr 1 
w Łowiczu, ul. Jana pawła ii 3;
1. kolejka XXVII edycji Robkol 
IV Łowickiej Ligi futsalu;

 13.00 – Stadion w Łodzi; Mecz 
sparingowy: KS Sand Bus Kut-
no – Lider Włocławek;

 13.30 – Stadion im. 10 pułku 
piechoty w Łowiczu, ul. Jana paw-
ła ii 3; Sparingowy mecz piłki 
nożnej trampkarzy C2: MUKS 
Pelikan-2006 Łowicz – MLKS 
Widok Skierniewice;

 15.30 – Stadion im. 10 pp w Ło-
wiczu, ul. Jana pawła ii 3; Sparin-
gowy mecz piłki nożnej tramp-
karzy C1: MUKS Pelikan-2005 
Łowicz – KS PSV Łódź;

 15.10-18.10 – hala oSir nr 1 w 
Łowiczu, ul. Jana pawła ii 3; 12. 
kolejka XXVII edycji Julomax 
II ligi ŁoLif;

 17.00 – hala sportowa w żychli-
nie; Wojewódzka III Liga Siat-
kówki Mężczyzn: Volley Team 
Żychlin – PGE Skra Bełcha-
tów;

NIEDZIELA, 16 LUTEGO:
 10.00 – Stadion w Łowiczu, ul. 

Jana pawła ii 3; Sparing piłki 
nożnej: KS Pelikan II Łowicz – 
KS Teresin;

 12.00 – Stadion w Łowiczu, ul. 
Jana pawła ii 3; Sparing piłki 
nożnej juniorów mł. B2: KS Pe-
likan-2003/04 Łowicz – MKS 
Zjednoczeni Stryków

 14.00 – Stadion miejski w Łowi-
czu im. 10. pp, ul. Jana pawła ii 3; 
Sparingowy mecz piłki nożnej 
młodzików D1: MUKS Peli-
kan-2007 Łowicz – LKS Relax 
Czerniewice;

 17.00 – hala sportowa oSir nr 1 
w Łowiczu, ul. Jana pawła ii 3; 24. 
kolejka I ligi koszykówki senio-
rów: KS Księżak Łowicz – PBG 
Biofarm Basket Poznań;

 17.10 – Szkoła podstawowa nr 1
w Kutnie; Kutnowska Halowa 
II Liga Mężczyzn w Piłce Noż-
nej;17.10: Olimpia Oporów 
–Stary Łąkoszyn; 18.50: Ca-
imans Squad – LZS Wojszyce.


